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سخنگوی شورای شهر قم گفت: »محسن محرری« در هشتاد و هشتمین نشست 
شورای اسلامی شهر قم با رای اعتماد دیگر اعضای شورا، رییس شورای شهر قم 
شد. روح الله امرالهی روز دوشنبه پس از پایان هشتاد و هشتمین جلسه رسمی و 
علنی این شورا، در گفت وگو با خبرنگاران افزود: به دنبال استعفای دکتر اسلامی 
و لزوم تعیین ریاست شورا، اعضای شورای اسلامی شهر قم، محسن محرری را 

به عنوان رییس شورای اسلامی شهر انتخاب کردند. وی ادامه داد: برای...

سازمان جهاد کشاورزی استان قم با حکم مقام قضایی و تخریب بنا، از افزایش 
تفکیک غیرمجاز اراضی زراعی و باغی و تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی 
کشاورزی بخش دستجرد به مساحت 35 هزار متر مربع جلوگیری کرد.  به گزارش 
روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، در راستای اجرای قانون حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغ ها مصوب 3۱/3/۷۴ و اصلاحی ۱/۸/۱3۸5 و اجرای 

دستور مقام قضایی به دنبال افزایش تفکیک غیرمجاز اراضی زراعی و باغی و ...

با اختلاف یک رای نسبت به مسگری ؛
محسن محرری رییس شورای اسلامی شهر قم شد

با حکم مقام قضایی صورت گرفت؛
تخریب 35 هکتار ساخت و ساز غیرمجاز در دستجرد

88

گلایه آیت الله سید حسن خمینی :

بسیاری از نهادهای فرهنگی نسبت
 به امام)ره(  بی توجه  یا کم توجه اند

امام خمینی)ره( هویت تمام جمهوری اسلامی است همه چیز را باید با ایشان مقایسه کرد 
هر چیزی که با امام در تضاد است باید کنار برود
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رهبرمعظم انقلاب اسلامی در دیدار سلطان عمان:

از روابط با مصر استقبال می کنیم
گسترش روابط ایران و عمان به نفع هر دو کشور است

رهبرمعظم انقلاب اســلامی روابط ایران و عمان را روابطی دیرینه و ریشــه دار و خوب خواندند و 
گفتند: ما معتقدیم گســترش روابط دوکشور در همه زمینه ها، به نفع هر دو طرف است.حضرت 
آیت الله خامنه ای رهبرمعظم انقلاب اســلامی صبح روزدوشــنبه در دیــدار آقای »هیثم بن طارق 
آل ســعید« ســلطان عمان و هیات همراه، با اشــاره به مذاکرات طرف های ایرانی و عمانی، خاطر 
نشــان کردند: نکته مهم آن اســت که این مذاکرات تا رسیدن به نتایج محسوس، به صورت جدی 
پیگیری شود و در نهایت ارتباطات گسترش یابد.رهبر انقلاب اسلامی به موضوع خطر حضور رژیم 
صهیونیستی در منطقه نیز اشاره کردند و افزودند: سیاست رژیم صهیونیستی و پشتیبانان آن، 

2ایجاد اختلاف و نبود آرامش در منطقه است، بنابراین همه کشورهای منطقه باید به این موضوع ...

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم خبر داد:

 اجرای طرح بخشودگی 
جرایم بیمه ای کارفرمایان
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8
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مدیرگروه سلامت مرکز بهداشت استان قم:

میزان مصرف دخانیات در قم نگران کننده است

معاون دادستان قم خبرداد؛ 

دستگیری اعضای باند کلاهبرداران
 به شیوه حباب زنی 

متهمان با وعده افزایش میلیاردی حساب های بانکی کلاهبرداری می کردند
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استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم ساماندهی تابلوهای تبلیغاتی اصناف و مراکز تجاری

معاون دادستان قم از صدور کیفرخواست کلاهبرداران رایانه ای 
به شیوه حباب زنی و جعل موجودی حساب های بانکی در این 
استان خبر داد و گفت: متهمان کلاهبرداری دستگیر شدند. 

حجت الاسلام والمسلمین ابوالفضل تحریری روز دوشنبه در گفت 
وگویی افزود: متهمان با وعده افزایش میلیاردی حساب های 

بانکی جمعا مبلغ یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان...

طرح  اجرای  از  قم  استان  تأمین اجتماعی  مدیرکل 
بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان به منظور حمایت از 
و  معدنی  صنعتی،  تولیدی،  فعال  کارگاه های  کارفرمایان 

خدماتی و اصناف در سال مهار تورم و رشد تولید از اول 
خرداد ماه در قم خبر داد. محمد عاشوری ضمن اعلام این 
خبر افزود: با عنایت به نامگذاری سال۱۴۰۲ تحت عنوان...

ارائه درخواست صرفاً به  صورت غیرحضوری امکان پذیر است 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای)نوبت اول(

سازمان توسعه و عمران قم

روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم 

در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری قم از طریق بر گزاری مناقصه عمومی به شرح ذیل از 
متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر دعوت بعمل آورد .

۱- خرید ماسه شکسته ۰ تا 6 میلیمتر کوهی به صورت تحویل درب مجتمع امیرکبیر
۲-خرید سنگ لاشه ۱ تا ۱5 اینچ کوهی بصورت تحویل در محل مجتمع امیرکبیر

شرایط :
صلاحیت لازم جهت شرکت در مناقصه : اشخاص حقوقی و حقیقی مورد تایید کارفرما با سوابق کاری مشابه.
تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانت نامه بانکی ، مطالبات تأیید شده نقدی از سازمان توسعه و 
عمران قم ، یا واریز وجه نقد به شماره حساب سپرده 1۰۰622۰288 نزد بانک شهر بنام سازمان توسعه و 

عمران قم .
محل دریافت و بازگشایی اسناد مناقصه : قم ، میدان آزادگان ، بلوار شهید عابدی ، نبش عابدی نهم، 

ساختمان شهرداری منطقه 3 طبقه سوم.
محل تحویل اسناد : قم ، بلوار امام موسی صدر ، ساختمان مرکزی شهرداری قم طبقه ششم ادره کل 

حراست.
هزینه خرید اسناد به تفکیک هر مناقصه )غیر قابل استرداد( به شماره حساب 1۰۰6۷61844 نزد بانک 

شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم واریز گردد.
هزینه درج آگهی ها در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد .

 سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد . 
شرکت کنندگان در هنگام خرید اسناد می بایست در سامانه ابلاغ الکترونیک قوه قضائیه )ثنا( ثبت نام 

نمایند.
متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات تکمیلی با واحد امور پیمانها و قراردادهای سازمان به آدرس 
قم، میدان آزادگان ، بلوار شهید عابدی ، نبش عابدی نهم ، ساختمان شهرداری منطقه 3 طبقه سوم.مراجعه 

و یا با شماره تلفن 36662251-۰25 داخلی 638۰-6381  تماس حاصل فرمایند.
شناسه آگهی:۱5۰5۱3۱
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با طالبان چگونه
 برخورد کنیم؟

اختلافات و نابسامانی های موجود در مرزها اتفاقات 
نادری نیستند. شاید نکته مهم برای طالبان این باشد 

که برخی از وابستگان اش که در مرزها مستقر هستند قوانین و مقررات بین المللی و 
اصول مرزداری را نمی دانند و یا نمی خواهند به این قوانین پایبندی نشان بدهند چون 
گمان می کنند این قوانین توسط قدرت های بزرگ یا قدرت های سلطه گر تنظیم 
شده است و نمی خواهند این قوانین را اجرا کنند. درگیری های مرزی امری احتمالی 
است ولی در مورد طالبان مساله کمی متفاوت است لذا اتفاقاتی که در روزهای اخیر 
افتاد به این صورت است. جمهوری اسلامی ایران باید در اقداماتی پیشدستانه نسبت 
به این موضوعات با سران طالبان و دولت مستقر گفت و گو کند و این موضوعات را 
پیش از اینکه اتفاق بیفتند مدیریت کند. نیرو های طالبان خود را آماده رزم می دانند 
و برخی از فجایعی که پیش آمده حاصل همین تفکر است. موضوع مهم این است که 
قبل از این اتفاقات آن ها را به رعایت اصول همسایگی و تمامیت ارضی دعوت کنیم. 
این مساله باید اولویت اصلی ایران باشد. حقابه آب و مقررات حاکم بر این مسائل به 
ویژه در قرارداد های بین المللی سابقه ای معلوم دارد. وقتی قراردادی بین دو کشور 
خارجی ثبت می شود و در مسائلی مثل حقابه و مرز ها و… این قراردادها در سازمان 
ملل ثبت می شود. برای مجاب کردن طالبان به رعایت این حقوق باید در وهله اول گپ 
و گفت صورت بگیرد. طالبان باید توجیه شود که چنین سابقه تاریخی وجود داشته و 
دارد و در گذشته به آن عمل شده و جزو تعهدات متقابل است. نکته دوم استفاده از 
ظرفیت دیپلماسی است. هر کشوری می تواند از عناصر مختلفی از جمله گفت و گو 
و یادداشت و تهدید به شکایات در سازمان های بین المللی و از ظرفیت همسایگان و 
میانجی گری استفاده کند. طالبان هم مثل بسیاری از گروه های موجود در منطقه 
از برخی کشور ها حرف شنوی دارد و باید از این ظرفیت ها برای حل مساله استفاده 
کرد. نباید در رویکرد های طالبان مثل خود آن ها به مساله نگاه کرد. نکات بسیار 
مهمی وجود دارد نباید در قبال ناشکیبایی آن ها و رفتار های غیر قابل پیش بینی 
شان ما هم چنین رفتار هایی داشته باشیم. این رفتار ها هزینه های زیادی دارد و ما 
با گروهی غیر قابل پیش بینی مثل طالبان روبرو هستیم که جمعیت هوادار بزرگی در 
این سوی مرز دارد. برای اینکه جامعه دچار خسران بزرگی نشود باید بسیار مراقبت 
کرد. در گذشته تیم های واردی در حوزه دیپلماسی داشتیم. این آدم ها بسیار وارد 
هستند و در نهاد ها حضور دارند و می توانند با دولت طالبان گفت و گو کنند و آن ها 
را مجاب کنند. طالبان باید به آداب و رسوم منطقه سر تعظیم فرود بیاورد در غیر این 
صورت برای بسیاری مشکل ایجاد می کند. گفت و گو مشکلی ندارد. شناسایی یک 
واحد سیاسی در سازمان ملل شرایط و فرایندی دارد. بسیاری از کشور ها طالبان را به 
رسمیت نشناخته اند و جمهوری اسلامی هم این گروه را به رسمیت نشناخته است 
ولی برای مدیریت کردن آن ها باید وارد گفت و گو شد چون این گروه به ایران نزدیک 
است. در مورد طالبان با یک واقعیت روبرو هستیم که می توانیم چشمانمان را ببندیم 
و نادیده اش بگیریم و همچون خود این گروه رفتار های غیر معقول داشته باشیم ولی 
این روش درستی نیست باید در طول زمان این گروه را مدیریت کرد. برخی عقیده 
دارند سپردن افغانستان به طالبان برنامه ای جدید از طرف قدرت های بزرگ است تا 
با راه انداختن جنگ افغانی افغانی این کشور را آنطور که می خواهند مدیریت کنند 
این کاری است که در فلسطین و جاهای دیگر کردند. رفتار جمهوری اسلامی تا اینجا 
معقول بود کشورمان می خواهد بحران را مدیریت کند و باید با گپ و گفت و با رفتار 
های حرفه ای طالبان را نسبت به احترام به قواعد همسایگی مجاب کنیم. افزود: هیچ 
نشانه و هیچ دلیلی وجود ندارد که  برخی از دشمنان ایران از این تنش ها سو استفاده 
می کنند شاید رفتاری انجام شود که دشمنانی چون اسرائیل خوشحال شوند ولی 
از این که نشانه ای مبنی بر اقدامات آن ها وجود داشته باشد نه من چنین نشانه ای 
نمی بینم. مگر اینکه نشانه ای پیدا شود تا با دلیل محکم بگوییم بله اسرائیل یا قدرت 
دیگری چنین کاری کرده تا طالبان این رفتار را نشان بدهد. نشانه ای نیست که بگوییم 
آمریکاییها افغانستان را خالی کردند تا طالبان بلای سر ما باشد و تهدیدمان کند و ما 

همیشه در حالت خوف و رجا باشیم.
کارشناس مسائل منطقه

 رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران: 

دیوان عدالت اداری به تبدیل وضعیت 
ایثارگران ورود کند

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با تاکید بر اینکه مجلس باید منابع مالی برای 
احکام مربوط به ایثارگران در برنامه هفتم در نظر بگیرد، گفت: بنیاد شهید پیگیر 
تبدیل وضعیت ایثارگران است در عین حال نیازمند ورود دیوان عدالت اداری به 

موضوع هستیم. 
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در حاشیه جلسه پاسخگویی به تماس های 
مردمی در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری درباره احکام پیش بینی شده در 
برنامه هفتم توسعه برای ایثارگران و اخذ مالیات از این قشر اظهار داشت: برخی از 

احکام به این دلیل که جنبه بودجه ای و مقرره دارد، از لایحه حذف شده است.
قاضی زاده هاشمی در ادامه ارایه خدمات جامع به همه ایثارگران را هدف اصلی 
بنیاد شهید عنوان کرد و گفت: از دولت و مجلس می خواهیم که برای احکامی که 
صادر می شود، منابع مالی در نظر بگیرند تا نارضایتی ایجاد نکند. وی در این رابطه 
به موضوع مستمری حقوق والدین شهدا اشاره کرد که همه ساله پرداخت می شد اما 
مجلس در این زمینه مصوبه ای داشت که به لحاظ اجرایی دچار ابهام است و منابع 
مالی آن پیش بینی نشده است. معاون رئیس جمهور ادامه داد: این ابهام سبب شده 
تا پرداخت مستمری والدین شهدا که هرسال از فروردین ماه انجام می شد، دچار 

مشکل شود و برای رفع آن در حال مکاتبه با نهادهای دولتی هستیم.
معاون رئیس جمهور موضوع مسکن ایثارگران، اشتغال، خودرو و ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت را از اولویت های بنیاد شهید برشمرد و گفت: تعلیم و تربیت فرزندان 
ایثارگران برای حوزه های مدیریتی نیز پیگیری می شود. قاضی زاده هاشمی این 
نکته را نیز یادآور شد که در موضوع مسکن بنیاد شهید یک نهاد واسطه است و به 
دنبال تهیه فهرستی از افراد فاقد مسکن است زیرا زمین برای ساخت مسکن باید 
توسط وزارت راه و شهرسازی و تسهیلات آن به واسطه نظام بانکی تامین شود. وی با 
تاکید بر اینکه بنیاد شهید یک نهاد خدماتی نیست بلکه یک نهاد معاضدتی است تا 
پیگیر اجرای قوانین مرتبط با ایثارگران باشد، خاطر نشان کرد: در لایحه برنامه هفتم 
توسعه تلاش شد تاحدودی اختیارات بنیاد افزایش یابد. معاون رئیس جمهور درباره 
تبدیل وضعیت جانبازان و ایثارگران هم گفت: بنیاد شهید پیگیر است اما متاسفانه 
این پیگیری ها به رغم تلاش های کمیسیون اجتماعی و اصل نود مجلس به نتیجه 

نمی رسد و نیازمند ورود دیوان عدالت اداری به این موضوع است. 
 

رئیس کمیته آموزش و پرورش کمیسیون آموزش مجلس :

آموزش و پرورش از کوچک انگاری طی 
دهه های اخیر ضربه خورده است

رئیس کمیته آموزش و پرورش کمیسیون آموزش مجلس با بیان اینکه آموزش و 
پرورش از کوچک انگاری طی دهه های اخیر ضربه خورده است، گفت:  سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش تنها سند مورد تأیید رهبر انقلاب است و سندهایی که در 

دولت تدوین و تعیین می شوند، نباید با سند تحول ادغام و موازی کاری شود.
محمد وحیدی  با اشاره به برگزاری نشست بررسی صلاحیت، برنامه ها و سوابق وزیر 
پیشنهادی آموزش و پرورش با بیان اینکه باید برای وزیر پیشنهادی در حوزه آموزش 
و پرورش جانب انصاف را رعایت کرد، عنوان کرد: وزیر آموزش و پرورش باید با توجه 
به برنامه ها و اقدامات پیشنهادی و همچنین سوابق گذشته  خود مورد بررسی قرار 

بگیرد.
 عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
نباید کار  آموزش و پرورش را به افراد ناکار آمد سپرد زیرا اهانت به سیستم آموزشی 
است، اظهار کرد: در این فضا نیروهای کارآمد درون سیستمی زیادی وجود دارند که 
نباید از آنها غفلت کرد؛ بیش از 8 معاون وزیر آموزش و پرورش در حال حاضر مأمور 
به خدمت در دستگاه  های دیگر هستند و یا مرخصی بدون حقوق گرفته اند در حالی 
که طی این مدت 5 نفر معاونان که نیروی استخدامی نبودند، استخدام شدند و به 
عنوان معاون وزیر معرفی شدند. این موارد سبب ایجاد نگرش منفی نسبت به آموزش 

و پرورش می شود.

اخبار

رهبرمعظم انقلاب اسلامی روابط ایران و عمان را روابطی دیرینه و ریشه دار و خوب 
خواندند و گفتند: ما معتقدیم گسترش روابط دوکشور در همه زمینه ها، به نفع هر 

دو طرف است.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبرمعظم انقلاب اسلامی صبح روزدوشنبه در دیدار 
آقای »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان و هیات همراه، با اشاره به مذاکرات 
طرف های ایرانی و عمانی، خاطر نشان کردند: نکته مهم آن است که این مذاکرات 
تا رسیدن به نتایج محسوس، به صورت جدی پیگیری شود و در نهایت ارتباطات 

گسترش یابد.
رهبر انقلاب اسلامی به موضوع خطر حضور رژیم صهیونیستی در منطقه نیز 
اشاره کردند و افزودند: سیاست رژیم صهیونیستی و پشتیبانان آن، ایجاد اختلاف 

و نبود آرامش در منطقه است، بنابراین همه کشورهای منطقه باید به این موضوع 
توجه داشته باشند.

حضرت آیت الله خامنه ای خاطر نشان کردند: افزایش همکاری عمان و ایران حائز 
اهمیت است زیرا دوکشور در آبراه بسیار مهم تنگه هرمز دارای اشتراک هستند.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به اظهارات سلطان عمان مبنی بر تمایل مصر برای 
از سرگیری روابط با جمهوری اسلامی ایران، تاکید کردند: ما از این موضع استقبال 

می کنیم و مشکلی در این زمینه نداریم.
از سرگیری مجدد روابط با عربستان نتیجه سیاست خوب 

دولت آقای رئیسی است
حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص اظهار خرسندی سلطان عمان از آغاز روابط 
مجدد ایران و عربستان گفتند: این موضوعات نتیجه سیاست خوب دولت جناب 
آقای رئیسی برای گسترش و تقویت روابط با همسایگان و کشورهای منطقه است.

امت  دولت ها،  ارتباطات  گسترش  با  کردند  امیدواری  اظهار  پایان  در  ایشان 
اسلامی شوکت و عظمت خود را بازیابد و درکنار هم قرارگرفتن ظرفیت ها و امکانات 

کشورهای اسلامی، به نفع همه ملت ها، کشورها و دولت های اسلامی باشد.
در این دیدار که حجت الاسلام والمسلمین رئیسی رئیس جمهور نیز حضور 
داشت، آقای »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان با ابراز خرسندی فراوان از 
دیدار با رهبر انقلاب اسلامی، سیاست عمان را گسترش روابط با همسایگان به ویژه 
جمهوری اسلامی ایران خواند و گفت: در مذاکرات تهران، درمورد عرصه های 
مختلف همکاری، گفت وگو و تبادل نظر شد و امیدواریم با استمرار این گفتگوها، 
روابط دوکشور بیش از پیش گسترش یابد و نتایج عملی آن برای هر دو طرف 

مشهود شود.

رهبرمعظم انقلاب اسلامی در دیدار سلطان عمان:

امیر ایرانی در صحن مجلس:از روابط با مصر استقبال می کنیم

سطح بازدارندگی ما به بالاترین حد 
افزایش یافته است

گفت:   ،86 ناوگروه  از  مجلس  تجلیل  مراسم  در  ارتش  دریایی  نیروی  فرمانده 
ما بزرگترین سطح بانک اطلاعاتی را در طول این سفر جمع آوری کردیم و سطح 

بازدارندگی ما به بالاترین حد افزایش یافته است.
امیر شهرام ایرانی با حضور در جلسه علنی روزدوشنبه  مجلس شورای اسلامی و در 
مراسم تجلیل مجلس از ناوگروه 86 نیروی دریایی ارتش، اظهار داشت: ما با اقتدار در 
صحنه دریا حضور پیدا کرده و در صحنه دریا هر آنچه شیطنت بود، با سیلی محکم 

پاسخ داده شد.
وی با اشاره به اینکه انزوا گریزی و تحریم ناپذیری مردم سرلوحه کار ما بوده است، 
ادامه داد: ناوگروه 86 از 2۹ استان شکل گرفت. شناورهای ما با استفاده از دانش بومی 
ساخته شده است و نشان دادیم هر گاه اراده کنیم، در اوج توطئه ها وظیفه خود را به 

نحو احسن انجام می دهیم.
امیر ایرانی تصریح کرد: ناوگروه 86 مأموریت خود را در مهر ماه 14۰1 آغاز کرد، البته 
در یک دوره یک ساله نیز قبل از آغاز این مأموریت، کار علمی انجام شد و ما به دریا 
تسلط پیدا کردیم. دریانوردی ما سبز بود و پیام صلح و دوستی را رساند و همه قوانین 
به خوبی رعایت شد. در هر بندری که حضور پیدا کردیم، ابتدا نماز جماعت برگزار شد 

و حتی یک شیطنت نیز انجام نشد و با قدرت در دریا و خشکی حضور پیدا کردیم.
فرمانده نیروی دریایی ارتش تاکید کرد: خوشحالیم که در ایام آزادسازی خرمشهر، 
خرمشهر دیگری ساختیم و امروز پرچم نظام اسلامی در سراسر دنیا برافراشته است. 

عمق ژئوپلیتیکی و راهبردی ما به عنوان دست بلند نظام باید تقویت شود.
امیر ایرانی اظهار داشت: چند ابهام راهبردی برای دشمنان ایجاد کردیم و آنان 
حتماً با این ابهام ها صحنه روزگار را ترک خواهند کرد. ما بزرگترین و بالاترین سطح 
بانک اطلاعاتی را در طول این سفر جمع آوری کردیم و امروز در اختیار ماست و سطح 

بازدارندگی ما به بالاترین حد افزایش یافته است.
 

امیرعبداللهیان اعلام کرد:

فعال بودن بخش کنسولی ایران در جده، 
مکه و مدینه

در نشست مشترک مسئولان حج و زیارت و وزارت امور خارجه کشورمان مسائل 
مربوط به حجاج بیت الله الحرام سال 14۰2 مورد بررسی و تبادل نظر قرار گرفت. 

در این جلسه که با حضور حجت الاسلام والمسلمین سید عبدالفتاح نواب نماینده 
ولی فقیه در امور حج و زیارت و حسینی رییس سازمان حج و زیارت و مدیران ارشد 
سازمان برگزار شد شرکت کنندگان از وضعیت ثبت نام و اعزام حجاج بیت الله الحرام و 

هماهنگی های بعمل آمده ابراز رضایت نمودند.
حجت الاسلام نواب در این جلسه با اشاره به مناسبات موجود بین تهران و ریاض 
و ضرورت توجه ویژه به امور حجاج در ایام تشرف به حج ، انتظارات خود را از وزارت 

امورخارجه بیان کرد.
امیرعبداللهیان در این دیدار بر تلاش وزارت خارجه جهت تسهیل عزیمت حجاج 

ایرانی برای حج سال جاری به عنوان نماد همبستگی و وحدت اسلامی تاکید کرد.
حسینی رییس سازمان حج و زیارت نیز گزارشی از آخرین هماهنگی ها و انتظارت از 
وزارت خارجه ارائه داد. وزیر امور خارجه افزود: معاونت کنسولی و امور ایرانیان وزارت 
امور خارجه تمام امکانات خود را جهت تسهیل امور حج و زائران حرمین شریفین قرار 
داده است . وی افزود: بخش کنسولی وزارت خارجه به همین منظور در جده ، مکه 
مکرمه و مدینه منوره حضور دارد و فعال است. امیرعبداللهیان ابراز امیدواری کرد با 
مساعدت مسئولان عربستان سعودی، حج سال جاری با شکوه و در آرامش برگزار شود.

 
قالیباف در پاسخ به تذکری:

قانون بیمه کارگران ساختمانی به زودی 
مجلس اصلاح می شود

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: قانون بیمه کارگران ساختمانی در حال اصلاح 
است و به زودی به صحن مجلس شورای اسلامی می آید و به سرعت به نتیجه خواهد 

رسید.
به حسن محمدیاری در جلسه علنی روز دوشنبه 8 خرداد ماه مجلس شورای اسلامی 
طی تذکر شفاهی، اظهار داشت: وضعیت مسکن و اجاره بها صدای مردم را درآورده 
است و ما در مجلس شورای اسلامی در تلاش هستیم تا سازوکاری را تعریف کنیم که 
به مردم کمک کند. وی تاکید کرد: برآیند تمام فعالیت های تولیدی و اقتصادی باید به 

سمت مهار تورم و رشد تولید برود، اما امروز در عمل این اتفاق نیفتاده است.
نماینده مردم تالش در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: قانون بیمه کارگران 
ساختمانی مشکلاتی را در جامعه ایجاد کرده و قیمت صدور پروانه چندین برابر افزایش 
یافته است و کسی هم پاسخگو نیست. اکنون به دلیل افزایش قیمت مجوزها مراجعات 
زیادی به ما شده و مجوزی که قبلًا پنج میلیون تومان بود، به 5۰ میلیون تومان رسیده 
است. محمدباقر قالیباف در پاسخ به این تذکر، گفت: قانون بیمه کارگران ساختمانی 
در حال اصلاح است و به زودی به صحن مجلس شورای اسلامی می آید و به سرعت به 

نتیجه خواهد رسید.
 

با مصوبه مجلس؛

شهرداری ها مکلف به شناسایی
 خانه های خالی شدند

بر اساس مصوبه مجلس، شهرداری های شهرهای دارای بیش از 1۰۰ هزار نفر 
جمعیت مکلف هستند واحدهای مسکونی خالی از سکنه واقع در شهرها را شناسایی 

کنند.
روز  علنی  جلسه  در  اسلامی  شورای  مجلس  ،نمایندگان  گزارش  این  براساس  
دوشنبه 8 خرداد ماه و در جریان بررسی گزارش کمیسیون عمران در مورد طرح 
دو فوریتی کنترل و ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی، ماده 6 این طرح را به 
تصویب رساندند. طبق این مصوبه، متن زیر به عنوان تبصره 5 به ماده 54 مکرر قانون 

مالیات های مستقیم الحاق می شود:
هستند  مکلف  جمعیت  نفر  هزار   1۰۰ از  بیش  دارای  شهرهای  شهرداری های 
واحدهای مسکونی خالی از سکنه واقع در شهرها را شناسایی کنند و اطلاعات آن را در 
اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار دهند و وزارت راه و شهرسازی موظف است بر اساس 
اطلاعات سامانه ملی املاک و اسکان کشور، اطلاعات دریافتی را صحت سنجی نماید 
و پس از تأیید، جهت اخذ مالیات متعلقه موضوع ماده )54 مکرر( قانون مالیات های 

مستقیم به سازمان امور مالیاتی معرفی نماید.
توسط  شده  شناسایی  خالی  خانه های  بر  مالیات  از  حاصل  درآمد  درصد  صد 
احیای  برای  صرفاً  مالیات  اخذ  محل  شهرهای  شهرداری  حساب  به  شهرداری ها 
بافت های فرسوده و اتخاذ تدابیر لازم برای ساخت خانه برای افراد بی بضاعت واریز 
می شود. دستورالعمل اجرایی این ماده توسط وزارت کشور و با همکاری وزارتخانه های 
امور اقتصادی و دارایی )سازمان امور مالیاتی( و راه و شهرسازی ظرف مدت یک ماه 

پس از لازم الاجرا شدن این قانون تهیه می شود و به تصویب هیأت وزیران می رسد.
بر اساس ماده ۷ این طرح، در ماده 54 مکرر قانون مالیات های مستقیم پس از 
عبارت »هر واحد مسکونی واقع در کلیه شهرهای بالای 1۰۰ هزار نفر جمعیت«، 

عبارت »و کلیه شهرهای جدید« اضافه می گردد.
 

سردار حاجی زاده:

موشک هایپرسونیک به زودی رونمایی می شود
فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: موشک بالستیک هایپرسونیک ایران به زودی 

رونمایی می شود.
سردار امیرعلی حاجی زاده در جمع دانشجویان دانشگاه علم و صنعت گفت: 
آزمایش های موشک بالستیک هایپر سونیک ایران انجام شده و به زودی رونمایی 
می شود. فرمانده نیروی هوافضای سپاه نخستین بار، آبان پارسال در حاشیه مراسم 
سالگرد شهادت سردار طهرانی مقدم از ساخت یک موشک بالستیک هایپرسونیک 
خبر داده بود. سردار حاجی زاده گفت: این موشک سرعت بالایی )حدود 12 تا 13 

ماخ( دارد و در جو و خارج از جو می تواند مانور دهد.
وی با اشاره به اینکه این موشک جدید از همه سامانه های سپر موشکی عبور می کند 
بیان کرد: این موشک سامانه های ضد موشکی دشمن را هدف قرار می دهد و یک 

جهش بزرگ نسلی در حوزه موشکی است.

حسن لاسجردی*

و  کشور  دو  بین  روابط  تقویت  برای  عمان  و  ایران  سران 
پایه گذاری چارچوبی جهت حفظ و استمرار آن، از مسئولان 
خواستند اقدام لازم برای تنظیم سند همکاری های راهبردی 

در زمینه های مختلف را انجام دهند.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور کشورمان 
و »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان در بیانیه پایانی 
به کشورمان ضمن  مقامات عمان  روزه  دو  و  سفر رسمی 
تأکید بر نقش سازنده بخش خصوصی دو کشور در توسعه 
مستمر  افزایش  به  نسبت  اقتصادی،  همکاری  افق های 
مبادلات تجاری و افزایش سرمایه گذاری های مشترک، ابراز 
خرسندی، از امضای موافقتنامه ها و یادداشت های تفاهم 
در زمینه های اقتصادی، تجاری، ترانزیت، سرمایه گذاری، 
انرژی و فرهنگی استقبال و بر ضرورت فعال شدن توافقات 
موجود میان دو کشور و همکاری برای رسیدن به توافقات 
جدید که در راستای خدمت به مصالح مشترک باشد، تأکید 

کردند.
بیانیه به شرح زیر است:بیانیه مشترک  این  متن کامل 
به مناسبت سفر عالی جناب »هیثم بن طارق آل سعید« 

سلطان کشور عمان )تهران-خرداد 14۰2(
کشور  دو  میان  مستحکم  تاریخی  روابط  راستای  در 
جمهوری اسلامی ایران و سلطنت عمان و دو ملت دوست 
و با تاکید بر احترام متقابل میان رؤسای دو کشور و روابط 
اساس اصل حسن همجواری،  بر  که  مستحکم دوجانبه 
برادری و مبانی دینی و فرهنگی شکل گرفته؛ عالیجناب 
سلطان »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان کشور عمان بنا 

بر دعوت آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی، ریاست محترم 
جمهوری اسلامی ایران، در تاریخ ۷-8 خرداد 14۰2 دیدار 
رسمی از جمهوری اسلامی ایران به عمل آوردند. رؤسای دو 
کشور در این سفر درباره روابط دوجانبه و راه های تقویت آن 
بر پایه برادری و منافع مشترک به ویژه در زمینه های تجاری، 
انرژی، سرمایه گذاری و فرهنگی که تأمین کننده مصالح 
مشترک و تقویت کننده روابط و منافع دو ملت دوست باشد، 

گفتگو کردند.
روابط  عالی  سطح  از  خرسندی  ابراز  ضمن  طرف  دو 
دوجانبه، بر رشد مستمر این روابط به ویژه بعد از دیدار سال 
گذشته رئیس جمهوری اسلامی ایران از عمان به دعوت 

سلطان هیثم بن طارق آل سعید اشاره کردند.
طرفین با ابراز علاقه نسبت به رشد روزافزون روابط در آینده، 
از تشکیل کمیته های مشترک و تبادل کارگروه ها و دیدارهای 

مختلف با هدف پیگیری توسعه روابط تاکید کردند.
ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران و عالیجناب سلطان 
کشور عمان ضمن تاکید بر نقش سازنده بخش خصوصی 
دو کشور در توسعه افق های همکاری اقتصادی، نسبت به 
افزایش مستمر مبادلات تجاری و افزایش سرمایه گذاری های 
مشترک، ابراز خرسندی کردند. همچنین طرفین از امضای 
موافقتنامه ها و یادداشت های تفاهم در زمینه های اقتصادی، 
تجاری، ترانزیت، سرمایه گذاری، انرژی و فرهنگی استقبال 
کشور  دو  میان  موجود  توافقات  شدن  فعال  ضرورت  بر  و 
و همکاری برای رسیدن به توافقات جدید که در راستای 

خدمت به مصالح مشترک باشد، تاکید کردند.

رؤسای دو کشور در چهارچوب تقویت روابط بین دو کشور 
برادر و پایه گذاری اصول و چارچوبی جهت حفظ و استمرار 
این روابط از مسئولان دولتی خواستند اقدام لازم را برای 
تنظیم سند همکاری های راهبردی در زمینه های مختلف و 
امضای آن به نحوی که همکاری و منافع متقابل را تحکیم 

نماید، انجام دهند.
و سلطان کشور عمان  ایران  ریاست جمهوری اسلامی 
و  منطقه ای  موضوعات  برخی  درباره  نظر  تبادل  ضمن 
زمینه های  در  سازنده  تلاش های  اهمیت  بر  بین المللی، 
مختلف امنیتی، سیاسی، اقتصادی و فرهنگی در راستای 
و  رایزنی ها  ادامه  از  و  کردند  تاکید  ثبات  و  صلح  تقویت 
مشورت های سیاسی میان دو کشور استقبال کردند. طرفین 
در این سفر از گسترش فرهنگ گفتگو در منطقه به منظور 
کشورهای  میان  روابط  تحکیم  و  مشکلات  فصل  و  حل 
به نحوی که صلح، ثبات و شکوفایی و خواست  همسایه 

ملت های منطقه را تأمین کند، استقبال می کنند.
حجت السلام رئیسی ریاست محترم جمهوری اسلامی 
ایران از تلاش های عالیجناب سلطان هیثم بن طارق سلطان 
کشور عمان در اتخاذ سیاست های سازنده و حکیمانه در 
عرصه منطقه ای و بین المللی جهت تعمیق روابط مثبت 
دوجانبه و صلح و ثبات منطقه ای تقدیر کرد. سلطان هیثم 
بن طارق آل سعید نیز ضمن تقدیر از سیاست همسایگی 
دولت سیزدهم نسبت به کشورهای منطقه، همکاری نزدیک 
کشورهای منطقه خلیج فارس را موجب تحکیم ثبات و صلح 

منطقه ای دانست.

در بیانیه پایانی سفر سلطان عمان به کشورمان مطرح شد؛
توافق سران ایران و عمان برای تنظیم اسناد همکاری  راهبردی

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: توافقنامه امنیتی اخیر ایران و عراق حاصل 
ماه ها گفت وگو و تلاش مشترک نهادهای ذیربط دو کشور و نقشه راه ایجاد امنیت 

پایدار در مرزها و زمینه ساز گسترش همکاری در سایر حوزه ها است. 
قاسم الاعرجی مشاور امنیت ملی عراق که به تهران سفر کرده است، روز 
دوشنبه با علی اکبر احمدیان نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی 
امنیت ملی کشورمان دیدار و با او پیرامون مسائل دوجانبه به ویژه نحوه اجرای 
توافقنامه اخیر امنیتی میان دو کشور و همچنین مهمترین تحولات منطقه ای و 

بین المللی گفت وگو و تبادل نظر کرد.
در این دیدار احمدیان با اشاره به ریشه های مشترک دینی، مذهبی و تمدنی 
طولانی میان ایران و عراق، آن را تضمین کننده روابط عمیق و گسترده دو کشور 

دانست.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان، با بیان اینکه سیاست جمهوری 
اسلامی ایران همواره حمایت از حکومت برخواسته از اراده مردم در عراق بوده 
است؛ تصریح کرد، خون شهدای دو کشور در مبارزه بی امان با تروریسم و ناامنی 
در هم آمیخته و بارزترین آن شهادت سرداران بزرگ مقاومت شهیدان حاج قاسم 

سلیمانی و ابومهدی المهندس است.
احمدیان، توافقنامه امنیتی اخیر که حاصل ماه ها گفت وگو و تلاش مشترک 
نهادهای ذیربط دو کشور است را اقدامی بسیار مناسب و راهبردی توصیف کرد و 

بر اجرای دقیق مفاد آن تاکید کرد.
وی تصریح کرد: انتظار داریم دولت عراق در چارچوب این توافق نامه، هرچه 
سریع تر ضمن پایان دادن به حضور عناصر ضدانقلاب در این کشور، امنیت 

مرزهای این کشور با ایران را تضمین کند.

دبیر شورای عالی امنیت ملی پیگیری و اجرای سایر توافقات میان ایران و 
عراق به ویژه توافقات اقتصادی میان دو کشور را مورد تأکید قرار داد و گفت: 
اراده جمهوری اسلامی ایران، گسترش و تعمیق همه جانبه روابط با کشورهای 
همسایه به ویژه کشور دوست و برادر عراق می باشد و برای اجرای این سیاست در 

همه ابعاد آماده همکاری و تعامل دوجانبه و چند جانبه هستیم.
انتصاب  تبریک  با  عراق  ملی  امنیت  مشاور  الاعرجی  قاسم   دیدار  این  در 
احمدیان به عنوان دبیر شورای عالی امنیت ملی جمهوری اسلامی ایران و 
آرزوی موفقیت برای وی، تصریح کرد؛ دولت و نهاد امنیت ملی عراق مصمم و 
آماده است که چون گذشته با تداوم ارتباطات نزدیک و مستمر در همه حوزه ها با 

جمهوری اسلامی ایران، همکاری و تعامل داشته باشد.
مشاور امنیت ملی عراق با اشاره به روابط ممتاز دو کشور که همواره تدوام داشته 

گفت: امنیت عراق را امنیت ایران و امنیت ایران را امنیت عراق می دانیم.
الاعرجی، رایزنی مستمر میان مقامات عالی دو کشور به منظور تسریع در 
اجرای توافقات فی مابین به ویژه در ابعاداقتصادی و امنیتی را زمینه ساز ثبات 
و پیشرفت دو کشور دانست و گفت: من به همراه یک هیات عالی رتبه به دیدار 
شما آمده ام و بر پایبندی عراق به توافقی که اخیراً بین دو کشور امضا شد تاکید 

می کنم.
وی افزود: این توافق برخواسته از ایمان و اعتقاد ما است؛ زیرا ثبات و توسعه 
ایران و عراق را تضمین کننده ارتقاء ضریب امنیت ملی دو کشور و بستر ساز 

آرامش و پیشرفت در منطقه می دانیم.
در ابتدای این دیدار قاسم الاعرجی پیام تبریک سودانی، نخست وزیر عراق را به 
دکتر احمدیان تقدیم کرد و گفت من حامل سلام های گرم ایشان به شما هستم.

دبیر شورای عالی امنیت ملی: 

توافقنامه امنیتی ایران و عراق زمینه ساز گسترش همکاری ها است

رییس قوه قضاییه با بیان اینکه مردم متدیّن از طریق 
را در  و دغدغه های خود  تریبون های مختلف، نظرات 
قبال مقوله ناهنجاری های اجتماعی طرح می کنند، 
گفت: این موضوع خیلی امر مبارکی است البته در این 
اثناء همانطور که مردم متدیّن ما عنایت دارند، نباید در 
وحدت جامعه خلل ایجاد شود و فضای دوقطبی شکل 

گیرد. 
طی  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، ضمن 
حضرت  ثامن الحجج  مسعود  میلاد  تهنیت  و  تبریک 
خرداد   14 گرامیداشت  و  )ع(  الرضا  موسی  بن  علی 
سالروز ارتحال ملکوتی حضرت امام خمینی)ره( ، به 
بیان ویژگی ها و خصایص ممتاز و برجسته شخصیتی 
و مبارزاتی امام عظیم الشأن پرداخت و گفت: حضرت 
امام خمینی )ره( با آن ایمان و توکل مثال زدنی و صلابت 
مستظهر  رژیم  یک  توانستند  داشتند  که  اسقامتی  و 
به تمام قدرت های غربی و شرقی را به یاری خداوند و 
کمک مردم به زیر بکشند و امروز این اقتدار و عظمتی 
که در جمهوری اسلامی شاهد آن هستیم و این زبونی 
و خفت دشمنان ، همه و همه برگرفته از همان صلابت 
شخصیتی و مبارزاتی امام راحل است که در وجود خلف 

صالح ایشان و امام امروز ما نیز متجلی و متبلور است.
محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز به موضوع برخی 
ناهنجاری های اجتماعی و دغدغه بحق مردم متدیّن و 
دلسوز در این زمینه اشاره کرد و گفت: امروز بسیاری 
از مردم متدیّن و شهید داده برای انقلاب و نظام، بحق 
نسبت به برخی از ناهنجاری های اجتماعی از جمله 
مقوله عفاف و حجاب، دغدغه و توقع دارند؛ این قبیل 
موارد از خیرخواهی مردم متدیّن ما نشئت می گیرد؛ ما 

به شدت از این موضوع استقبال می کنیم و ما از همه 
که  آنهایی  مردم خیرخواه حتی  این  انتقادیِ  مطالب 
گاهی نقدهای شان سنگین می شود، استقبال می کنیم 

و این مقوله را گام اول در مسیر اصلاح می دانیم.
رئیس قوه قضائیه افزود: این خیرخواهی و دلسوزی 
و دغدغه مندی مردم متدیّن ما بیانگر عدم بی تفاوتی 
آنها نسبت به جامعه شان است و این امر، خیلی نکته 
مهم و قابل توجهی است؛ مردم متدیّن ما با تمام وجود 
وارد میدان شده اند و حتی جلسه برگزار می کنند و از 
طریق تریبون های مختلف و از طریق فضای مجازی و 
غیرمجازی، نظرات و دغدغه های خود را در قبال مقوله 
ناهنجاری های اجتماعی طرح می کنند؛ این موضوع 
خیلی امر مبارکی است؛ البته در این اثناء همانطور که 
نباید در وحدت جامعه  مردم متدیّن ما عنایت دارند، 
خلل ایجاد شود و فضای دوقطبی شکل گیرد؛ چرا که 

دشمنان مترصد سوءاستفاده هستند.
محسنی اژه ای اضافه کرد: در اصل این مقوله که باید 
ناهنجاری های اجتماعی را با منطق، گفتگو، استدلال و 
بهره گیری از ادبیات و راهکارهای فرهنگی و آنجایی که 
لازم است با قوه قهریه، علاج کرد، تردیدی وجود ندارد.  

تشریح  و  تبیین  با  ادامه  در  قضائیه  قوه  رئیس 
گام هایی که باید برای علاج ناهنجاری های اجتماعی 
علاج  برای  باید  گفت:  شود،  برداشته  مردم  کمک  با 
ناهنجاری های اجتماعی، با تدبیر و همفکری، راه ها و 
روش هایی  را اتخاذ کنیم که مستمر و در عین حال بدون 

هزینه یا حداقل کم هزینه باشند.
محسنی اژه ای در ادامه با تبیین مقولات ناظر بر لایحه 
عفاف و حجاب، گفت: لایحه مرتبط با مقوله عفاف و 
حجاب در تاریخ دوم اردیبهشت پس از تدوین و تنظیم 

در قوه قضائیه به دولت ارسال شد و قوه مجریه در تاریخ 
31 اردیبهشت این لایحه را با امضای رئیس جمهور و وزیر 
دادگستری به مجلس فرستاد؛ آنطور که معاونت حقوقی 
قوه قضائیه گزارش داده لایحه قوه قضائیه در این زمینه، 
متضمّن ۹ ماده بود و لایحه دولت دربرگیرنده 15 ماده. 
طبیعی است که اصلاحاتی در دولت بر این لایحه در 
قالب اصلاحات عبارتی و در بخش هایی اصلاحات ناظر 
بر جرائم اعمال شد. اعمال نظر در دولت بر این لایحه، 
اقدام مطلوبی بود؛ مجلس نیز اختیار دارد که اصلاحات 
مدنظر خود را در این لایحه اعمال کند و ما ملتزم به 

اجرای هر آنچه تبدیل به قانون شد، هستیم.
رئیس قوه قضائیه افزود: حتی صحبت پیرامون آن بود 
که ممکن است دولت در این زمینه لایحه دیگری بدهد 
چرا که روزهای نخست، بحث بر سر این بود که بخشی 
انتظامی  نیروهای  و  نشوند  تلقی  جرم  موارد،  این  از 
اگر  را جریمه کنند؛ علی ایحال  بتوانند رأساً خاطیان 
احساس می کنند لایحه قضایی لازم نیست، می توانند 
بیفتد،  اتفاق  نیز  این مورد  اگر  لایحه جداگانه دهند؛ 
باید تاکید کنیم که قوه قضائیه از هر آنچه که سبب شود 
ناهنجاری های اجتماعی و برخی ناامنی ها و مشکلات 
مردم در حوزه های مختلف بویژه مسائل اقتصادی و تورم، 
هرچه سریعتر رفع گردد، استقبال می کند و در این مسیر 

تلاش های مجدانه خود را به کار خواهد بست.
محسنی اژه ای در پایان این بخش از سخنانش خطاب 
به مسئولان ذی ربط قضایی گفت: نسبت به رفع ابهامات 
پیرامون تدابیر اتخاذ شده برای مواجهه با ناهنجاری های 
اجتماعی کوشا باشید و در این اثناء چانچه ضعف هایی 
را به شما گوشرد می کنند، از این امر استقبال کنید و 

درصدد رفع آن نقاط ضعف اهتمام داشته باشید.

رییس قوه قضاییه:

نباید در وحدت جامعه خلل ایجاد شود
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جراح و متخصص زنان و زایمان:

خون ریزی های شدید قاعدگی
 را جدی بگیرید

شدید  خون ریزی  گفت:  ابن سینا¬  ناباروری  درمان  مرکز  تخصصی  تیم  عضو 
قاعدگی یکی از انواع اختلالات قاعدگی است که نیاز به درمان دارد.

دکتر عاطفه گرگین، و فلوشیپ لاپاراسکوپی پیشرفته افزود: ¬ منظور از خون ریزی 
شدید قاعدگی این است که دوره خون ریزی عادت ماهانه طولانی تر و یا حجم 
خون ریزی بیش از حد نرمال باشد. در واقع، اگر خون ریزی بیش از هفت روز طول 
بکشد یا با از دست دادن بیش از 8۰ میلی لیتر خون در طی دوره قاعدگی همراه 
باشد به طوری که خانم طی یک ساعت ناچار به تعویض مکرر تامپون یا پد باشد و یا 
خون ریزی با دفع لخته های خون بزرگ همراه باشد، با منوراژی یا خون ریزی شدید 

قاعدگی مواجه ایم.
این فلوشیپ لاپاراسکوپی پیشرفته درباره میزان شیوع منوراژی گفت: خونریزی 
زیاد قاعدگی یا منوراژی پدیده ای بسیار شایع است و حدود یک سوم زنان خونریزی 
شدید قاعدگی را تجربه می کنند. منوراژی، بسته به علت، می تواند حاد یا مزمن 

باشد و طیف متنوعی از علل می توانند باعث بروز این عارضه شوند.
عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری ابن سینا درباره علل معمول خون ریزی های 
شدید قاعدگی توضیح داد: وجود میوم و یا پولیپ در رحم، اندومتریوز، آدنومیوز و 
سرطان آندومتر می توانند باعث بروز منوراژی شوند. تخمک گذاری نامنظم یا سندرم 
تخمدان پلی کیستیک، استفاده از آی یو دی، عوارض بارداری مانند سقط جنین 
یا بارداری خارج رحمی از دیگر علل خون ریزی شدید قاعدگی است. همچنین، 
کم کاری تیروئید و اختلالات انعقادی، اختلالات عملکرد یا تعداد پلاکت و استفاده 
از دارو های ضدانعقاد مانند هپارین از دیگر علل احتمالی منوراژی است. بیماری 
التهابی لگن و عفونت های انتقال یابنده از راه ارتباط جنسی نیز می تواند باعث این 
عارضه شود. افزون بر این ها، گاهی استرس های شدید جسمی و روانی نیز می تواند 
باعث شود فرد خون ریزی شدید قاعدگی را تجربه کند. دکتر گرگین درباره راه های 
تشخیص علل منوراژی بیان کرد: گام نخست در تشخیص، گرفتن شرح حال دقیق 
پزشکی فرد، شامل بیماری های گذشته و حال، سابقه جراحی، تاریخچه بارداری، 
دارو های مصرفی، روش پیشگیری از بارداری، وضعیت چرخه قاعدگی از جمله 
تاریخ شروع دوره، مدت خونریزی و میزان خونریزی¬ است. سپس، باید معاینه 
لگنی و مقعدی انجام شود که تا اطمینان حاصل شود که منشأ خونریزی دستگاه 
تناسلی تحتانی است یا رکتوم و همچنین، بررسی شود که آیا علائم عفونت های 
مقاربتی وجود دارد یا خیر. همچنین، لازم است تست پاپ اسمیر برای رد کردن 
خون ریزی زیاد پریودی با منشأ نئوپلازی، آزمایش بارداری برای رد احتمال سقط 
یا بارداری خارج از رحمی و بررسی هورمون های تیروئید برای تشخیص کم کاری 
تیروئید درخواست شود. این متخصص زنان در ادامه افزود: اقدام تشخیصی مهم 
دیگر انجام سونوگرافی لگنی است که نخستین روش برای تشخیص ناهنجاری های 
رحمی و مشکلات مربوط به تخمک گذاری است. هیستروسکوپی برای مشاهده 
داخل رحم، بیوپسی اندومتر در افراد بالای 35 سال یا در موارد شک به سرطان 
آندومتر یا هایپرپلازی آتیپیکال یا بدخیمی ها، سونوهیستروگرافی و MRI دیگر 
اقدامات تشخیصی اند که می توانند برای یافتن علت منوراژی کمک کننده باشند. 
دکتر گرگین درباره راه های درمان منوراژی توضیح داد: درمان مناسب بر اساس 
علت عارضه انتخاب می شود. در مواردی از درمان های دارویی مانند قرص های 
ضد التهاب مثل مفنامیک اسید و یا قرص های ضدبارداری با ترکیبات پروژستینی 
آزادکننده  آگونیست های  می توانیم  نیز  فیبروم  درمان  برای  می کنیم.  استفاده 
گنادوتروپین¬ )GnRH( را تجویز کنیم که چرخه قاعدگی را متوقف می کنند و اندازه 
فیبروم ها را کاهش می دهند. البته این دارو ها فقط برای دوره کوتاهی )کمتر از 6 ماه( 
استفاده می شوند و تأثیر آن ها بر فیبروم ها موقتی است و پس از قطع مصرف دارو، 
فیبروم ها معمولًا به اندازه اولیه خود بر می گردند. وی افزود: درمان های جراحی از 
جمله برداشتن فیبروم ها یا پولیپ های رحمی، برداشتن رحم یا هیسترکتومی در 
خانم هایی که تمایلی به دریافت درمان دارویی و نیز، قصد بارداری ندارند و تخریب 
اندومتر )لایه داخلی رحم( با استفاده از تکنیک گرما نیز از جمله دیگر راه های 
درمانی این عارضه است. عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری ابن سینا در پایان 
یادآور شد: دختران و زنان عزیزمان باید نسبت به تغییرات سیکل های قاعدگی خود 
هشیار باشند و در صورتی که پریود های غیرعادی داشتند و این تغییرات ادامه دار 

بود، حتماً به پزشک متخصص زنان مراجعه کنند.

زردآلو در طب سنتی

تاثیرخوردن غذاهای تکراری برسلامت؛ 

ضررهای خوردن غذای تکراری

برای همه ی ما پیش آمده که به دلایل مختلف چند وعده غذای تکراری خورده 
ایم و هیچگاه به تاثیر آن بر سلامت خود توجه نکرده ایم.

آیا تا به حال به این فکر کرده اید که نباید غذای تکراری بخورید و هر روز باید 
به غذای خود تنوع بدهید؟ شاید تا به حال این مسئله خیلی برایتان اهمیتی 
نداشته، اما بسیار مهم است که شما هر روز غذای تکراری نخورید؛ حتی اگر 

عاشق یک غذا هستید، زیرا برای سلامتی تان مفید نیست.
افراد معمولًا رژیم های غذایی متفاوتی دارند و احتمال این که در طول روز به 
طیف مختلف مواد غذایی دسترسی داشته باشند، زیاد است و در نتیجه این اتفاق 
می تواند تنوع خوبی را ایجاد کند، اما در این بین؛ بعضی از آن ها به دلایل مختلف 
و یا علاقه خاص به یک ماده غذایی سعی می کنند غذا های تکراری بخورند که 

باعث ایجاد مشکلاتی برای آنها خواهد شد.
کمبود مواد مغذی: بدن ما نیاز به طیف وسیعی از مواد مغذی دارد؛ به میوه 
و سبزیجات نیاز دارد تا بتواند به خوبی عمل کند. پس شما باید از مواد غذایی با 
انواع رنگ ها و شکل ها در رژیم غذایی خود استفاده کنید. در غیر این صورت دچار 

کمبود مواد مغذی خواهید شد.
آسیب به سلامت گوارش: خوردن طیف وسیعی از مواد غذایی که در محیط 
اطراف وجود دارد، باعث می شود گوارش ما بهتر کار کند، باکتری های سالم 
افزایش پیدا کرده و گوارش بهبود بخشیده شود، اما اگر فقط یک نوع غذا بخورید، 

به سیستم گوارش آسیب وارد می شود.
تاثیر روی طول عمر: تحقیقات روی بیش از 5۰ هزار خانم نشان می دهد؛ 
آن هایی که غذای تکراری می خورند، طول عمر کمتری دارند، اما افرادی که 

غذا های متنوع می خورند، معمولًا میزان سلامتشان بیشتر است.
کلافگی و خسته شدن از غذا: غذا باید سرگرم کننده و هیجان انگیز باشد. 
پس تغییر و تنوع در آن نیاز است و شما می توانید حس بهتری پیدا کنید و 

سرگرمی داشته باشید و دچار کلافگی و یکنواختی نشوید.
آسیب به سلامت متابولیک: مطالعه ای در سال 2۰15 نشان می دهد افرادی 
که رژیم غذایی متنوع می خورند، خطر کم تری برای بیماری متابولیک دارند که 
ترکیبی از عوامل نا سالم است و باعث ایجاد بیماری قلبی و دیابت می شود. افرادی 
که تنوع غذایی دارند، معمولا سطح کلسترول، چربی شکم و فشار خون در آن ها 

کنترل شده است.
محدود شدن منابع مغذی: همان طور که پیش از این نیز اشاره کردیم؛ اگر 
شما فقط روی یک ماده مغذی تمرکز کنید، باعث می شود که یک ماده در بدن تان 
بیش از حد افزایش پیدا کرده و از طرفی در مواد غذایی دیگر دچار کمبود شوید 
که آسیب زننده است و شاید حتی در یک ماده مغذی اوردوز )بیش مصرفی(کنید.
آسیب به سیستم ایمنی: تنوع نداشتن در مواد غذایی به سیستم ایمنی 
آسیب وارد می کند و حتی ممکن است افراد را در برابر عفونت ضعیف کند، زیرا 

بدن به چیز های مختلف عادت نکرده است.

دلیل شکست رژیم غذایی چیست؟ 
امروزه گرفتن رژیم غذایی برای لاغری رایج است اما اینکه چرا خیلی از رژیم های 

غذایی به شکست منجر می شوند را در این مطلب بخوانید. 
امروزه گرفتن رژیم غذایی یک امر رایج شده است. خیلی از افراد خواسته یا 
ناخواسته وارد این پروسه می شوند و خیلی از رژیم های غذایی به شکست منجر 

می شوند. در اینجا علت های اصلی شکست رژیم غذایی را مطرح خواهیم کرد:
شاید یکی از مهم ترین علت شکست رژیم غذایی، کم خونی فقر آهن باشد. 
تحقیقات نشان می دهد که کم خونی فقر آهن منجر به میل شدید به شیرینی و 
احساس ضعف شدید می گردد. این مسأله در شکست رژیم غذایی به خصوص در 

زنان نقش چشم گیری دارد.
از دیگر علل شکست رژیم غذایی، دریافت رژیم های مختلف و ر ها کردن آن ها 
می باشد. دانستن این نکته بسیار مهم است که شما هر باری که رژیم غذایتان را 

ر ها می کنید، دفعه بعدی وزن کم کردن شما سخت تر می شود.
رژیم های غذایی خاص نیز منجر به شکست می شوند. رژیم های غذایی که در 
روز های هفته فرد را مجبور به استفاده از غذا های خاص می کنند یا محدودیت های 

بیش از حد را در رژیم اعمال می کنند نیز منجر به شکست می شوند.
رژیم غذایی خود سرانه، یکی دیگر از علل مهم شکست رژیم غذایی است. 
پبشنهاد می گردد برای جلوگیری از این موضوع، حتماً رژیم غذایی از متخصصین 

تغذیه دریافت نماید.
انتظار زیاد از حد از خود نیز یک علت مهم شکست در رژیم است. از این گذشته، 
باید این نکته را بدانید که کاهش وزن اصولی یعنی اینکه فرد در یک ماه بین 2 تا 
4 کیلوگرم وزن کم کند و مطمئناً کاهش وزن بیشتر عوارضی از جمله کبد چرب 

در پی خواهد داشت.
توصیه می شود که برای کاهش وزن، کنار رعایت برنامه غذایی درست روزانه 6 تا 
8 لیوان آب نوشیده شود. نوشیدن آب علاوه بر دفع_سموم، به روند کاهش وزن 
هم کمک می کند. طبق گزارش وبسایت WebMD اگر فقط قبل از یک وعده 
غذایی خود آب بنوشید، به کاهش ۷5 درصدی کالری و کاهش مصرف 2۷۰۰۰ 

هزار کالری در سال منتهی خواهد شد.
شیوه زندگی پر استرس می تواند مستقیماً با مشکلات تناسب اندام همراه 
باشد. استرس سطح هورمون کورتیزول را افزایش می دهد که علاوه بر بروز حالات 

هیجانی ناآرام، تمایل به مصرف کالری بیشتر نیز را افزایش می دهد.
اختلالات هورمونی مانند کم کاری تیرویید، سندرم تخمدان پلی کیستیک و 

مقاومت به انسولین مانع از لاغری می شوند.
هورمون های  عملکرد  و  متابولیسم  ریتم  بر  خواب  اختلالات  و  خوابی  بی 
گرسنگی مانند لپتین و گرلین تأثیر می گذارد. لپتین مسوول فرستادن پیام های 
را  گرلین گرسنگی  که  در حالی  است،  مغز  به  غذا خوردن  از  دست کشیدن 
تحریک می کند. افرادی که از بی خوابی رنج می برند یا ساعات کمی در شبانه روز 
می خوابند دچار سطح پایین لپتین و افزایش گرلین هستند. پس بی خوابی منجر 
به چاقی می شود. سندرم شب خوری )NES(از دیگر علل شکست رژیم غذایی 
است. مبتلایان به این سندرم، بخش اعظم غذایشان را طی ساعات شب و به 

دنبال بیداری های مکرر دریافت می کنند.
احساس گرسنگی یکی دیگر از علل شکست رژیم است. رژیم غذایی باید به 

صورتی تنظیم شود که این احساس در آن حداقل باشد.
ترکیب بدن شما در نوع رژیم غذایی شما اثر گذار است. برخی تحقیقات بیان 
می کند که هرچند زنان به رژیم غذایی پایبند تر هستند، اما احتمال شکست رژیم 

به دلیل سطح چربی بیشتر در آن ها، بالاتر است.
گرسنه بودن به معنای وزن کم کردن نیست. بسیاری از افراد با این تصور که 
گرسنه بودن و دست کشیدن از وعده های غذایی به آن ها در لاغر شدن کمک 
می کنند، زمان های زیادی را بدون خوردن غذا طی می کنند. اما بهتر است بدانید 
که این کار شما را بیشتر در معرض چاقی قرار می دهد. بجای این کار باید در هر 
وعده غذایی به دنبال خوراکی هایی باشید که مدت زمان بیشتری شما را سیر نگه 

دارد.
تاکنون عملکرد های زیادی را در مورد ویتأمین D شنیده اید اما جالب است 
بدانید که اگر بدن شما با کمبود این ویتأمین مواجه باشد، پروسه ی سوختن 

چربی ها نیز مختل خواهد شد.

شش تکنیک علمی مؤثر برای تقویت عملکرد مغز؛

راهکارهایی برای تقویت سلامت مغز

اندازهٔ مراقبت از سلامت باقی قسمت های بدن  به  مراقبت از سلامت مغز 
اهمیت دارد. ما با بالاتر رفتن سن بیشتر در معرض آلزایمر و دیگر انواع زوال عقل 
قرار می گیریم، اما راه هایی برای پیشگیری از افزایش احتمال این عوارض وجود 

دارد. شما می توانید با روش هایی ساده مغزتان را تغذیه و تقویت کنید.
در سال های اخیر تحقیقاتی که در زمینهٔ سلامت ادراکی انجام شده نشان 
می دهد درگیرکردن مغز در فعالیت هایی که آن را تقویت می کند بسیار مهم است. 
این فعالیت های می توانند جلوی بیماری های مغزی مرتبط با افزایش سن را 

بگیرند. 
تمرینات ذهنی برای مغز:

 سودوکو و بازی های فکری دیگر انجام دهید
احتمالًا تبلیغات مربوط به بازی های فکری برای افزایش قدرت مغز را این طرف 
و آن طرف دیده اید. بازی های فکری فعالیت هایی هستند که مغز و ذهنتان را به 
چالش می کشند. به عبارتی دیگر، این بازی ها وادارتان می کنند فکر کنید، مثل 

انواع پازل ها، جدول ها، سودوکو یا حتی نقاشی کردن و ساززدن.
شواهد علمی متعددی نشان داده اند این گونه فعالیت ها می توانند سلامت 
مغز را افزایش دهند، چون ذهن شما را فعال نگه می دارند و درگیر می کنند. 
مثلًا افرادی که عادت دارند مدام شطرنج بازی کنند، نسبت به کسانی که چنین 

بازی هایی نمی کنند، عملکرد ادراکی بهتری دارند.
مطالعه ای دریافت انجام بازی های فکری و ذهنی در افراد بزرگسال باعث تقویت 
عملکرد ادراکی شان می شود. مثلًا افرادی که در مطالعه شرکت داشتند با انجام 
بازی های فکری، دقت و تمرکز و توجه و سرعت عکس العملشان بیشتر شده بود. 
ضمناً بازی های فکری توانسته بود برخی از شاخص های سلامت مغز این افراد را 
بهبود بخشد. هر چند هنوز برای تأیید قطعی اینکه بازی های فکری چالش برانگیز 
می توانند اثرات پیری بر مغز را کاهش دهند یا نه به تحقیقات گسترده تری نیاز 

است؛ اما این یافته ها شروع امیدوارکننده ای هستند.
انواع ورزش های هوازی که  مطالعات نشان می دهند پیاده روی تند و دیگر 
ضربان قلب را بالا می برند با کمک به مغز در ایجاد ارتباطات عصبی جدید، 
تقویتی برای مغز هستند. این تقویت باعث می شود ذخایر ادراکی مغز بیشتر شده 
و از مغز در برابر بیماری های مغزی مرتبط با سن و اثرات پیری بر شناخت و حافظه 

محافظت شود
به جای تایپ کردن با دستتان بنویسید

با دست نوشتن یک راه ساده برای تقویت عملکرد مغز است. اگر بتوانید به جای 
تایپ کردن خیلی چیزها، آنها را با دست بنویسید کمکتان می کند چیزها را بهتر 
به خاطر بسپارید. همچنین با نوشتن با دست، پردازش اطلاعات در ذهن شما 
مؤثرتر صورت می گیرد و با هیجانات خود بهتر ارتباط برقرار می کنید و احساس 

می کنید با دنیای اطرافتان ارتباط بهتری دارید.
فواید با دست نوشتن زیاد است: کمک به حافظه، بهبود قدرت تمرکز، پردازش 
ساده تر و سریع تر اطلاعات، ارتباط هیجانی و احساسی عمیق تر با دیگران و 

تقویت خلاقیت.
تحقیقات علمی نشان می دهند نوشتن کلمات با دست، بیشتر از تایپ کردن 
آنها، مغز را از جهت ادراک و شناخت به چالش می کشد و تمرین خوبی برای آن 
است؛ بنابراین مداد یا خودکار موردعلاقه تان را بردارید و مدتی با دست بنویسید. 

بهتر است این قدر به کیبورد وابسته نباشید.
به پیاده روی های تند بروید

بالابردن ضربان قلب با ورزش هوازی یا تمرینات تناوبی با شدت بالا، یک شیوه 
مؤثر و لذت بخش نه تنها برای بهبود سلامت جسم بلکه برای تقویت سلامت مغز 
نیز محسوب می شود. مطالعات نشان می دهند ورزش کردن می تواند عملکرد 
ادراکی را در کوتاه مدت و بلندمدت تقویت کند و حتی ضعف حافظه ناشی از 

افزایش سن را نیز خنثی کند.
انواع ورزش های هوازی که  مطالعات نشان می دهند پیاده روی تند و دیگر 
ضربان قلب را بالا می برند با کمک به مغز در ایجاد ارتباطات عصبی جدید، 
تقویتی برای مغز هستند. این تقویت باعث می شود ذخایر ادراکی مغز بیشتر شده 
و از مغز در برابر بیماری های مغزی مرتبط با سن و اثرات پیری بر شناخت و حافظه 
محافظت شود. البته تمرینات قدرتی را فراموش نکنید؛ طبق شواهد علمی، 

تمرینات قدرتی نیز برای سلامت مغز بسیار مفیدند.
یک زبان دوم یاد بگیرید

پژوهش ها نشان می دهند یادگرفتن زبان دوم از چند طریق به سلامت مغز 
کمک می کند. در یک تحقیق محققان دانشگاه کالیفرنیا از افراد سالمند )تقریباً 
۷2 سال( که طی زندگی خود زبان دوم یاد گرفته بودند خواستند در تمریناتی 
شرکت کنند که میزان انعطاف پذیری ذهنی شان را می سنجید. دانشمندان 
دریافتند افرادی که یک یا دو زبان بیشتر از زبان مادری خود بلد بودند، نسبت 
به کسانی که فقط زبان مادری شان را بلد بودند امتیازات بیشتری کسب کردند. 
دلیلش هم این است که فراگرفتن یک زبان جدید، توانایی مغز برای پردازش 
اطلاعات را تقویت می کند که می تواند با بالارفتن سن، ذهن را فعال و هوشیار نگه 
دارد. ضمناً یادگرفتن زبان جدید جلوی ضعف حافظه مرتبط با پیری را می گیرد.

اگر علاقه مند هستید زبان دیگری یاد بگیرید، گزینه های زیادی دارید: عربی، 
انگلیسی، اسپانیایی، فرانسه و چینی. 

رژیم غذایی سالم داشته باشید
با مصرف بیشتر ماهی و میوه و سبزی تازه به سلامت مغزتان کمک کنید. 
مطالعات دریافته اند مصرف بیشتر غذاهای آنتی اکسیدان دار مانند سبزیجات 
برگ دار، زغال اخته و... می توانند در برابر افت قدرت ادراک مرتبط با پیری از 

مغزتان محافظت کنند، زیرا استرس اکسیداتیو در مغز را کاهش می دهند.
دیگر غذاها مانند ماهی، مغزها و دانه ها نیز برای سلامت مغز بسیار مفیدند. 
تحقیقات نشان داده اند افرادی که دست کم یک بار در هفته ماهی های چرب 
می خورند کمتر در معرض ابتلا به آلزایمر هستند. مغزها نیز دارای چربی های 
تک غیراشباع هستند که کمک می کنند جلوی بیماری های قلبی و عروقی گرفته 
شود )بیماری های قلبی و عروقی ریسک ابتلا به آلزایمر را بالا می برند( و محافظ 
سلامت مغزند. این مواد غذایی همگی از مولفه های ثابت رژیم غذایی مدیترانه ای 

هستند.
به خواب کافی اهمیت دهید

به اندازه کافی خوابیدن یکی از مهم ترین عادت ها برای کمک به سلامت مغز 
در سبک زندگی است. حین خواب، حافظه پردازش شده و به صورت ذخایر 
بلندمدت درمی آید. خواب، مدافع مغز در برابر اثرات پیری است و به سلامت 

هیجانی نیز کمک می کند.
مطالعات نشان می دهند کمبود خواب منجر به افسردگی و دیگر بیماری های 
روانی و ذهنی می شود و این می تواند برای مغز مضر باشد. اما به اندازه کافی و 
خوب خوابیدن در دنیای پرمشغله امروز کار راحتی نیست. اگر شما هم مشکل 

خواب دارید حتماً با مشورت پزشکتان این مسئله را حل کنید.
در پایان

راه های زیادی برای تقویت سلامت مغز وجود دارد و ورزش، رژیم غذایی سالم 
و تمرینات ذهنی تنها چند مورد هستند. یادتان نرود خوب بخوابید و مغزتان را با 
تمرینات گوناگون به چالش بکشید. فرقی نمی کند چه روشی را انتخاب می کنید، 

مهم این است که مغزتان را مدام فعال و سالم نگه دارید.
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آیت الله سبحانی: 
منجی در متون اسلامی جلوه  پرفروغی دارد 

آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید روز دوشنبه در پیامی به آیین پایانی جشنواره 
ملی مهدویت، در قم آورده است: بدون تردید وجود منجی در متون دینی و اسلامی 

به صورت بسیار پرفروغ تری جلوه گری می کند.
در پیام این مرجع تقلید آمده است: ظهور منجی همان واقعیت اجتناب ناپذیری 
است که آینده را با آن روبه رو خواهیم کرد، البته این همان مقصود قدسی تمامی 
انسان های عدالت طلب است، که قرن ها در سودای ظهور او در کره خاکی در 
تمنا بوده اند. پیام می افزاید: در این میان تفاوتی بین مکتب های الهی و بشری 
وجود ندارد، بدون تردید وجود این منجی در متون دینی و اسلامی به صورت بسیار 
پرفروغ تری جلوه گری می نماید. پیام ادامه یافته است: قرآن کریم که شالوده قانونی 
و ذهنی مسلمانان است، در موارد فراوانی به این حقیقت صراحت نموده است، اما 
پرسش اساسی که ذهن تمام تاریخ و اعصار را به خود مشغول می کند، این است که 
این منجی کیست و از کدام نسل است؟ پیام می افزاید: پاسخ این سوال در متون 
روایی تمامی فرقه های مسلمانان به وضوح تبیین شده است، صدها روایت وجود 
دارد که امام زمان از نسل پاک و مطهر فاطمه زهرا)س( همان نسلی که خداوند از 
آن به کوثر تعبیر کرده،  است. در ادامه آمده است: او که امروز در پشت پرده غیبت 
انتظار صدور فرمان پروردگارش را می کشد و با ظهورش جهان را مملو از عدل و داد 
می نماید و نجات بخش مستضعفان است و دست مستکبران را کوتاه و نابود می کند.
آیت الله سبحانی در بخش دیگری از پیام خاطرنشان کرده است: امروز بر ماست که 
در راه معرفی و اعتلای این موعود عزیز در پهنه گیتی بکوشیم، برگزاری جشنواره ها و 

بسترسازی فرهنگی نیز به منظور نیل به آرمان شهر مهدوی است.
اندیشه مهدویت غنی ترین گزاره امید به آینده روشن است

استاندار قم نیز در پیامی به این جشنواره با اشاره به اینکه در موضوع ظهور منجی 
تفاوتی بین مکتب های الهی وجود ندارد افزوده است: بدون تردید اندیشه مهدویت 

غنی ترین گزاره امید به آینده روشن است.
سید محمدتقی شاهچراغی در بخش دیگری از این پیام خاطرنشان کرده است: 
جمهوری اسلامی به عنوان داعیه دار تشیع و انقلابی گری به دنبال رسیدن به این 
هدف مهم و الهی یعنی همان حکومت مهدوی جهانی است. پیام ادامه ادامه یافته 
است: امیدواریم که در مهیا کردن زمینه های ظهور منجی آخرالزمان بتوانیم قدم های 
استوار و مهمی برداریم. شاهچراغی در ادامه تاکیده کرده است: امروز برماست که در 
راه معرفی و اعتلای نام این موعود عزیز بکوشیم، به دلیل لطافتی که هنر دارد، همه 
موضوع های مذهبی را می توان در مسیر هنر تلطیف کرد و موضوع ها را به گونه ای 

بیان نمود که برای همه قشرهای جامعه از جمله جوانان قابل درک و ملموس باشد.
وی در ادامه یادآور شده است: از جمله مواردی که می توان به آن اشاره کرد، 
جشنواره ملی مهدویت است که با گنجاندن اندیشه مهدویت در گزاره های هنری و 
ادبی و روش های نوآورانه و خلاقانه، توانسته مشارکت قابل توجهی از جوانان خلاق و 

هنرمند کشور را با خود همراه کند و روحیه انتظار را زنده نگه دارد.
و  برگزارکنندگان جشنواره ملی مهدویت  از  پیام،  پایانی  استاندار قم در بخش 
همچنین شرکت کنندگان در این رویداد بزرگ فرهنگی صمیمانه قدردانی کرده 
است. بیش از هشت هزار اثر به دبیرخانه ارسال و روز دوشنبه در آیین پایانی این 

جشنواره در تالار شیخ مفید دانشگاه قم، صاحبان 23 اثر مورد تجلیل قرار گرفتند.

مسئول نهاد آبادانی و پیشرفت بنیاد علوی استان قم  مطرح کرد:

توزیع خدمات گوناگون برای محرومیت زدایی، 
اشتغال زایی و جلوگیری از آسیب های اجتماعی

مسئول نهاد آبادانی و پیشرفت بنیاد علوی استان قم گفت توزیع خدمات گوناگون  
در راستای محرومیت زدایی، اشتغال زایی، جلوگیری از بروز آسیب های اجتماعی و… 

بخشی از اقدامات ما طی یک سال اخیر بوده است.
مهدی قربانی کرم ، روزدوشنبه  در نشست خبری تشریح اقدامات این نهاد در 
استان قم، که در سالن جلسات این مجموعه برگزار شد، طی سخنانی اظهار کرد: 
بنیاد علومی نزدیک به 2 سال است که در استان قم دایر شده و در این مدت اقدامات 
بسیاری انجام داده است. فعالیت های ما به صورت مشارکتی است و به تنهایی 
در موضوعی ورود نمی کنیم. وی ادامه داد: توزیع خدمات گوناگون  در راستای 
محرومیت زدایی، اشتغال زایی، جلوگیری از بروز آسیب های اجتماعی و… بخشی از 

اقدامات ما طی یک سال اخیر بوده است.
امام   امداد  کمیته  مشارکت  با  گذشته  سال  یک  در  کرد:  تصریح  قربانی کرم 
خمینی)ره( و اداره کل بهزیستی قم موفق شدیم 115 واحد برای محرومین، معلولین 

آماده کنیم. همچنین در بخش روستاها نیز 55 واحد مسکن ساخته شد.
مسئول نهاد آبادانی بنیاد علوی استان قم خاطرنشان کرد: در سال 14۰1 در 
بخش توزیع لبنیات مجموعا 1۹ هزار بسته لبنیاتی بین خانواده های هدف توزیع 
شد که از این بین 12 هزار بسته سهم خانوار تحت پوشش کمیته امداد، 5 هزار بسته 
خانواده های تحت پوشش بهزیستی و سایر بسته ها بین گروه های مردمی توزیع شد.
قربانی کرم ابراز کرد: همچنین در بخش حمایت از مشاغل خانوادگی، اعتباری 
بالغ بر 115 میلیارد تومان به متقاضیان واجد شرایط پرداحت شده است. حدود 
8۰۰ نفر درخواست وام در راستای ایجاد مشاغل خانوادگی داشتند که به هرکدام 
15۰ میلیون تومان پرداخت شد. وی در ادامه بیان کرد: یکی دیگر از اقداماتی که به 
صورت مستقل طی 3 ماه اخیر انجام شده است، 24۰ نفر به همراه خانواده هایشان 
که مشهد اولی هستند با هزینه بنیاد به مشهد مقدس اعزام شدند. قربانی کرم 
توضیح داد: همچنین 4۰۰ نفر نیز در اربعین گذشته با هزینه بنیاد به صورت کاملا 

رایگان در کربلای معلی حاضر شدند.
وی در ادامه گفت: یکی دیگر از اقداماتی که انجام گرفته در بخش توسعه و تجهیز 
مدارس و مساجد در سطح استان قم است، طی یک سال اخیر 3۰ مسجد و مدرسه 
توسعه و تجهیز شده اند. قربانی کرم خاطرنشان کرد: در سفر چند روز پیش که 
رئیس بنیاد مستضعفان به استان قم داشت مصوب شد 1۰۰ میلیارد تومان به استان 
اختصاص داده شود، از این اعتبار مبلغ 5۰ میلیارد تومان تحت عنوان وام های 

معیشتی تا سقف 4۰ میلیون تومان در نظر گرفته شده است.
مسئول نهاد پیشرفت بنیاد علوی استان قم افزود: در ادامه 3۰ میلیارد تومان 
نیز به بحث توسعه و تجهیز محلات مانند ساخت مدرسه، مسجد، خانه بهداشت، 
سالن ورزشی، پروژه های عمرانی و… اختصاص یافت. قربانی کرم گفت: 2۰ میلیارد 
باقی مانده نیز به طور مساوی بین کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیستی تقسیم 

می شود که آن ها در ردیف های مختلف به توزیع خدمت می پردازند.
وی در پایان گفت: برای سال جدید نیز برنامه های متنوعی در زمینه های مختلف 
داریم که به لطف خدا انشالله با تلاش همکارانم در گروه های جهادی خدمات 

بسیاری به خانواده های عزیز نیازمندان توزیع می شود. 

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم:
تولید محصولات گلخانه ای متنوع تر می شود

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، گفت: در راستای تغییر الگوی 
کشت و تنوع بخشی به کشت های گلخانه ای در حال حاضر برخی ارقام جدید 
شامل سوپر سبزی ها )کاهوی فرانسوی، اسفناج مینایتوری، خردل(، بادمجان، توت 

فرنگی، میوه های استوایی )آناناس، موز و پاپایا( را جایگزین کردیم. 
مسلم ابراهیمی در گفت وگویی اظهار داشت: سطح گلخانه های مستقر در استان 

قم 63 هکتار است که از این میزان حدود 52 هکتار آن زیر کشت قرار دارد.
 مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، بیان کرد: عمده محصولات 
گلخانه  ای استان قم سبزیجات و صیفی جات بوده که شامل گوجه، خیار و فلفل 
می شود؛ البته در راستای تغییر الگوی کشت و تنوع بخشی به کشت های گلخانه ای 
در حال حاضر برخی ارقام جدید شامل سوپر سبزی ها )کاهوی فرانسوی، اسفناج 
مینایتوری، خردل(، بادمجان، توت فرنگی، میوه های استوایی )آناناس، موز و پاپایا( 
را جایگزین کردیم. وی ادامه داد: همچنین برخی از بهره وران متقاضی هستند که 
در حوزه تولید محصولات باغی همچون آلوچه و گیلاس در محیط گلخانه ای پیشتاز 
باشند. مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، اضافه کرد: سوپر سبزی ها 
در بازار داخلی و صادراتی متقاضی خوبی دارد و در حال حاضر یک گلخانه در 
سطح 3 هزار متر به کشت سوپر سبزی ها اختصاص دارد؛ البته بهره وران دیگری نیز 

خواهان کشت این محصولات هستند.  

در چند دهه پیش، فرزند پروری تجربه بسیار متفاوتی بود. هیچ کتاب، سایت و 
روانشناسی وجود نداشت تا ما را هنگام ایجاد مشکل در تربیت فرزند راهنمایی کند. 
در عوض والدین بر اساس تجربه شخصی و توصیه بستگان، اقدام به تربیت فرزندشان 
می کردند اما این شیوه تربیتی در مواجه با نسل جدید دیگر جوابگو نیست؛ این نسل 
از همه لحاظ با نسل قبل از خود متفاوت است. به همین خاطر امروزه تربیت فرزند به 
دغدغه بسیاری از والدین تبدیل شده است و سؤال مهم آن ها این است که در این دوره و 

زمانه چطور می توانند فرزند بهتری تربیت کنند؟
دکتر علیرضا تبریزی، روانشناس کودک و نوجوان و استاد دانشگاه در گفت وگویی به 

این سؤال پاسخ می دهد.
تنها راه تربیت نسل جدید آموزش است

تبریزی تغییر شرایط جامعه را مهم ترین دلیل تغییر نسل جدید می داند و می گوید: 
»این روزها با توجه به تغییر شرایط جامعه، ویژگی های بچه ها نیز تغییر کرده است. 
بچه های امروز، هوش کلامی بالایی دارند و نسل استدلالی هستند درصورتی که نسل 
قبل، نسل بله چشم قربان بود و هر چیزی که پدر، مادر یا بزرگ ترهایشان می گفتند 
بلافاصله اطاعت می کردند اما نسل جدید در برابر هر درخواستی به دنبال استدلال 

می گردد. بنابراین والدین باید نحوه مواجه و تربیت بچه های نسل جدید را بلد باشند.«
آموزش  فرزندشان  باتربیت  رابطه  در  والدین  »اگر  می دهد:  ادامه  روانشناس  این 
کافی نبینند، هرگز نمی توانند در این امر موفق باشند؛ بنابراین، این روزها با پیشرفت 
تکنولوژی لازم است که پدر و مادرها با کمک مشاور و شرکت در کلاس های تربیت فرزند 

پروری شیوه های جدید تربیتی را آموزش ببیند و سواد رسانه یشان را بیشتر کنند.«
والدین از زمان تشکیل نطفه باید مهارت فرزند پروری را آموزش ببینند

متأسفانه برخی افراد تنها هنگام مواجه با مشکل خود را ملزم می دانند که به روانشناس 
و مشاوره مراجعه کنند؛ مثلًا اگر فرزندشان بیش فعال، بی خواب، پرخاشگر، نامنظم، 
مضطرب و مشکلات دیگری داشت، در این صورت لازم می دانند تا به مشاور مراجعه 
کنند و راهکارهای لازم را دریافت نمایند اما دکتر تبریزی معتقد است که والدین از زمان 
تشکیل نطفه باید مهارت فرزند پروری را آموزش ببینند: »حکایتی را نقل می کنند که 
یک نفر از بزرگی پرسید که من یک فرزند ده ساله دارم و از الآن می خواهم مشاوره را 
شروع کنم و در حوزه ی تربیت کودک آموزش ببینم، فکر می کنید دیر نیست؟ آن بزرگ 
جواب می دهد که فقط ده سال و نه ماه دیر کردی! ؛ بابیان این حکایت به این نتیجه 

می رسیم که  والدین از زمان تشکیل نطفه باید نحوه تربیت فرزند را آموزش ببینند.«
این روانشناس خیلی از مشکلات رفتاری کودکان را نشاءت گرفته از دوران بارداری 
مادر می داند و می گوید: »دوران بارداری مادر می تواند بر روی کودک تأثیرگذار باشد لذا 

مادرها از زمان تشکیل نطفه عملًا باید آموزش ببینند.«
تبریزی تأکید می کند: »هرچقدر سن بچه ها پایین تر باشد، والدین می توانند با 
آموزش های بسیار ساده ای از بروز مشکلاتی که ممکن است کودک در بزرگ سالی با 
آن ها مواجه شود، پیشگیری کنند؛ بنابراین، هرچقدر والدین زودتر به یک روانشناس 
یا مشاور مراجعه کنند و برای تربیت کودک اطلاعات مفیدی را دریافت نمایند، سریع تر 

می توانند مسائل و مشکلات را حل وفصل نمایند.«
مشارکت پدران در امر فرزند پروری ضروری است

تبریزی بابیان اینکه پدران هم به اندازه مادران در تربیت فرزند نقش دارند، می گوید: 
»در این روزگار که خیلی وقت ها پدرها و مادرها هم زمان هر دو مشغول کار بیرون 
هستند، حتماً تربیت کودک کار دونفره  است و یک نفر به تنهایی نمی تواند تربیت کودک 
را بر عهده بگیرد.« او ادامه می دهد: »پدر و مادر در کنار هم مثل چرخ های دوچرخه 
می مانند که هردو باید هم زمان بچرخند، اگر یک چرخ بچرخد و آن یکی نچرخد، 
دوچرخه عملکرد خودش را از دست می دهد و با مشکل روبرو می شود؛ پس پدر و 

مادرها باید یاد بگیرند که به هم کمک کنند تا فرزند بهتری تربیت نمایند.«
برای همه فرزندانتان از یک روش تربیتی استفاده نکنید

خیلی وقت ها پدر مادرها می پرسند که چرا باوجود استفاده از یک روش تربیتی، 

مدل شخصیتی فرزند اول من با مدل شخصیتی فرزند دومم باهم فرق دارد؛ تبریزی در 
پاسخ به این سؤال می گوید: »پیاده کردن روش و تکنیک های تربیتی فرزند اول برای 
فرزندان بعدی جوابگو نخواهد بود زیرا فرزند اول و فرزندهای بعدی باهم متفاوت اند. 
لذا برای آنکه بتوانیم فرزندان خوبی تربیت کنیم باید برای تک تک فرزندانمان مشاوره  

بگیریم.«
این روانشناس کودک و نوجوان تأکید می کند: »قطعاً برخی پایه های تربیتی مشترک 
وجود دارد که ما می توانیم آموزش ببینیم و برای همه فرزندانمان آن قوانین را پیاده کنیم 
اما با توجه به تفاوت های فردی لازم است که هرکدام از فرزندانمان را یک بار به مشاوره 
ببریم تا با توجه به ویژگی های شخصیتی فرزندمان، شیوه تربیتی متناسب با او را به 

کار بگیریم.«
سبک های تربیتی بر آینده کودکان تأثیرگذار است

تبریزی در رابطه با تأثیر سبک های فرزند پروری بر شخصیت و آینده کودکان می گوید: 
»سبک های تربیتی متفاوتی وجود دارد که هرکدام از این سبک های تربیتی می تواند بر 

روی آینده و رفتارهای یک کودک تأثیرگذار باشد.«
روانشناسی  علوم  »در  می گوید:  تربیتی  سبک های  به  اشاره  با  روانشناس  این 
سبک های تربیتی متفاوتی وجود دارد؛ مثل سبک تربیتی والدین کمال گرا و وسواسی 
که مشخصه ی بارزشان سخت گیری شان است، سبک تربیتی والدین آسان گیر که 
مشخصه ی بارزشان حمایت بیش ازاندازه  از بچه ها است، سبک تربیتی والدین متفاوت 
در روش های تربیتی که پدر و مادر اصلًا باهم هماهنگ نیستند و یکی سخت گیر و یکی 
آسان گیر است، والدین گناهکار که در سبک تربیتی شان همیشه خودشان را مقصر 
تمام مسائل و مشکلات فرزندشان می دانند، پدر و مادرهای کم انرژی و خسته ای که 
خیلی از سیستم های تربیتی را بلدند ولی اجرا نمی کنند، پدر مادرهای غیر مواجهه ای 
که از ایستادن در مقابل برخی خواسته های فرزندشان می ترسند و همین باعث لجباز 
شدن فرزندانشان می شود؛ پس این که والدین از کدام سبک تربیتی برخوردارند، بر روی 

شخصیت و حتی آینده ی فرزندشان تأثیر بسیاری می گذارد.«
به گفته تبریزی، رفتارهای ما نسل های بعد از ما را می سازد: »کودکان ممکن است 
سبک های تربیتی والدینشان را در بزرگ سالی عیناً اجرا کنند یا برعکس، سبکی 
متفاوت از والدینشان را در پیش بگیرند اما به هر ترتیب، سبک های تربیتی والدین در 

شخصیت، آینده و حتی ازدواج فرزندان تأثیرگذار است.«
با آموزش صحیح، فرزندانی سالم و شاد تربیت کنید

تبریزی برای بهتر تربیت شدن فرزندان به والدین توصیه می کند: »پدر و مادرها با 
شرکت در کلاس ها و کارگاه های فرزند پروری، خواندن کتاب های تربیت کودک و کمک 
از روانشناس ها و مشاوران متخصص، باید نسبت به نیازهای کودکان و نحوه رفتار با آن ها 

در هر سنی آگاهی کسب کنند و از این طریق، به رشد بچه ها کمک کنند.«
 او در پایان تأکید می کند: »بازی کردن و وقت گذاشتن برای بچه ها یکی دیگر از 

بهترین توصیه ها برای والدین است تا بتوانند یک فرزند شادتری داشته باشند.«

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبر داد؛

اجرای طرح پاک سازی محله به محله
مدیر منطقه دو شهرداری قم از اجرای طرح پاک سازی محله به محله این منطقه شهری 

خبر داد.
به  اشاره  با  رحیمی  ،رضا  شهرداری  عمومی  روابط  از  نقل  به  قم  ندای  گزارش  به 
اجرای طرح پاک سازی محله به محله در منطقه دو اظهار داشت: این طرح با هدف 
خدمات رساني کوچه به کوچه به شهروندان و استقبال از زائرین در تعطیلات تابستانه در 
سطح منطقه اجرا می شود. وی مدت زمان اجرای این طرح را 1۰ روز دانست و افزود: 
کلیه امکانات موتوري، نواحي، ترافیکي و شرکت هاي طرف قرارداد در حوزه خدمات 
شهري و فضاي سبز در این طرح مشارکت داشته و گزارش آن به صورت روزانه به اطلاع 
شهروندان خواهد رسید. مدیر منطقه دو شهرداری قم، "همسطح سازي و ایمن سازی" 
دریچه ها، "ایمن سازی تابلوي برق بوستان ها" و نصب برچسب بر روي آن ها به انضمام 
تیرهاي روشنایي، "جمع آوری و ایمن سازی تابلوهاي تبلیغاتي" با هماهنگي سازمان 
زیباسازي، "اصلاح جداول روفوژها و انهار" سطح معابر که تخریب و بیرون زده است، 
"اصلاح و لکه گیری اسفالت حفاری ها- انشعابات عرضي" به صورت هم سطح کلیه معابر 
اصلي و فرعي، شناسایي "ساختمان های در حال نماکاري و تعمیرات" جهت اعمال 
قانون، " اصلاح دریچه های تیرهاي روشنایي" خصوص معابر اصلي و روفوژها- بوستان ها، 
"آماده سازی سرویس های بهداشتي" جهت تعطیلات تابستانه، " کاهش بار و هرس 
درختان" با احتمال شکستگی در بوستان ها و معابر و "اصلاح روشنایي بوستان ها و رفع 

نقاط ناایمن" )پرچین ها و...( را جمله موارد اجرایی در این طرح ذکر کرد.
وی ادامه داد: از دیگر اقدامات این طرح "پاک سازی زمین های خالي" خیابان های 
اصلي و فرعي، "امحاء، دیواره نویسي و حذف نازیبایی های بصري" جداره ها، "حذف 
موانع فیزیکي در معابر- پیاده روها" و اخطاریه جمع آوری نخاله ها و مصالح ساختماني، " 
شستشوي کانال ها و آبروها و معابر" و محل های جاي باکس و خود باکس ها و....، "اصلاح 
و تعویض تابلوهاي شناسایي " معابر و کوچه ها، " اصلاح پل های کم عرض" معابر فرعي 
به اصلي، "ساماندهي و ایمن سازی تابلوهاي ترافیکي" با رویکرد ضریب کاهش سرقت، 
اجراي طرح ضربتي مبارزه با "موش های فاضلاب و بوستان ها"، الزام به تعبیه "باکس های 
حمل نخاله توسط مالکین" تخلیه مکانیزه آن ها، "رسیدگي به وضعیت آبیاري فضاي سبز" 
جهت کاهش مصرف و هدر رفت آب، الزام شرکت ها و کارگران براي" تعویض لباس های 
فرم" با ایمني در شب، "رسیدگي به پل های عابر پیاده رو" از طرف سرمایه گذاران براي 

ایمن سازی، جوشکاري و رنگ آمیزی و نورپردازی خواهد بود.
به گفته رحیمی، رسیدگي به مغازه های و جلوگیري از "هرگونه سد معابر مقابل مغازه"، 
"جلوگیري از سد معبر در خیابان های" اصلي و مورد شکایت، اصلاح- رنگ آمیزی و 
تعویض"نیمکت های فرسوده و نرده ها و آب نماها" در سطح بوستان ها و معابر، رسیدگي 
"حضور  "منعکس شده،   13۷ سامانه  طریق"  از  که  شهروندان  درخواست های  به 
امام جماعت محله در  با  و مذاکره  ناحیه  با مسئول  نماز ظهر(  در مساجد")ترجیحاً 
راستاي اجراي طرح مذکور، "عایق بندی پایه های تابلوهای" منصوبه در فضاي سبز، 
"استانداردسازی وسایل بازي پارک های" از طریق شرکت های معتبر و "ساخت نصب 

نرده های زیر پل عابر پیاده" نیز در این طرح اجرا می شود.
 

رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری استان قم خبرداد:

بازسازی 4 دستگاه ماشین آلات
 راهداری استان قم

رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از اجرایی 
شدن طرح بازسازی کامل 4 دستگاه ماشین آلات ناوگان راهداری استان قم خبرداد.

سید مهدی موسوی با اعلام این خبر اظهارداشت: به منظورتقویت ناوگان و بهره وری 
حداکثری از ظرفیت ماشین آلات دراختیار، طرح بازسازی 4 دستگاه کامیون بنز ده تن 

راهداری استان قم عملیاتی شد.
وی با یادآوری این مطلب که 4 دستگاه کامیون مذکو به دلیل نقص فنی، مدت ده 
سال، درآشیانه ماشین آلات اداره کل متبوع متوقف بوده است تصریح کرد: با عنایت 
به رصد میدانی و احصا نیازمندی های ناوگان راهداری استان، نسبت به تعیین و آماده 
سازی 4 دستگاه کامیون بنز که قابلیت بازسازی داشته و با اصول بهره وری متناسب 
تشخیص داده شدند، اقدام گردید. موسوی درادامه ضمن تاکید مجدد بر ارزش افزوده 
ملحوظ دراجرای این طرح اظهار داشت: جهت بازسازی 4 دستگاه کامیون بنز ده تن 
ناوگان راهداری، اعتباری بالغ بر 13 میلیاردریال تخصیص یافته است. وی درخصوص 
اقدامات فنی ملحوظ جهت بازسازی کامل کامیونها عنوان کرد: دراین پروژه نسبت به 
تعمیرات اساسی موتور، گیربکس، سیستم برق، صافکاری، رنگ آمیزی و... 4 دستگاه 
کامیون مذکور اقدام خواهد شد. رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان قم دربخش دیگری از بیانات خود به قابلیت کامیونهای درحال بازسازی 
جهت اجرای ماموریتهای متنوع اداره کل متبوع اشاره کرد و گفت: به دلیل تعدد خدمات 
راهداری) متناسب با فصول سال( در حوزه ماشین آلات، از این کامیونها در اغلب عملیاتها 

من جمله: بارریزی، حمل مصالح، برف روبی، نمکپاشی، تانکر و ... استفاده می شود.
سید مهدی موسوی استمرار طرح بازسازی ماشین آلات راهداری قم را منوط به تامین 
منابع اعتباری مکفی دانست و توضیح داد: بازسازی ماشین آلاتی که چند سال از توقف 

آنها در آشیانه گذشته متناسب با قابلیتهای فنی و بهره وری، با جدیت دنبال میشود.
وی اضافه کرد: بخش قابل ملاحظه ای از عملیات بازسازی توسط عوامل فنی اداره 
ماشین آلات راهداری قم و دیگر اقدامات موضوعه، توسط کارگاههای فنی طرف قرارداد، 
انجام میشود. به گفته موسوی میزان بهره وری ماشین آلات بازسازی شده نسبت هزینه 

ها، چشمگیر و قابل اجراست.
 

رییس پارک علم و فناوری استان قم:

فعالیت شرکت های دانش بنیان در حوزه 
تجارت بین المللی گسترش می یابد

رییس پارک علم و فناوری استان قم گفت: فعالیت شرکت های دانش بنیان قم در حوزه 
تجارت بین المللی گسترش می یابد و در این خصوص از ظرفیت منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان به عنوان یکی از قطب های مهم صادرات و واردات استان استفاده خواهد شد. 
خیراله رهسپار فرد در گفت وگویی اظهارداشت : فعالیت های دانش بنیان و فناورانه طی 
سال های اخیر در قم گسترش قابل توجهی داشته است و اکنون تعداد قابل توجهی از 
شرکت های دانش بنیان استان می توانند علاوه بر تامین نیاز بازار داخلی در زمینه صادرات 

و حضور موفق در بازارهای بین المللی نیز نقش آفرینی کنند.
توسط  شده  تولید  محصولات  صادرات  شاهد  نیز  هم اکنون  این که  به  اشاره  با  وی 
شرکت های دانش بنیان استان به کشورهای هدف هستیم،  افزود: رویکرد ما در این مسیر 
توسعه روند صادرات و افزایش حجم فعالیت های تجاری شرکت های دانش بنیان فعال در 
قم است تا از این طریق علاوه بر حضور موفق در بازارهای بین المللی، درآمد این بخش 

مهم و راهبردی برای رونق هرچه بیشتر تولید و اشتغال استان تقویت شود.
وی ادامه داد: در همین رابطه برای حضور هرچه بیشتر و گسترش فعالیت  شرکت های 
دانش بنیان قم در حوزه بین المللی از ظرفیت منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان به عنوان 
یکی از مهمترین قطب های تجارت استان به بهترین شکل استفاده خواهد و ما این رویکرد 

را در برنامه کاری خود با جدیت دنبال خواهیم کرد.
 

مدیر کانون های خدمت رضوی استان قم خبرداد:

3 هزار خادمیار رضوی در قم فعالیت می کنند
مدیر کانون های خدمت رضوی استان قم از فعالیت حدود 3 هزار خادمیار رضوی در 

این استان خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمدباقر تکیه ای در حاشیه برگزاری اولین اجتماع 
خانوادگی خادمیاران رضوی کانون های عمومی استان قم که در شبستان کربلا مسجد 
و  عمومی  رضوی  خادمیاران  کانون های  داشت:  اظهار  شد  برگزار  جمکران  مقدس 
تخصصی، ظرفیت و توان بسیار بالایی در بازکردن گره ها و حل مسائل مردم از جمله در 

روزهای شیوع ویروس منحوس کرونا داشته و دارند.
وی با اشاره به فعالیت حدود 3 هزار خادمیار رضوی در استان قم، ابراز امیدواری کرد که 
خدمات خالصانه خادمیاران رضوی در سال جاری و سال های آینده افزایش یافته و مورد 
رضایت حضرت علی ابن موسی الرضا)ع( قرار گیرد. حجت الاسلام تکیه ای گفت: هر 
کدام از خادمیاران رضوی چشمه ای از عشق و خدمت به زائران و محبان خورشید هشتم 
و بانوی کرامت هستند. وی در خصوص تکریم تولیت آستان قدس رضوی از خانواده 
سرباز ناجا که دچار مرگ مغزی شده و اعضای بدنش به بیماران اهدا شده، اظهار داشت: 
اعضای حیاتی این جوان ناکام به چندین بیمار بدحال زندگی دوباره بخشیده و با تأکید 
تولیت آستان قدس رضوی در این اجتماع از خانواده ایثارگر مرحوم علیرضا فراهانی که از 

خانواده ها محترم شهدا محسوب می شوند، تقدیر شد.

اجتماعی

در گفت و گو بایک روانشناس کودک و نوجوان مطرح شد؛ 

در این دوره و زمانه چطور فرزاندانمان را تربیت کنیم؟

حاشینه نشینی پدیده ای است که به دلیل رشد بی رویه شهرنشینی و مهاجرت به 
شهرها به قصد رفاه و آسایش بیشتر تشکیل و توسعه یافته است؛ شکل گیری این پدیده 

دلایل متنوع و متعددی دارد که مهاجرت مهمترین عامل به شمار می آید.
حاشیه نشینی یکی از مباحث و موضوعاتی است که در صدر مسائل اجتماعی، 
اقتصادی و فرهنگی قرار دارد؛ این مساله اغلب در کشور و شهرهایی که برنامه ریزی 

مطلوب جمعیتی و شهری ندارند، رخ می دهد.
فروش  اعتیاد،  بیکاری،  فقر،  نشین  حاشیه  مناطق  در  می دهد  نشان  بررسی ها 
موادمخدر، دعوا و درگیری، سرقت، قاچاق، انواع بیماری ها، انحرافات شدید اخلاقی 
آسیب های  از  نمودی  و می توان گفت که حاشیه نشینی  به چشم می خورد  بیشتر 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی است. توزیع پراکندگی و ترکیب جمعیتی اتباع خارجی 
در کشورمان به دلیل نبود سیاست گذاری مناسب، عدم ساماندهی، نبود برنامه معین 
و مشخص و عدم نظارت متولیان بر محل اسکان آنها در طول سال های گذشته سبب 
افزایش جمعیت شهرهای اقماری کلان شهرها و حاشیه نشینی و به دنبال آن بروز 

مشکلات و معضلات فراوانی برای مهاجرین و ساکنین بومی شده است.
پایین بودن هزینه اجاره مسکن، بالابودن تعداد بالای افراد خانوار، دسترسی راحت به 
مشاغل غیرمجاز و زیرزمینی و تمایل کارفرمایان به نیروی کار ارزان قیمت به خصوص 
اتباع غیرمجاز )فاقد مدارک هویتی( و پیوندهای خویشاوندی با اتباعی که قبلا در 
کشور سکونت داشته اند از مهمترین عوامل تمایل مهاجران و سکونت در این مناطق به 
خصوص برای افرادی است که به صورت غیرقانونی وارد کشور شده اند؛ موضوع علاوه 
بر تغییر در ترکیب جمعیتی و هرم سنی و جنسی، استفاده از امکانات و فرصت های 
شغلی اتباع ایرانی را با مشکل مواجه می کند؛ به طوری که مهاجرت ساکنان بومی را 
به مناطق دیگر به دنبال داشته است. تشدید و گسترش سکونت گاه های غیررسمی 
و حاشیه نشینی مهاجران در کشور باعث افزایش آسیب های اجتماعی، فرهنگی، 
سیاسی و امنیتی، افزایش مشاغل زیرزمینی، کاهش کنترل گری اجتماعی و افزایش 
تمایلات قانون گریزانه را به دنبال خواهد داشت؛ چنانچه این مهم مورد توجه قرار نگیرد، 

تبعات آن غیرقابل جبران خواهد بود.
حاشینه نشینی مهاجران را می توان بازی دو سرباخت دانست زیرا از یکسو علاوه بر 
افزایش آسیب های گفته شده، امکان بهره مندی از فرصت های مهاجران به ویژه نخبگان 
علمی، فرهنگی، مذهبی، فعالان اقتصادی، سرمایه گذاران، علاقمندان به انقلاب 
اسلامی، دانشجویان )سفیران فرهنگی ( را از بین خواهد برد و از سوی دیگر این شیوه 
زندگی باعث سردرگمی، بلاتکلیفی، مشخص نبودن آینده و چشم انداز روشن، تنش و 
ستیز میان مهاجرین خارجی و جامعه میزبان به ویژه نسل دوم و سوم مهاجران خواهد 
شد و در نهایت عدم رضایت مندی آنها باوجود هزینه های سنگین در یارانه های آشکار و 
پنهان به ویژه در زمانی که کشور به دلیل تحریم های ظالمانه در شرایط دشواری قرار دارد 
را در بر خواهد داشت.تشدید و گسترش سکونت گاه های غیررسمی و حاشیه نشینی 
مهاجران در کشور باعث افزایش آسیب های اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و امنیتی، 
افزایش مشاغل زیرزمینی، کاهش کنترل گری اجتماعی و افزایش تمایلات قانون گریزانه 
و... را به دنبال خواهد داشت؛ چنانچه این مهم مورد توجه قرار نگیرد، تبعات آن غیرقابل 
جبران خواهد بود به منظور ساماندهی وضعیت حضور مهاجران در حاشیه شهرها و 
مناطق ممنوعه و جلوگیری از افزایش ناهنجاری های روانی - رفتاری و پیشگیری از 
وقوع جرائم و آسیب های اجتماعی راهی جز شناسایی کلیه اتباع و مهاجرین خارجی، 
آنها  الکترونیک و ساماندهی مطلوب  پیاده سازی نظام واحد و حکمرانی هوشمند 
وجود نخواهد داشت. این موضوع چالشی است که تشکیل سازمان ملی مهاجرت به 
عنوان متولی و سیاست گذار با پیاده سازی نظام هوشمند الکترونیک، در تعامل با سایر 
سازمان ها و دستگاه های مرتبط می تواند به نحوه مطلوب مدیریت کند؛ مضاف بر آن 
استفاده حداکثری از قابلیت ها و ظرفیت های مهاجرین )ظرفیت نخبگان و...( متناسب 
با نیازهای کشور تا زمان بازگشت کرامت آمیز آنها به کشورشان را محقق سازد. ذکر این 
نکته نیز حائز اهمیت است که تشدید و کنترل مرزها به منظور اشراف بر ورود و خروج و 
جلوگیری از ورود غیرقانونی اتباع و مهاجرین خارجی امری ضروری است و نباید مورد 

غفلت قرار گیرد.

یادداشتی از بهزاد مرادی پور معاون اجتماعی سازمان ملی مهاجرت؛
تبعات ناشی از حاشیه نشینی اتباع و مهاجران خارجی

اولین توصیفی که با شنیدن کلمه نوجوان به ذهنتان 
افسردگی؟  و  غم  لجبازی؟  خشم؟  چیست؟  می رسد 

سرکشی؟ 
از احساسات   نوجوان آن هم در دوران بلوغ پر است 
غلو شده و بروز احساسات شدید برای همین ما نوجوان 
را شاید با عواطف پیچیده و برخوردهای چکشی و تند یا 
غصه های عمیق و سخت گیری های بیش از اندازه اش 
خانواده  برای  هم  احساسات  درست  بروز  می شناسیم. 
راهکارهای  نوجوان  برای  و هم  نسخه های معمول دارد 
فاطمه  سراغ  رفتیم  علت  همین  به  کاربردی.  و  ساده 
این  درباره  تا  نوجوان  و  کودک  روانشناس  سلیمانی، 

موضوع از او مشورت بگیریم.
سلیمانی در وهله اول برای بروز درست عواطف پیشنهاد 
بشناسیم  را  خود  احساسات  موشکافانه  حتما  می کند 
و توضیح می دهد: »هر انسانی لازم است هیجانات و 
احساسات خود را بشناسد به این علت که ما دائما در 
معرض اتفاقات و ارتباطات متفاوت هستیم و از مواجهه با 
این عوامل احساساتی درونمان شکل می گیرد که منجر به 
رفتار و اقدام می شود پس مهم است نسبت به احساسات 
خود شناخت پیدا کنیم تا بتوانیم در لحظه واکنش درستی 
نشان بدهیم. نوجوان در سن بلوغ بخاطر هورمون های 
خاصی که در بدنش ترشح می شود باعث می شود این 
احساسات را به طور افراطی تجربه کند و عواطفش فراز 
و فرود زیادی دارد که عمدتا هم در اوج است. احساس 
ناامیدی و هر احساسی را  خشم، خوشحالی، نگرانی، 
نوجوان به صورت افراطی تجربه می کند. این تجربه و بروز 
احساسات زیاد نه تنها بخاطر ترشح هورمون ها و اطلاعات 
زیادی که خصوصا از طریق فضای مجازی وارد مغزشان 
می شود بلکه بخاطر فضایی که در آن قرار گرفته و حتی 

گروه همسالانشان هم هست.«

در سن نوجوانی بیش از اینکه خانواده بر رفتار او  تاثیر 
بگذارد و بتواند او را در عمل هایش راهنمایی و مدیریت 
کند خود نوجوان باید به داد خودش برسد.  سلیمانی 
برای بروز درست احساسات به نوجوان ها راهکارهایی را 
ارائه می دهد: »برای کنترل عواطف و احساسات نوجوان 
در مرحله اول از طریق مطالعه و مشاهده باید احساسات 
خود را بشناسد و بتواند بین این احساسات تفکیک قائل 
و  از شناخت  بپذیرد. حالا پس  را  آنها  نتیجه  و در  شود 
پذیرش وقتی در موقعیت های مختلف قرار می گیرد باید 
بتواند علت احساس درونی خود را پیدا کند و رفتار خود 
را مطابق با این عوامل مدیریت کرده و بروز بدهد. طبیعتا 
زمانی که او قدم به قدم حال درونی خود را بررسی می کند 
بهتر می تواند تشخیص دهد که در حال حاضر نیاز به 
چه اندازه واکنش است. آیا موضوع آنقدر ناراحت کننده 
هست که احساساتش را با گریه بروز دهد؟ آیا مسئله آنقدر 

بغرنج و حل نشدنی است که استرس غیرقابل کنترلی را 
تجربه کند؟ یا اتفاق پیش آمده آنقدر غیرقابل پذیرش 
به  ادامه  اندازه خشمگین شود؟ و در  از  است که بیش 
تناسب آن واکنش نشان خواهد داد. اساسا مکث کردن 
و فکر کردن درباره اتفاق و عمل احساسی که در واکنش 
به آن باید انجام گیرد به تمام سنین توصیه می شود. یکی 
از راهکارهایی که روانشناسان درباره خودآگاهی نسبت 
به عواطف بر آن تاکید دارند نوشتن احساساتی است که 
در طول روز آنها را تجربه کرده ایم و خواندن و فکر کردن 
درباره آنها قبل از خواب است. اگر یک دفترچه جدول 
بندی شده همراه خود داشته باشید که موقعیت، احساس 
تجربه شده و رفتاری که بروز داده اید را در آن قید کنید و 
در آخر شب موارد آن را تفکیک بررسی کنید می بینید 
شاید واکنش شما بیش از حد بوده است.این فرمول برای 

نوجوان هم بسیار کارساز است.

درباره بروز احساسات در نوجوانان چه می دانید؟

روی مدار صفر و صد
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معاون وزیر راه و شهرسازی: 

١٠ درصد اراضی شهری با کاربری 
مسکونی برای احتکار فریز شده  است 

معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: تا کنون ٣٠ هزار هکتار زمین به 
محدوده ها برای ساخت پروژه نهضت ملی مسکن اضافه شده که این عدد در 
مقابل ٨ هزار هکتار مسکن مهر قابل توجه است اما موضوع مهم این است که 
درباره تمام این اراضی در شورای عالی شهرسازی بررسی و بحث شده اما یک متر 

از اراضی مسکن مهر هم برای بررسی به شورای عالی شهرسازی نیامد. 
فرزانه صادق مالواجرد، در نشست از سیاست جدید شناسایی اراضی با کاربری 
مسکونی که پس از گذشت سال ها به اجرا و ساخت نرسیده اند، اظهار داشت: 
طبق سیاست جدید در راستای مبارزه با احتکار زمین، اراضی مسکونی داخل 
حریم شهر که در اختیار مالکانی از جنس تعاونی است، بازپس گیری خواهد شد.
وی تاکید کرد: بنابراین ارگان های دولتی که زمین قابل سکونت در بافت شهری 
دارند و این اراضی وارد چرخه ساخت مسکن شدند، در فرایند مشخص شده، پس 
از ضرب الاجل های 6 ماهه برای عرضه اراضی برای ساخت مسکن، پیشنهاد 

تغییر کاربری به خدمات می گیرد.
معاون شهرسازی و معماری با تاکید بر اینکه از استانداران درخواست شده 
نسبت به تعیین و تکلیف زمین های موجود در بافت اقدام کنند، ادامه داد: با 
بررسی های دبیرخانه شورای عالی حداقل حداقل بیش از ١٠ درصد با کاربری 
مسکونی در چرخه ساخت قرار نگرفته اند و فریز شده اند و در برخی از شهرها 
این عدد به ٢5 درصد می رسد. این در حالی است که در شهر تهران در خصوص 

جمعیت پذیری بیش از ظرفیت جمعیت پذیرفته ایم.
دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری ادامه داد: برخی از این اراضی بیش 
از ٢٠ سال است که کاربری مسکونی گرفته اند اما هیچ اقدامی در این اراضی 
صورت نگرفته است در حالی که اگر این اراضی به چرخه ساخت برسند، می توان 
در بخش عرضه و تقاضای زمین برای ساخت مسکن تعادل ایجاد کرد و از این 

طریق بر روی قیمت مسکن اثر بگذاریم. 
صادق درباره الحاق زمین به محدوده شهری برای ساخت نهضت ملی مسکن 
گفت: تا کنون ٣٠ هزار هکتار زمین به محدوده ها برای ساخت پروژه نهضت 
ملی مسکن اضافه شده که این عدد در مقابل ٨ هزار هکتار مسکن مهر قابل 
توجه است اما موضوع مهم این است که درباره تمام این اراضی در شورای عالی 
شهرسازی بررسی و بحث شده اما یک متر از اراضی مسکن مهر هم برای بررسی 

به شورای عالی شهرسازی نیامد.
 

سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی:

احتمال کسری ۲۰ میلیون لیتری بنزین
 در فصل تابستان 

سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی گفت: از 
مدت ها قبل صادرات بنزین و فرHورده های هیدروکربوری ایران همچون بنزین و 
گازوئیل به افغانستان کاهش یافته و سهم ما در بازار این کشور به 5 درصد رسیده 

است. 
سیدحمید حسینی در گفت وگویی، درباره اوضاع صادرات فرآورده های نفتی از 
جمله بنزین و گازوئیل به کشور افغانستان اظهار داشت: از مدت ها قبل صادرات 
بنزین و فراورده های هیدروکربوری ایران همچون بنزین و گازوئیل به افغانستان 
کاهش یافته و سهم ما در بازار این کشور به 5 درصد رسیده است. علت عمده هم 
مافیایی است که از دیگر مبادی از جمله ازبکستان، ترکمنستان و قزاقستان به این 

کشور فراورده ارسال می کنند.
و  شده  ارسال  ازبکستان  به  ایران  گازی  میعانات  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
برش می خورد و یا نفتای ترش با دانسیته پایین به افغانستان می رود و چون از 
ازبکستان فرستاده می شود حساسیتی روی آن وجود ندارد، یعنی طالبان همان 
محموله های ارسالی از ایران را که غیراستاندارد عنوان می کند، از ازبکستان 

دریافت می کند و مشکلی هم ندارد.
سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی گفت: به 
نظر می رسد مافیایی پشت این قضیه است و از مبادی دیگر فرآورده را به افغانستان 
ارسال می کنند، چون می دانند بار ایرانی به جهت سهولت دسترسی و فراوانی 

قیمتی دارد که می تواند بازار را خراب کند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر سهم ایران در افغانستان کم و ناچیز است، گفت: 
اکنون عمده شرکت ها به سمت بازارهای حمریه دبی و فجیره متمرکز هستند، 
برخی شرکت ها تکی و برخی باهم اجماع می کنند و فراورده ها را ارسال می کنند، 

علاوه بر اینها از مسیر زمینی به پاکستان هم محموله ارسال می کنیم.
حسینی درباره اوضاع مصرف و تامین بنزین نیز بیان داشت: اگر 135 میلیون 
لیتر را مبنای مصرف زمان پیک و افزایش تردد و سفرها در فصل تابستان قرار 
دهیم باتوجه به آمار تولید 11۰ و نهایتا تا 115 میلیون لیتر؛ حداقل 2۰ میلیون 

لیتر در تراز مصرف منفی خواهیم بود.
وی افزود: تنها پروژه هایی که ممکن است تا پایان امسال راه اندازی شوند شاید 
مهر خلیج فارس و آدیش جنوبی باشند که اگر هم راه اندازی شوند در مراحل 

ابتدایی است و تا به بنزین برسیم یک و نیم سال فاصله داریم.
سخنگوی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی با اشاره به 
چالش پاسخگویی به افزایش تقاضا یادآور شد:  در جریان واردات هم هستیم که با 

چه کم و کیفی در حال انجام است.
 

صدای شوک جدید قیمتی به گوش می رسد؛

هشدار نماینده مجلس نسبت به حذف 
ارز 2٨۵٠٠ تومانی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: معتقدم دولت نباید به این شکل 
با ارز بازی می کرد اما اگر حالا بخواهد ارز ترجیحی را قطع کند باید منتظر جهش 

قیمتی هم باشد. 
جبار کوچکی نژاد در گفت وگویی درباره شنیدن زمزمه هایی درباره حذف ارز ٢٨ 
هزار و 5٠٠ تومانی کالاهای اساسی اظهار داشت: اگر دولت نسبت به حذف ارز 
٢٨ هزار و 5٠٠ تومان اقدام کند به طور قطع قیمت کالاهای اساسی افزایش پیدا 
می کند، قیمت کالاهایی که در سفره مردم است از جمله مرغ و برنج به شدت 

افزایش پیدا می کند و قیمت دارو بالا می رود.
وی تاکید کرد: روز اول اجرای ارز ٢٨ هزار و 5٠٠ تومانی خود آقای فرزین آمد و 
گفت اجرای این طرح حداقل تا دو سال ادامه پیدا می کند حالا اگر در این شرایط 

بخواهند ارز ٢٨ هزار و 5٠٠ تومانی را قطع کنند قطعا دچار بحران می شویم.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه درباره حذف اجبار پتروشیمی ها برای فروش ارز 
صادراتی به نرخ ٢٨ هزار و 5٠٩ تومان گفت: دولت ارز مورد نیاز را یا از فروش نفت 
تامین می کند یا از صادرکنندگان داخلی که ارز پتروشیمی ها و سایر کالاها با نرخ 
شناور به فروش می رسد اما دولت موظف است برای کالاهای اساسی همچنان 
ارز ٢٨ هزار و 5٠٠ تومانی را اختصاص دهد و به طور قطع اگر ارز پتروشیمی ها 
ارز خود را به نرخ ٢٨ هزار و 5٠٠ بفروشند ضرر و برای ورود ارز به کشور مقاومت 

می کنند. 
سایر  چه  و  پتروشیمی ها  چه  باشیم  داشته  توجه  داد:  ادامه  کوچکی نژاد 
صادرکنندگان را به ارز ٢٨ هزار و 5٠٠ تومان محدود کنیم باید دولت از طرف دیگر 

خوراک را هم به صورت یارانه ای در اختیار آنها قرار دهد . 
وی با تاکید بر اینکه آنچه که الان مهم است این است که دولت ارز ٢٨ هزار و 
5٠٠ تومانی را برای کالای اساسی حفظ کند، گفت: دولت یا باید از همان ابتدا 
نرخ ارز را شناور مدیریت شده اعلام می کرد و برخی از کالاها را از طریق دیگری 
به صورت یارانه ای به دست مردم می رساند اما چندین نرخ را اعلام کرد حالا اگر 

بخواهد نرخ ترجیحی را حذف کند یک شوک اقتصادی دیگری وارد می کند. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه افزود: وقتی قیمت یک کالا افزایش پیدا می کند 
قیمت سایر کالاها هم متناسب با آن بالا می رود و این شوک تورمی واقعا قابل 

تحمل نیست. 

یک کارشناس بازار سرمایه بورس با تاکید بر اینکه بورس بازاری بلندمدت برای 
سرمایه گذاری است، اعلام کرد: اکنون بازار سرمایه به لحاظ شرکت ها و نمادهای 
معاملاتی متفاوت با سال ۹۹ است، در این مدت به دلیل ورود گسترده شرکت ها 
به بورس حجم بازار با افزایش همراه شد که این امر می تواند بازار را تحت تاثیر خود 

قرار دهد.
»حسن رضایی پور« در گفت وگویی به نوسانات بازار سهام که از اردیبهشت در بازار 
حاکم شده اشاره کرد و افزود: بازار سهام از اردیبهشت وارد مدار نوسانی شد و برای 
مدتی این نوسان شتاب زیادی را به خود گرفت، اما تاکنون علت مشخصی برای 
نوسانات اخیر بازار اعلام نشده است زیرا در چند وقت گذشته شاهد انتشار خبر یا 

تغییر با اهمیت در بازار نبوده ایم.
وی اظهار داشت: عرضه کنندگانی که اقدام به تامین مالی می کنند نیازمند 

برای  اتفاق نمی تواند دلیل منطقی  این  اما  بودند،  برای سایر شرکت ها  عرضه 
جو ایجاد شده در بازار باشد و به نوعی این مساله باعث ایجاد هیجان یا ترس از 

سرمایه گذاری در بازار سرمایه شد.
رضایی پور خاطرنشان کرد: در بازه زمانی یک هفته تا 1۰ روز حدود 3۰ درصد از 
ارزش بازار از بین رفت که از اواخر اردیبهشت جو آرامی در بازار حاکم شد و به نوعی 

سهام ارزشمند در حال قرار گرفتن در جایگاه اصلی خود هستند.
مقایسه روند کنونی بازار سهام با سال ۹۹

این کارشناس بازار سرمایه، به مقایسه روند فعلی بازار سهام با سال ۹۹ پرداخت و 
گفت: بازار اکنون با تغییر اساسی نسبت به آن زمان روبه رو شده است و نمی توان به 

مقایسه روند فعلی بازار با سال ۹۹ پرداخت.
وی با بیان اینکه اکنون بازار سرمایه به لحاظ شرکت ها و نمادهای معاملاتی 

متفاوت با سال ۹۹ است، اعلام کرد: در این مدت به دلیل ورود گسترده شرکت ها 
به بورس، حجم بازار با افزایش همراه شد که این امر می تواند بازار را تحت تاثیر خود 

قرار دهد.
رضایی پور اظهار داشت: اتفاق دیگر رخ داده، توسعه ابزارهای مالی و ورود اوراق 
متنوع مانند اوراق گام و انواع صندوق های با درآمد ثابت است که به نوعی می توان 

گفت حالت ضربه گیر در بازار دارند و مانع از رشد غیرمنطقی بازار می شوند.
این کارشناس بازار سرمایه به مزایای استفاده از بازار آپشن ها اشاره کرد و گفت: 
این ابزار به سرعت در حال به روز رسانی است و حجم معاملات آن به صورت 
صعودی در حال افزایش است. وی معتقد است که این ابزار به عنوان یکی از 
ابزارهای مناسب برای مدیریت ریسک است و منجر به مرتفع شدن بازار خواهد شد.
رضایی پور به شکل گیری صندوق های اهرمی در بورس اشاره کرد و گفت: بازار 
نیاز افرادی که از ریسک پذیری بیشتر برخوردارند اما از دانش کافی برای سرمایه 
گذاری در بورس برخوردار نیستند را رفع کرده و این افراد می توانند با استفاده از 

این ابزارها سرمایه خود را با ریسک بیشتر به دست صندوق ها بسپارند.
این کارشناس بازار سرمایه توسعه صندوق های کالایی در بورس را به عنوان دیگر 
اتفاق مهم در حوزه بازار سرمایه معرفی کرد و اظهار داشت: هر زمان که در بازار با 
نوسان قیمتی مواجه هستیم ابتدا شاهد تاثیر آن بر بازار کالایی خواهیم بود که این 

اتفاق به مرور به سایر بازارها سرایت خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: تنوع ابزارهای مالی در بورس کالا مانند گواهی شمش طلا، 
زعفران و صندوق های کالایی تعریف شده بر روی این ابزارها منجر به افزایش تنوع 
سرمایه گذاری در بورس شده است و پذیرای سرمایه گذاران با سلایق مختلف در 

بورس بوده است.
کمک از نهادهای مالی برای سرمایه گذاران در بورس

برای  به طور حتم  به سهامداران توصیه می شود که  اینکه  بیان  با  رضایی پور 
سرمایه گذاری در بورس از نهادهای مالی کمک بگیرند، گفت: تنوع ابزارهای 
موجود در بازار می توانند ضمن مدیریت بهینه سرمایه ها در بازار از افتادن به دام 
فضای مجازی که در آن برخی از افراد سودجو به دنبال معرفی سهام بی ارزش 

هستند، جلوگیری کند.
این کارشناس بازار سرمایه، بازار سهام را بازاری بلندمدت برای سرمایه گذاری 
معرفی کرد و افزود: آمار و ارقام نشان از آن دارد، سهامدارانی که به صورت بلندمدت 
در بازار حضور دارند همیشه از باقی سهامداران جلوتر هستند و سرمایه گذاری 

موفقی را پشت سر گذاشته اند.

کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

بورس، بازاری بلندمدت برای سرمایه گذاری سهامداران

حداکثر زمان واریز سود نقدی شرکت های بورسی به چهار ماه کاهش یافت؛ 
اتفاقی که قطعا باعث می شود زمان واریز سود سهام عدالت زودتر صورت بگیرد و 

احتمالا نحوه واریز نیز متفاوت خواهد شد. 
براساس این گزارش، اواخر فروردین ماه سال جاری بود که اعلام شد مطابق 
مصوبه سازمان بورس، پرداخت کامل سود به صاحبان سهام باید حداکثر ظرف 

چهار ماه پس از تصمیم مجمع عمومی راجع به تقسیم سود انجام پذیرد.
درواقع فرصت هشت ماهه از شرکت ها گرفته شد و شرکت ها موظف شدند سود 

سهامداران را حداکثر تا چهار ماه بعد واریز کنند.
بر این اساس مجید عشقی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار نیز در همان 
زمان  با تاکید بر اینکه زمان بر شدن پرداخت سود شرکت ها تا بازه زمانی حتی 
یک ساله، موجب کاهش ارزش آن می شد که به ضرر سهامداران بود، اعلام کرد 
که این تغییرات و پرداخت سود نقدی شامل همه سهامداران می شود که پرداخت 
سود سهام عدالت را هم در بر می گیرد؛ بنابراین در روند جدید، سود سهام عدالت 

زودتر از سنوات گذشته به حساب مردم واریز خواهد شد.
فرایند برگزاری مجمع و واریز سود

شرکت ها برای فعالیت و تهیه صورت های مالی خود، یک دوره زمانی یک ساله 
را با آغاز و پایان مشخص، تعیین می کنند که به آن سال  مالی  گفته می شود. سال 
مالی  اکثر شرکت های بورسی، از ابتدای فروردین هر سال  تا پایان اسفندماه همان 

سال  است. اما شرکت هایی هم هستند که سال مالی آن ها متفاوت است.
شرکت های بورسی طبق قانون باید حداکثر چهار ماه بعد از سال  مالی، نسبت 
به تشکیل مجمع عمومی عادی سالیانه و تصویب صورت های مالی اقدام کنند. 
به عبارت دیگر اگر سال مالی یک شرکت 2۹ اسفندماه باشد، باید تا پایان تیر 
ماه نسبت به برگزاری مجمع اقدام کند. همچنین طبق قانون جدید شرکت ها 
حداکثر چهارماه پس از تشکیل مجمع عمومی سالیانه و تصویب صورت های 
مالی، باید سود نقدی سهامداران را پرداخت کنند. بنابراین اگر مجمع یک شرکت 
در تیرماه برگزار شود، این شرکت موظف است تا پایان آبان ماه سود سهامداران 

را واریز کند.
شرکت های سهام عدالتی برای برگزار مجمع 

و واریز سود چقدر فرصت دارند؟ 
بررسی ایسنا حاکی از آن است که سال مالی 31 شرکت بورسی سهام عدالت 
منتهی به 2۹ اسفند است، بنابراین این شرکت ها باید در تیر اقدام به برگزاری 
مجمع و در آبان اقدام به واریز سود سهامداران و همچنین مشمولان سهام عدالت 

کنند. 
بر این اساس، سال مالی سه شرکت 31 شهریورماه، یک شرکت 31 فررودین 

ماه و یک شرکت نیز 31 خردادماه است.
واریز سود سهام عدالت دومرحله ای خواهد شد؟ 

از آنجاکه سال مالی شرکت های بورسی متفاوت است و مهلت واریز سود این 
شرکت ها با یکدیگر فرق دارد، احتمال دارد واریز سود سهام عدالت امسال هم 

مانند سال گذشته در دو مرحله صورت بگیرد.

جزئیات تغییر فرایند واریز سود سهام عدالت؛ 

سودها چه زمانی واریز می شود؟

نماینده ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
گفت: در حال حاضر ۷۰ هزار واحد مسکن محرومان 
با همکاری نهادهای مختلف در سطح کشور در دست 
"حسین  المسلمین  و  حجت الاسلام  است.   اجرا 
روحانی نژاد در دیدار با حجت الاسلام و المسلمین سید 
"علیرضا عبادی" نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی و 
امام جمعه بیرجند افزود: بنیاد مسکن یادگار امام راحل 
است که در چهار دهه گذشته خدمات زیادی ارائه داده 
و ماموریت های زیادی هم از سوی دولت های مستقر و 
مجلس شورای اسلامی به این نهاد محول شده است. 
وی بیان کرد: آنچه امروز بنیاد مسکن در دستور کار قرار داده، نوسازی مسکن روستاییان و شهرهای زیر 25 هزار نفر 
است و موظف هستیم عمران و آبادانی را به این مناطق برسانیم؛ همانطور که شهرها طرح جامع شهری دارند، روستاها 
هم از طرح هادی برخوردار هستند تا تکالیف اراضی و ساخت و ساز در روستاها مشخص شود. نماینده ولی فقیه و 
رئیس شورای مرکزی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: تاکنون 52 درصد خانه های روستاییان در سراسر کشور و 
شهرهای کوچک مقاوم سازی شده و حاصل آن کاهش خطرات و تلفات ناشی از بلایای طبیعی به خصوص زلزله بوده 
است به طوری که در زلزله های اخیر با ریشتر بالا، تلفات و تخریب نداشتیم. وی با اشاره به هدفگذاری در سال 141۰ 
برای برگزاری جشن ملی نوسازی واحدهای مسکونی در کشور افزود: در چند سال اخیر خیرین مسکن ساز هم به 
کمک بنیاد مسکن آمدند و 22 هزار واحد مسکن خیرساز در کشور ساخته  شده و در اختیار محرومان قرار گرفته است. 
حجت الاسلام و المسلمین روحانی نژاد گفت: ساخت مسکن برای 6 هزار خانواده 2 معلول را با مجموعه بهزیستی 

تفاهم کردیم که بخش زیادی از این واحدها ساخته شده و تعدادی از آنها در خراسان جنوبی است.

گفت:  کشور  سوخت  جایگاهداران  صنف  سخنگوی 
دارنده خودرو با استفاده از کارت سوخت شخصی می تواند 
6۰ لیتر بنزین سهمیه ای و 15۰ لیتر بنزین آزاد دریافت کند، 
یعنی پس از اینکه 6۰ لیتر بنزین سهمیه ای را به مصرف 
رساند می تواند از 15۰ لیتر بنزین با نرخ آزاد با استفاده از 
کارت سوخت شخصی برداشت کند و برای تقاضای بیش 
از این ارقام) 6۰ لیتر نرخ سهمیه ای و 15۰ لیتر با نرخ آزاد( 

می تواند از کارت سوخت جایگاه دار استفاده کند. 
رضا نواز درباره انتشار برخی اخبار مبنی بر تغییر نرخ 
در  جدیدی  اتفاق  داشت:  اظهار  سهیمه بندی  و  بنزین 

سهمیه بندی بنزین و شارژ کارت های سوخت مردم نیفتاده است و توزیع بنزین طبق روال قبل انجام می شود.
 وی توضیح داد: دارنده خودرو با استفاده از کارت سوخت شخصی می تواند 6۰ لیتر بنزین سهمیه ای و 15۰ لیتر بنزین آزاد 
دریافت کند، یعنی پس از اینکه 6۰ لیتر بنزین سهمیه ای را به مصرف رساند می تواند از 15۰ لیتر بنزین با نرخ آزاد با استفاده 
از کارت سوخت شخصی برداشت کند و برای تقاضای بیش از این ارقام) 6۰ لیتر نرخ سهمیه ای و 15۰ لیتر با نرخ آزاد(  

می تواند از کارت سوخت جایگاه دار استفاده کند.
سخنگوی صنف جایگاداران سوخت کشور تاکید کرد: در قیمت ها تغییری حاصل نشده است و 6۰ لیتر با نرخ 15۰۰ 

تومان و 15۰ لیتر با نرخ 3 هزار تومان و میزان بیش از 15۰ لیتر نیز با همان نرخ 3 هزار تومان خواهد بود.
وی گفت: بنزین سهمیه ای و با نرخ یارانه ای به مدت ۹ ماه در کارت قابل ذخیره خواهد بود و 15۰ لیتر مابقی در صورت 
عدم استفاده به مدت یک ماه امکان ذخیره در کارت را ندارد. نواز خاطرنشان کرد: این رویه یک سال است که اجرا می شود و 

هیچ تغییر جدیدی در نرخ و نحوه سهمیه بندی و توزیع اعمال نشده است.

نماینده ولی فقیه در بنیاد مسکن:

۷۰ هزار مسکن محرومان در کشور در دست ساخت است
سخنگوی صنف جایگاه داران سوخت کشور :

قیمت و سهمیه بنزین تغییر نکرده است 

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی - سواری - پژو - 16۰۰ – آردی- مدل 1384 - رنگ یشمی سیر - به شماره انتظامی 2۷۷ 

ط 35 ایران 16 مربوط به پرونده کلاسه 14۰1۰4۰3۰۰11۰۰3822 :
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 14۰1۰4۰3۰۰11۰۰3822 )با شماره بایگانی 14۰1۰4۰۹8 ( متعهد: محمد جواد 
عباسی علی آبادی – متعهدله: فاطمه سعیدی با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه تعداد یکصدو پنجاه سکه طلای تمام بهار 
آزادی ضرب رایج ایران عندالمطالبه به استناد سند ازدواج: شماره سند : 13111 ، تاریخ سند : 1388/۰1/15 ، دفترخانه 
صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره 2۹ و طلاق شماره 2۹ شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی سواری پژو - 16۰۰ 
-آردی-مدل 1384 - رنگ یشمی سیر - به شماره انتظامی 2۷۷ط 35 ایران 16 با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمدجواد 
عباسی علی آبادی در قم پارکینگ بهران )واقع در جاده قدیم قم کاشان ( بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:

 مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:
یک دستگاه یک دستگاه خودروی سواری-پژو - 16۰۰ - آردی مدل 1384 - رنگ یشمی سیر - به شماره انتظامی 2۷۷ ط 

35 ایران 16 شماره شاسی 13442۷۹۷ شماره موتور : 11۷84۰3۹413
مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری :

خودرو از ناحیه: دست پایین دارای خوردگی و فرورفتگی و زنگ زدگی، شیشه بزرگ جلو شکسته، فاقد ضبط صوت دارای 
چهار حلقه لاستیک دارای حدود ۷۰٪ آج و دارای بیمه شخص ثالث تا تاریخ 2۷ آبان 14۰2 می باشد.

ارزیابی :
خودروی مذکور توسط کارشناس محترم دادگستری به مبلغ ۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال ) معادل هفتاد میلیون تومان ( ارزیابی 

نموده است .
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز یکشنبه 14۰2/۰3/21 در خیابان ساحلی) لواسانی ( نبش کوچه 

۷ –طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
پیشنهادی  بالاترین قیمت  به  و  ( شروع  تومان  میلیون  ) معادل هفتاد  مبلغ ۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  از  مزایده مذکور   
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
 ( میباشد   ۹651۰85۷61۰۰۰۰۰۰۰21۷1323512۰۰6 واریز  شناسه  با   ۹8۰1۰۰۰۰4۰۷6۰132۰۷8۹56۹3IR
حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست 1۰ درصد را پرداخت نمائید ( و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از 
تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در 
این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود در 

صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و 
حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار 
پرونده باشد . بدهکار تا 2 ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی 
جلوگیری نمایید ، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد بود .)م 

الف 163۹5(
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۰3/۰۹

---------------------------------------------
آگهی تغییرات

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص پیشرو پلاست بسپار به شناسه ملی 1۰86۰۹۹۷۰8۷ و به شماره ثبت 4۹24 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 2۰/12/14۰1 تصمیمات ذیل اتخاذ شد موسسه اصلاح گستران 
امین به شماره ثبت 2334۷ و شناسه ملی 1۰1۰3۷51۷88 به سمت بازرس اصلی و خانم اشرف خرمی روز به شماره ملی 
۰3811611۹6 به سمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )15۰5۷۹1(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص گوهر پلاستیک قم به شناسه ملی 1۰86۰۹8688۰ و به شماره ثبت 3885 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 2۰/12/14۰1 تصمیمات ذیل اتخاذ شد. موسسه اصلاح گستران 
امین به شماره ثبت 2334۷ و شناسه ملی 1۰1۰3۷51۷88 به سمت بازرس اصلی و خانم اشرف خرمی روز به شماره ملی 
۰3811611۹6 به سمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )15۰5۷۹4(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص کیمیا پلیمر عماد به شناسه ملی 14۰۰6۷۰28۰۰ و به شماره ثبت 148۰۹ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 2۰/12/14۰1 تصمیمات ذیل اتخاذ شد موسسه اصلاح گستران 
امین به شماره ثبت 2334۷ و شناسه ملی 1۰1۰3۷51۷88 به سمت بازرس اصلی و آقای هادی فیروزی خاتون آباد به 
شماره ملی 1۷1۹25۰154 به سمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند . اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )15۰5۷۹6(
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ایمان عالمی؛

مدافعان پرسپولیس کار سختی
 در دربی دارند

بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال ضمن بر شمردن دلایلی که باعث می شود 
این باشگاه قرارداد ریکاردو ساپینتو را تمدید کند، گفت: در دربی حذفی، مدافعان 

پرسپولیس روز سختی خواهند داشت.
ایمان عالمی در خصوص دیدار استقلال و پرسپولیس در فینال جام حذفی گفت: 
هر دو تیم شرایط خوبی دارند. استقلال دو بازی خوب را با دو برد پرگل پشت سر 
گذاشته و حالا با آمادگی کامل، منتظر فینال جام حذفی است. آبی ها در خط حمله 
شرایط بسیار خوبی دارند و با توجه به عملکرد خوب مهاجمان این تیم، روز چهارشنبه 

مدافعان پرسپولیس روز سختی خواهند داشت.
عالمی با اشاره نقش دروازه بان ها در موفقیت تیم هایشان در این دیدار افزود: هر دو 
از گلرهای خوب تیم ملی هستند، عملکرد خوبی در لیگ داشتند و اگر بازی به پنالتی 
بکشد، کار سختی خواهند داشت. امیدوارم حسینی آرامش خود را حفظ کرده و با 

هماهنگی که با خط دفاع دارد، اجازه گلزنی به حریف را ندهد.
سرمربی  ساپینتو  ریکاردو  قرارداد  نشدن  تمدید  خصوص  در  هوادار  تیم  مربی 
استقلال تصریح کرد: ساپینتو به گونه ای عمل کرده که طرفداران خواستار ادامه 
باید  و  داشته  خوبی  کارنامه  استقلال  سرمربی  هستند.  استقلال  در  او  حضور 
قراردادش تمدید شود. باید به او فرصت دهیم تا بتواند برای فصل آینده هم کارش را 
در استقلال ادامه دهد، ضمن اینکه شناخت خوبی از لیگ برتر پیدا کرده و با جذب 

بازیکنان موردنظرش می تواند فصل موفقی را در پیش داشته باشد.
عالمی در پاسخ به این سوال که نتیجه دربی را چه پیش بینی می کنید؟ گفت: بازی 
از حساسیت زیادی برخوردار است و یک اشتباه کار را سخت خواهد کرد. استقلال 
اگر به دنبال پیروزی در این دیدار است، باید بدون استرس و فشار روحی وارد زمین 

شده و با تمرکز بالا بازی کند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: نقش هواداران استقلال در این دیدار بسیار پررنگ 
است. آنها باید تیمشان را تشویق کنند، به حریف کاری نداشته باشند و تنها با حمایت 
از تیمشان، آنها را آماده گلزنی به حریف کرده، زیرا حمایت آنها، روحیه بازیکنان را بالا 
خواهد برد و بازیکنان استقلال با آرامش بیشتری به کارشان در زمین ادامه می دهند.

دربی با داوران پشت دروازه؛
داور بازی پرسپولیس و استقلال مشخص شد

اشکان خورشیدی به عنوان داور فینال جام حذفی بین استقلال و پرسپولیس 
انتخاب شد.

تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس روز چهارشنبه این هفته در دیدار فینال جام 
حذفی در ورزشگاه آزادی به مصاف هم خواهند رفت.

در شرایطی که باشگاه استقلال خواستار استفاده از داور خارجی برای قضاوت 
دربی شده بود، فدراسیون فوتبال امروز از اشکان خورشیدی به عنوان داور دربی 
1۰1 رونمایی کرد. همچنین قرار است دو کمک داور اضافه پشت دروازه ها باشند تا 

اشتباهات داوری به حداقل برسد.
اسامی داوران بازی دو تیم استقلال و پرسپولیس به این شرح است:

داوران: اشکان خورشیدی، علیرضا ایلدروم، حسن ظهیری، محمدحسین ترابیان
کمک داوران اضافه )پشت دروازه(: محمدحسین زاهدی فر، سیدعلی اصغر مؤمنی

کمک داور ذخیره: محمد راهی
ناظر داوری: محمود رفیعی

ناظر ویژه داوری: علی خسروی

رییس هیئت گلف استان قم  خبرداد:

اعزام تیم مینی گلف پسران قم
 به مسابقات قهرمانی کشور 

رییس هیئت گلف استان قم از اعزام تیم مینی گلف پسران قم به مسابقات قهرمانی 
کشورخبرداد. 

رضا دلاوری اظهارداشت : تیم 4 نفره مینی گلف استان قم از روز سه شنبه ۹ خرداد 
14۰2 رقابت خود را با 22 تیم از 21 استان کشور در زمین مینی گلف مینیاتور تهران 
آغاز خواهند کرد.  وی افزود :این دوره از مسابقات بعد از وقفه ای چند ساله امسال 
به میزبانی تهران و با حضور حدود 85 بازیکن از 21 استان کشور برگزار خواهد شد و 
منتخبین آن جهت حضور در اردوی تیم ملی مینی گلف اعزام به مسابقات جهانی 
مینی گلف در شهر پاسالای سوئد دعوت خواهند شد.  دلاوری اضافه کرد :اختتامیه 
این بازیها روز چهارشنبه 1۰ خرداد ببا معرفی نفرات و تیمهای برتر برگزار خواهد شد. 
وی در پایان گفت :ترکیب تیم قم را آقایان مجید کربلایی، احمد ورمزیاری، محمد 
حسین فطرس و سید محمد معین یزدی زاده و به سرپرستی علی منفرد تشکیل می 

دهند.

رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان  خبرداد:

قم میزبان مسابقات قوی ترین
 مردان قهرمانی کشور

 
رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان قم از برگزاری مسابقات قوی ترین 

مردان قهرمانی کشور )ددلیفت( در این استان خبر داد.
مجید تلخابی عصر دوشنبه در گفت  و گویی اظهار کرد: پس از برگزاری موفق 
مسابقات انتخابی تیم ملی بدنسازی و پرورش اندام در بهمن ماه سال گذشته به 
میزبانی استان قم و درخواست هیات قم برای دریافت میزبانی های جدید در سال 

جاری، استان قم به عنوان میزبان مسابقات قوی ترین مردان کشور انتخاب شد.
وی ادامه داد: این مسابقات، 24 تا 2۷ مردادماه امسال با عنوان نخستین مسابقات 
این مسابقات که  تلخابی تصریح کرد:  برگزار می شود.  ددلیفت قهرمانی کشور 
گرامیداشت جام آزادگان است در دسته های منفی 8۰، منفی۹۰، منفی 1۰5 و 
مثبت 1۰5 کیلوگرم برگزار ترتیب می یابد. دِدلیفت یا لیفت مرده یکی از تمرینات با 
وزنه است که در آن یک هالتر که با صفحه های فلزی سنگین شده از زمین برداشته 
شده و تا جلوی ران بالا آورده و سپس به سمت زمین برگردانده می شود. ددلیفت از 
پایه ای ترین حرکات بدنسازی است و در کنار اسکات و پرس سینه بخشی از مسابقات 

وزنه برداری قدرتی است.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس می گوید درخواست استقلال برای حضور 
داور خارجی عملی نیست و تیم رقیب می خواهد داور ایرانی بازی را تحت فشار 

بگذارد.
حمید استیلی درباره قهرمانی پرسپولیس در لیگ بیست ودوم اظهار کرد: 
پرسپولیس با شایستگی به قهرمانی رسید. با این که در مقطعی فراز و نشیب وجود 
داشت و تیم هشت امتیاز از رقبا عقب افتاد اما به هر حال تیم توانست امتیازات 
را جبران کند و به لطف تساوی سپاهان برابر ملوان و البته پیروزی پرسپولیس در 
داربی، پرسپولیس به صدر جدول رسید و در نهایت هم قهرمان شد. از طرف دیگر 
برگشت عیسی آل کثیر و عملکرد خوب سروش رفیعی در پایان فصل کمک کرد 

که تیم بتواند در پایان فصل به قهرمانی برسد.
هماهنگی پرسپولیس در عمق و کناره ها

وی همچنین گفت: در این فصل گولسیانی گل های تاثیرگذاری را به ثمر 
رسانده  و از طرف دیگر عیسی آل کثیر هم گل های مهمی زده است. پرسپولیس 
با تک مهاجم بازی می کند و پشت آن مهاجم هم یک بازیکن حضور دارد که 
گاهی این دو کنار هم قرار می گیرند و تیم با دو مهاجم به کارش ادامه می دهد. 
این موضوع باعث می شود پرسپولیس بازی هجومی ارائه دهد و گل های بیشتری 

بزند. تیم هم در عمق و هم کناره ها به بالانس خوبی رسیده است.
استیلی درباره مصاف پرسپولیس و استقلال در فینال جام حذفی هم گفت: 
فینال جام حذفی بازی سختی است. با اینکه پرسپولیس یک جام را گرفته اما 
انگیزه زیادی دارد که دوباره جام دیگری را به دست بیاورد و دبل کند. از طرف 
این جام  با کسب  و می خواهد  داده  از دست  را  استقلال هم یک جام  دیگر 
هوادارانش را خوشحال کند. این موضوع نشان می دهد انگیزه دو تیم بسیار زیاد 
است. او درباره اینکه استقلالی ها خواهان حضور داور خارجی برای قضاوت 

این دیدار شده اند هم گفت: قطعا داور خارجی که نمی آید و خودشان هم این 
را می دانند اما می خواهند با این صحبت ها داور را تحت فشار بگذارند. متاسفانه 
فشارهای زیادی روی داور گذاشته اند. در داربی قبلی صحنه مشکوکی رخ داد 
که باعث شده الان استقلالی ها درباره داوری صحبت کنند. متاسفانه ما هنوز 
نتوانسته ایم VAR را بیاوریم و این موضوع باعث شده برخی تیم ها اعتراض کنند 
و گاهی حق به حق دار نرسد. در بازی های اروپایی هم کمک داور ویدئویی کمک 
زیادی به داوران می کند و  ما هم باید سعی کنیم هرچه زودتر از VAR استفاده 

کنیم. الان شرایط طوری شده که مربیان به جای اینکه درباره بازیکنان و عملکرد 
تیم خود صحبت کنند، فقط درباره داور صحبت می کنند تا توپ را به زمین داور 
بیندازند. به دنبال ضعف خود نیستند و فقط داوری را می بینند. شما در بازی های 
آسیایی نمی بینید که نیمکت تیم ها تا این اندازه کنار زمین را شلوغ کنند، چون 
قوانین سخت گیرانه ای دارند و محرومیت های سنگین در نظر می گیرند. با این 
حال در فوتبال ما این مشکلات وجود دارد و برخورد با خاطیان به صورت یکسان 

صورت نمی گیرد و سلیقه ای عمل می کنند.
 سرخابی ها یک بار دیگر هم 24 سال قبل در فینال جام حذفی به میدان رفتند 
و پرسپولیس توانست با نتیجه 2 بر یک استقلال را شکست دهد و قهرمان جام 
حذفی شود. پرسپولیس در حالی در این دیدار پیروز شد که مهدی هاشمی نسب 
در دقیقه 11 از روی نقطه پنالتی گل اول را زد. سهراب بختیاری زاده در دقیقه 5۰ 
نتیجه مسابقه را یک بر یک کرد اما در دقیقه 85 افشین پیروانی برای دومین بار 

قفل دروازه استقلال را گشود و جام قهرمان به شاگردان علی پروین رسید.
امید به یک پرسپولیس مقتدر و نترس

وی در بخش دیگری از صحبت های خود درباره آخرین مصاف پرسپولیس 
با برتری و قهرمانی  و استقلال در فینال جام حذفی در سال 13۷8 هم که 
پرسپولیس تمام شد گفت: آن سال هم در لیگ قهرمان شده بودیم و هم جام 
حذفی را به دست آوردیم. سال 13۷۷ آقای پروین به پرسپولیس برگشتند و 
ما تا سال 8۰ در همه جام ها قهرمان می شدیم. در آن بازی با گل های مهدی 
هاشمی نسب و افشین پیروانی به قهرمانی رسیدم و بازی بسیار شیرینی برای ما 
بود. الان هم پرسپولیس در لیگ قهرمان شده و همه امیدوار هستند پرسپولیس 
با یک بازی مقتدرانه و نترس برابر استقلال قرار بگیرد و یک جام دیگر به دست 

بیارود.

حمید استیلی؛

 استقلالی ها می خواهند داور را تحت فشار بگذارند

سال  در  کهن  قاره  رقابتهای  ملکی؛  /رضا  ایمان 
2۰23 و جدال بانوان کشتی آلیش کشور برای رسیدن 
به لباس پرافتخار ملی و تلاش ستودنی این عزیزان از 
آلیش  مسابقات  برگزاری  دیدنی  و  مهم  نکات  جمله 

کشوری بود.
دوبانوی مقتدر و شایسته قمی به نامهای ام البنین 
 ۷5 در  زاده  غنی  وسحر  گرم  کیلو   6۰ در  محسنی 
کیلوگرم توانستند با پیروزی بر کلیه رقبا لباس غرور 
آفرین ملی آلیش را بر تن نمایند. بانوان طلائی قم می 
روند تا در آوردگاه آسیائی 2۰23 از شهر مقدس قم پرچم پرافتخار ایران اسلامی را برفراز سکوی اول به اهتزار در آورند و 
کشتی بانوان آلیش قم با وجود زمان اندکی که از شروع فعالیت آن میگذرد این افتخار را دارد که در بدنه تیم ملی کشتی 
آلیش دو نماینده شایسته را روانه کارزار آسیایی خواهد نمود. امیدداریم بانوان پر تلاشمان با اقتداری بی نظیر بتوانند 

با کسب مدال به میهن اسلامی و زادگاه پاکشان باز گردند که این مهم دور از دسترس برای این عزیزان نمی باشد.

سرپرست هیئت کشتی استان قم گفت: یکی از فرنگی 
کاران نوجوان این استان به اردوی تیم ملی دعوت شده 

است.
محمد رضا صدیق پور در گفتگویی اظهار داشت: اردوی 
ایران در  نوجوانان  فرنگی  تیم ملی کشتی  آماده سازی 
حالی امروز یکشنبه در تهران آغاز شد که یک نماینده از قم 

نیز در آن حضور دارد.
سرپرست هیئت کشتی استان قم افزود: این اردو سومین 
مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی نوجوانان است که 

تا هجدهم خردادماه در تهران دایراست. وی بیان کرد: در وزن 51 کیلوگرم محمدجواد ابوطالبی از قم در کنار محمد معراج 
مهمدی از خوزستان زیر نظر کادر فنی تمرین خواهند کرد. سرپرست هیئت کشتی استان قم افزود: اردوی تیم ملی کشتی 
فرنگی نوجوانان کشور در خانه کشتی شهید مصطفی صدرزاده تهران برگزار می شود. وی یادآور شد: اردوی تیم ملی جهت 

حضور در مسابقات آسیایی و جهانی 2۰23 نوجوانان برگزار می شود.

محسنی و غنی زاده نمایندگان شایسته قم ؛

بانوان  پرافتخار آلیش کار قمی درمسابقات قهرمانی آسیا
سرپرست هیئت کشتی استان قم خبرداد:

دعوت از نوجوان فرنگی کار قمی به اردوی تیم ملی

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 2 دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه 1 اجرای احکام مدنی قم به شماره 
1/14۰۰ج/1۰41 ثبت گردیده خواهان اشرف طحانی خواندگان محمد گل محمدی و نفیسه گرامی پور ، با توجه به عدم 
تخلیه اموال از محل مورد مزایده که به فروش رسیده ، حسب درخواست امین اموال و دستور قاضی محترم اجرا اموال به 
شرح ذیل کارشناس شده و بابت حق الحفاظه و هزینه های اجرایی به مبلغ ۹5/535/483ریال به فروش می رسد. ضمنا 
از اموال به میزان بدهی محکوم علیه در روز مزایده به فروش خواهد رسید. 1- دو عدد کمد چوبی ایستاده قدیمی فرسوده 
4۰۰/۰۰۰تومان 2- تخت خواب دو نفره به همراه تشک و پایه فلزی )مستعمل( 3/2۰۰/۰۰۰تومان 3- یخچال ساید بای 
ساید LG 25/۰۰۰/۰۰۰تومان 4- ماشین لباسشویی سامسونگ 8 کیلویی کره ای مدل Q14۹5 6/5۰۰/۰۰۰تومان 5- 
ماشین ظرفشویی ایندزیت )مستعمل( 6/8۰۰/۰۰۰تومان 6- دراول طرح MDF فرسوده 6 کشو 8۰۰/۰۰۰تومان ۷- گاز 
5 شعله طرح فر آلتون )مستعمل( 1/5۰۰/۰۰۰تومان 8- باند تلویزیون ایستاده سامسونگ 4 عدد ویک عدد مدل مکعب 
مستطیل به همراه سیم )مستعمل( مجموعا 1/6۰۰/۰۰۰تومان ۹- تخت خواب فلزی تک نفره به همراه تشک )مستعمل( 
85۰/۰۰۰تومان 1۰- سه دستگاه بخاری گاز سوز نیک کالا ، مروارید ، سوز و سپهر الکتریک مجموعا 3/2۰۰/۰۰۰تومان 
11- فرش ماشینی زمینه کرم قهوه ای 12 متری 8 تخته مجموعا 11/2۰۰/۰۰۰تومان 12- فرش ماشینی ۹ متری 
زمینه قهوه ای 1/2۰۰/۰۰۰تومان 13- فرش ماشینی 6 متری و گلیم فرش ماشینی 3 تخته )مستعمل( مجموعا 
3/۰۰۰/۰۰۰تومان 14- میز تلویزیون شیشه ای دو کشو )مستعمل( 6۰۰/۰۰۰تومان 15- میز خاطره 45۰/۰۰۰تومان 
16- ماشین لباسشویی سطلی سامسونگ 3/5۰۰/۰۰۰تومان 1۷- اجاق گاز 4 شعله 1/۰۰۰/۰۰۰تومان 18- دستگاه 
تردمیل Top Form 1/6۰۰/۰۰۰تومان 1۹- اجاق گاز پلوپزی بزرگ رستورانی )مستعمل( 2/8۰۰/۰۰۰تومان 2۰- 
مایکروفر LG )فرسوده( 4/8۰۰/۰۰۰تومان 21- ظروف و لوازم آشپزخانه شامل : بشقاب ، قاشق و چنگال ، لیوان 
استکان و چاقو مجموعا 1/۰۰۰/۰۰۰تومان 22- سماور گاز سوز بزرگ )رستورانی( و کوچک )خانگی مارک تابان( مجموعا 
3/2۰۰/۰۰۰تومان 23- صندلی 4 عدد و میز ناهار خوری فلزی به همراه شیشه میز 1/5۰۰/۰۰۰تومان 24- تلویزیون 
قدیمی 21 اینچ پشت دار سامسونگ )مستعمل( 8۰۰/۰۰۰تومان 25- میز ناهار خوری فلزی سبز رنگ بدون رویه و 3 
عدد صندلی فلزی مجموعا ۹5۰/۰۰۰تومان 26- موکت و گلیم فرش )مستعمل( 5۰۰/۰۰۰تومان 2۷- کتری و قوری 
و فلاسک چای )مستعمل( 5۰۰/۰۰۰تومان 28- دیگ بزرگ مجلسی روحی به همراه درب 4 عدد و دیگ مرغ پزی 
رستورانی 6/2۰۰/۰۰۰تومان 2۹- میز برنجی به همراه سنگ روی آن 1/2۰۰/۰۰۰تومان 3۰- قابلمه روحی متوسط 
بدون درب 4۰۰/۰۰۰تومان 31- اجاق گاز کباب پزی )مستعمل( 85۰/۰۰۰تومان 32- آبکش پلاستیکی 4 عدد 
)مستعمل( ۷۰۰/۰۰۰تومان 33- آبکش روحی متوسط 4 عدد )مستعمل( 8۰۰/۰۰۰تومان 34- چوب لباسی فلزی 
ایستاده )مستعمل( 2۰۰/۰۰۰تومان 35- سینی استیل 3 عدد )مستعمل( 45۰/۰۰۰تومان 36- ماشین لباسشویی 
کهنه شوی )مستعمل( 2/۰۰۰/۰۰۰تومان 3۷- منقل کباب پزی ذغالی 8۰۰/۰۰۰تومان 38- مخزن آب 2۰۰ لیتری 
سفید رنگ )مستعمل( ۹۰۰/۰۰۰تومان 3۹- چهار قطعه کابینت فلزی )مستعمل( 1/۰۰۰/۰۰۰تومان 4۰- چهار حلقه 
لاستیک اتوبوس )فرسوده و سیم زده( 8۰۰/۰۰۰تومان 41- فلاسک چای و کلمن آب )مستعمل( 45۰/۰۰۰تومان 
42- کالکسه کودک 5۰۰/۰۰۰تومان 43- صندلی اتوبوس فرسوده 4 عدد 1/۰۰۰/۰۰۰تومان 44- سینک ظرفشویی 
دولگنه 1/2۰۰/۰۰۰تومان 45- دو حلقه لاستیک پراید )فرسوده( 3۰۰/۰۰۰تومان 46- رادیاتور 3 عدد )فرسوده( 
1/۰۰۰/۰۰۰تومان 4۷- 3 عدد کیف حاوی پارچه های فرسوده . کیف های فرسوده و پاره شده 5۰۰/۰۰۰تومان 48- 
رخت آویز فلزی 2 عدد )مستعمل کهنه( 5۰/۰۰۰تومان 4۹- یک کارتن کتاب و جزوه 3۰۰/۰۰۰تومان 5۰- گاوصندوق 
دو طبقه قفل دار ۷۰۰/۰۰۰تومان 51- چهارپایه و زیر تانکر کوچک 4۰۰/۰۰۰تومان 52- رادیات اتوبوسی فرسوده 2 
عدد 5۰۰/۰۰۰تومان 53- لوازم و اقلام فرسوده برای خودرو و سواری به وزن تقریبی 35۰ کیلوگرم 3/5۰۰/۰۰۰تومان 
54- زنجیر چرخ دو رشته 1/5۰۰/۰۰۰تومان 55- صندوقچه چوبی کهنه و فرسوده حاوی اقلام فرسوده 3۰۰/۰۰۰تومان 

مجموعا  فرسوده  عدد   6 اتوبوسی  قالپاق   -5۷ 4۰۰/۰۰۰تومان  )فرسوده(  قفل  درب  کوچک  چوبی  کمد   -56
1/1۰۰/۰۰۰تومان 58- چند تکه فرش کناره و فرش پله ای حدود 8 متر )مستعمل( ۹۰۰/۰۰۰توامن 5۹- پرده و زیر 
پرده مستعمل ۹۰۰/۰۰۰تومان 6۰- درب آلومینیومی به همراه چارچوب آلومینیوم )مستعمل( 3/2۰۰/۰۰۰تومان 61- 
دیزی سنگی به همراه درب 15۰/۰۰۰تومان 62- سینی استیل 4 عدد )مستعمل( ۷5۰/۰۰۰تومان 63- چادر برزنتی 
)مستعمل( 2/5۰۰/۰۰۰تومان 64- بیل و نردبان چوبی کوتاه )مستعمل( 2۰۰/۰۰۰تومان 65- آچار 5 عدد به همراه 
جعبه آن 1/۰۰۰/۰۰۰تومان جمع کل : 128/۰5۰/۰۰۰تومان مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 14۰2/3/21 
ساعت 1۰ الی 1۰/15 صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت 
پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت 
پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست 
مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا 
دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس 
به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده 
در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در 

یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به  قم  مدنی  احکام  اجرای   13 شعبه  در  که  قم  شهرستان  حقوقی  دادگاه   3 شعبه  از  صادره  اجراییه  موجب  به 
به پرداخت  له جعفر کهن علیه عباسعلی ملائی محکوم علیه محکوم است  شماره13/14۰1ج/۷84 ثبت گردیده 
2/36۹/423/۹۹3ریال در حق محکوم له و 118/4۰1/24۹ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم علیه در 
قبال بدهی خود خودرو معرفی و توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. با احترام در اجرای قرار 
صادره برابر ابلاغیه شماره 14۰2۰21۰۰۰۰۰25634۰ مبنی بر ارزیابی یک دستگاه سواری هاچ بک جک 5S به شماره 
انتظامی 3۹6 ن21 ایران 16 سفید رنگ مدل 13۹4 به شماره موتور HFC4GA31DF3۰156۷6 و شماره شاسی 
NASH۷31XFB۰52۷8 با سیستم گیربکس دنده و کارکرد ۷۰۰۰۰کیلومتر دارای بیمه شخص ثالث معتبر بدون 
تصادف و خط و خش لاستیک ها بیست درصد بازدید شد در حال حاضر در بازار خودرو مبلغ یک میلیارد و بیست میلیون 
تومان ارزش دادر. خودرو در پارکینگ بهران می باشد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 14۰2/3/28 ساعت 8/3۰ 
الی 8/45 صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از 
مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ 
پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز 
اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان 
سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد 
مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از 

روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

 مشاور فنی تیم ملی والیبال ایران گفت: موسوی پذیرفته 
که با این هزینه ها نمی شود پرواز بیزینس کلاس گرفت. او یک 
کاپیتان مقتدر است و با سرمربی تیم ملی هماهنگی کاملی 

دارد.
در  ایرنا،  با  گفت وگو  در  دوشنبه  روز  کارخانه  مصطفی 
خصوص شرایط تیم ملی والیبال ایران در آستانه لیگ ملت ها 
2۰23 اظهار داشت: در لیگ ملت ها هیچ حریفی آسان 
نیست؛ اما تیم ملی ایران هم تیم قدرتمندی است. من در 
کنار تیم ملی هستم و خوشبختانه روند رو به رشدی دارد. 
کادر فنی تیم ملی صادقانه کارش را انجام می دهد و تمرینات 
جدی است. مربی خارجی هم تاثیر مثبتی روی تمرینات 
داشته و همه این ها نوید روزهای خوب را می دهد. تیم ملی 
تجربه  بازیکنان  این  بازیکنان جوانی است که حالا  دارای 
خوبی کسب کرده اند و با خلق و خوی کادرفنی آشنا شده اند 

و به این کادر اعتماد دارند.
وی افزود: در لیگ ملت ها همه بازی ها حکم فینال را برای 
ما دارد. به همین دلیل بازیکنان می دانند باید با رویکرد بهتر و 
با مهارت بالا بازی کنند. تیم ملی فعلی می تواند مقابل همه 
تیم ها قدرتمند ظاهر شود. البته احتمال دارد شکست هایی 
همه  از  ملی  تیم  اگر  اما  است؛  طبیعی  که  دهد  رخ  هم 

ظرفیت هایش استفاده کند توان شکست هر حریفی را دارد. 
در حال حاضر تیم ملی والیبال حدود هشتاد درصد آمادگی 
دارد. امیدوارم آمادگی این تیم تا بازی با ژاپن به بالای ۹۰ 

درصد برسد.
مشاور فنی تیم ملی والیبال در مورد اولین بازی ملی پوشان 
والیبال ایران که مقابل ژاپن است، گفت: ژاپن میزبان است و 
به خاطر دیدارهای تدارکاتی زیادی که داشته، هماهنگ تر از 

ما باید باشد. اگر بتوانیم مقابل این تیم پیروز شویم شرایط مان 
بهتر می شود و در سایر بازی ها با اعتماد به نفس بیشتری به 

میدان می رویم. امیدوارم شروع خوبی داشته باشیم.
ویزای  خصوص  در  آمریکا  کارشکنی  خصوص  در  وی 
ملی پوشان والیبال عنوان کرد: به نظر من اقدام آمریکایی ها 
عمدی بود تا از این طریق روی عملکرد تیم ملی تاثیر منفی 
بگذارند. رئیس فدراسیون والیبال در مصاحبه ای که داشت به 

این موضوع واکنش درستی انجام داد و گفت که اگر آمریکا 
توانایی میزبانی ندارد ما حاضریم میزبانی هفته سوم را بر 

عهده بگیریم.
کارخانه در خصوص اینکه محمد موسوی درخواست پرواز 
بیزینس کلاس کرده بود و تکلیف این مسئله چه شد، اظهار 
داشت: این مسئله نشان می دهد موسوی مسئولیت پذیر 
است و دوست دارد نتیجه خوب بگیریم. ما در لیگ ملت ها 
نیازمند  بازیکنان  و  کنیم  طی  باید  را  طولانی  مسیرهای 
ریکاوری هستند. البته موسوی پذیرفته که با این هزینه ها 
نمی شود پرواز بیزینس کلاس گرفت. او یک کاپیتان مقتدر 

است و با سرمربی تیم ملی هماهنگی کاملی دارد.
میلاد  خلاء  اینکه  مورد  در  والیبال  ملی  تیم  فنی  مشاور 
عبادی پور در تیم ملی احساس خواهد شد، گفت: عبادی 
پور از والیبال به اینجا رسید. او خودش نیامد و امیدوارم خلا 
او را بازیکنان دیگر پر کنند. عبادی پور به خاطر مشکلاتی که 

داشت نتوانست به تیم ملی بیاید.
وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدوارم با دعای خیر مردم، 
تیم ملی بتواند بهترین نتیجه را در لیگ ملت ها کسب کند. 
از رسانه ها هم خواهش می کنم مثل همیشه حامی تیم ملی 

باشند و کمتر به حواشی توجه کنند.

کارخانه: اقدام آمریکایی ها عمدی بود

موسوی پذیرفته که نمی شود پرواز »بیزینس کلاس« گرفت
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یک کارشناس مسائل ترکیه پاسخ داد

چرا »اردوغان« پیروز شد؟

در  اردوغان  طیب  رجب  پیروزی  به  اشاره  با  ترکیه  مسائل  کارشناس  یک 
انتخابات ریاست جمهوری این کشور اظهار کرد: اردوغان در پنج سال پیش روی 
خود به عنوان رئیس جمهور ترکیه با مشکلات عدیده ای در حوزه های اقتصادی 

و امنیتی در داخل ترکیه روبرو خواهد بود. 
ضیاء یلماز در گفت وگویی در تشریح دلایل پیروزی رجب طیب اردوغان در دور 
دوم انتخابات ریاست جمهوری این کشور اظهار کرد: هنگامی که زلزله در ترکیه 
رخ داد تعدادی از کارشناسان و تحلیلگران معتقد بودند که این زلزله باعث به 
اتمام رسیدن دوران حاکمیت اردوغان در ترکیه خواهد شد و در همین چارچوب 
فکر می کردند  که اردوغان در انتخابات ریاست جمهوری پیش روی ترکیه به 
پیروزی نخواهد رسید. در حالی که بررسی آمارها نشان می دهد که 6۰ درصد 
کسانی که در این مناطق در انتخابات ریاست جمهوری ترکیه شرکت کرده اند به 
اردوغان رای داده اند و حدود 4۰ درصد شرکت کنندگان قلیچداراوغلو را به عنوان 

گزینه مطلوب خود انتخاب کرده اند.
وی با بیان اینکه عموم مردم ترکیه مذهبی هستند و در واقع وقوع زلزله در 
این کشور را تقدیر الهی می دانستند، افزود: دولت اردوغان بعد از وقوع زلزله به 
سرعت شروع به خدمات رسانی به مردم زلزله زده کرد و به مردم این وعده را داد 
که برای آنها در کوتاهترین زمان ممکن خانه می سازد و تا کنون در این زمینه 
اقداماتی را نیز  انجام داده است و همین موضوع باعث شد که در مناطق زلزله 

زده تعداد زیادی از شرکت کنندگان به اردوغان رای دهند.
این روزنامه نگار ترک با بیان اینکه قلیچ دار اوغلو در یک اقدام غیر مرسوم در 
زمان تبلیغات انتخاباتی اعلام کرد که علوی است و رسمی کردن این موضوع 
به مرور به نوعی به ضرر وی تمام شد، گفت: در همین ارتباط در شبکه های 
با پیروزی  اجتماعی و محافل مذهبی ترکیه این موضوع مطرح می شد که 
قلیچدار اوغلو علوی ها بر سر کار می آیند و اهل سنت شکست می خورند و در 
واقع یک نوع رقابت و جنگ مذهبی به وجود آمد و همانطور که می دانید در 
کشورهای اسلامی، مذهب و تعصبات مذهبی نقش برجسته ای دارند و این 
مسائل در ارتباط با قلیچ دار اغلو به نحوی مطرح شد که حتی برخی از اعضای 
حزب "جمهوری خلق ترکیه" نیز که در واقع به نوعی هم حزبی قلیچدار اغلو 

بودند در ارتباط با وی مردد شدند.
وی با بیان اینکه این موضوع در ترکیه به حدی برجسته شده بود که در برخی 
از نقاط این کشور، مردم مذهبی ترکیه که عموما اهل تسنن هستند به در خانه 
همسایه هایشان می رفتند و تاکید می کردند که به یک علوی رای ندهید، ادامه 
داد: از دیگر سو باید به این موضوع نیز توجه داشت که امکانات رسانه ای در ترکیه 
اعم از رسمی و غیر رسمی در اختیار اردوغان و حزب عدالت و توسعه بود و آنها از 

همه این امکانات استفاده می کردند.
این کارشناس مسائل ترکیه با بیان این اعتقاد که یکی از ویژگی های شخصیتی 
اردوغان نیش زدن و بعضا بی ادبانه برخورد کردن به طرف مقابل است، گفت: 
در حالی اردوغان از این ویژگی های شخصیتی برخوردار است که قلیچ دار اغلو 

از این ویژگی ها برخوردار نبود.
یلماز همچنین با بیان اینکه اردوغان تلاش کرد که رغیب خود را عنصر غربی ها 
و آمریکایی ها معرفی کند، ادامه داد: در واقع اردوغان جامعه ترکیه را به خوبی 
دست  با  توانست  و  دارد  آشنایی  جامعه  این  حساسیت های  با  می شناسد، 

گذاشتن روی این حساسیت ها آرا را به سمت خود جذب کند.
وی همچنین با بیان اینکه اردوغان در جریان این انتخابات بارها علیه کردها 
موضع گرفت و آنها را تروریست نامید، گفت: در همین چارچوب با تبلیغات 
اینگونه مطرح کرد که قلیچ دار اوغلو طرفدار تروریست ها است و تروریست ها از 

وی حمایت می کنند.
این کارشناس مسائل ترکیه  با بیان اینکه اردوغان این انتخابات را برد ولی 
قطعا در طول پنج سال آینده با مشکلات عدیده ای در داخل ترکیه در حوزه های 
امنیتی و اقتصادی روبرو خواهد بود، گفت: تورم در جامعه ترکیه افزایش پیدا 
کرده است. تعداد زیادی از مردم با مشکلات معیشتی روبرو هستند. ارزش پول 
ترکیه در برابر دلار به شدت کاهش پیدا کرده است و اینها نمونه هایی از مشکلاتی 

است که در برابر اردوغان قرار دارد.
یلماز همچنین با بیان اینکه بر اساس آمار منتشر شده حدود دو میلیون 
ترکیه ای در خارج از کشور در انتخابات ریاست جمهوری این کشور شرکت 
کرده اند و حدود 6۰ درصد از شرکت کنندگان به اردوغان رای داده اند، گفت: 
قسمتی از آراء "سینان اوغان" که در دور اول انتخابات ریاست جمهوری ترکیه 
نیز به سمت  از آن  آراء اردوغان رفت و بخشی  حضور داشت به سمت سبد 

قلیچدار اغلو.
وی همچنین در پایان  گفت: در شهرهای بزرگی چون استانبول و ازمیر، 
قلیچدار اوغلو با فاصله بالایی از اردوغان پیشی گرفت و این نشان می دهد که در 
انتخابات شهرداری ها که در آینده در ترکیه برگزار می شود احتمالا شهرداری های 

این شهرهای بزرگ همچنان در دست مخالفان اردوغان خواهد بود.

یادگار امام)ره( گفت: باید از بسیاری از نهادهای فرهنگی کشور گله کرد که 
نسبت به امام یا بی توجه  هستند یا یا کم توجه؛ نمی خواهم نام بیاورم اما این  
نهادها یا تحلیل غلط دارند و یا توجه ندارند. بحث فرد یا شخص نیست، بلکه 
امام هویت تمام جمهوری اسلامی است. همه چیز را باید با امام مقایسه کرد؛ 
همچون قرآن که در دین بستر است و همه چیز دین با قرآن قیاس می شود، در 

انقلاب اسلامی نیز همه چیز با امام قیاس می شود. 
آیت الله سید حسن خمینی در آیین رونمایی از نسخه جدید نرم افزار مجموعه 
آثار امام خمینی)ره( به ضمیمه آثار شهید آیت الله سید مصطفی خمینی و 
مجموعه تبیان که پیش از ظهر روز دوشنبه 8 خردادماه در حسینیه جماران 
برگزار شد، با بیان این که فضای مجازی یک واقعیت است، گفت: در مواجهه با 
فضای مجازی، بسیاری همان نوع مواجهه ای را به کار می برند که در اوایل آمدن 
بلندگو به کار گرفته بودند و آن را تحریم کرده بودند و به عنوان »بوق شیطان« یاد 
می کردند. مواجهه ای که بعدها در مورد رادیو یا ماهواره هم اتفاق افتاد. ولی 
این  پدیده ها واقعیت هایی است که خوب یا بد وجود دارد و ما امکان نفی آن ها 

را نداریم؛ نه تنها ما بلکه هیچکس نمی تواند واقعیت را نفی کند. زمانی که یک 
واقعیت خود را تحمیل می کند، باید آن را مدیریت کرد.

وی اظهار کرد: بسیاری، به دنبال تغییر جهان یا تفسیر جهان هستند، اما ما 
باید  به دنبال استفاده از جهان باشیم؛ فضای مجازی واقعیت جهان امروز است 
و خوب یا بد آن چندان مهم نیست. ستیز با این واقعیت سر به صخره کوفتن 

است.
یادگار امام با اشاره به اقدامات مرکز نور در عرصه دیجیتال گفت: اقدامات 
مجموعه نور از این جهت ارزشمند است که بسیار زودتر فهمید باید از این بستر 

استفاده کرد.
وی با اشاره به اینکه امروزه سبک زندگی تغییر کرده است، ادامه داد: در این 
فضای جدید ما تنها نیستیم، بلکه کل جهان با آن مواجه است. ما از منظر دینی 
به مسأله نگاه می کنیم و دنیا نیز آشفته ی فرهنگ سنتی خود است. اما می توان 
از بستر جدید و  فضای مجازی استفاده کرد و بهره برد؛ یعنی همانطور که این 

فضا آسیب می رساند، می توان از آن بهره نیز برد و منفعت رساند.

یادگار امام یادآور شد: تحول عجیبی نسبت به گذشته در فضای دیجیتال رخ 
داده است و اکنون نیز هوش مصنوعی مطرح است که می تواند همه چیز را 
تغییر دهد. لذا تعبیر خوب و بد در مورد این پدیده ها معنا ندارد خود را گرفتار 

بحث های بیهوده در مورد این فضا نکنیم.
سید حسن خمینی افزود: باید بررسی شود که در فضای جدید راهکارهای 
حفظ حریم خانواده و حفظ سنت چیست؟ روزی ماهواره آمد و فکر می کردیم 
با ممنوعیت می توان از آن جلوگیری کرد. اما تبدیل به یک واقعیت شد و تمام 

قوانین ممنوعیت ماهواره فراموش شد.
وی با اشاره به تحولات سریع در حوزه دیجیتال گفت: متدنین و انقلابی ها باید 
آینده پژوهی کنند و جلوتر از تحولات اعلام کنند چه کار باید کرد و مثلا برای 1۰ 
سال آینده چه اقداماتی لازم است انجام شود؛ چرا که با نفی و تقابل  از عقب 
قافله می دویم و همیشه عقب خواهیم ماند. ما باید واقعیت را بپذیریم  و خود را 

با آن سازگار کنیم.
سید حسن خمینی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: امام تنها متعلق 
به موسسه تنظیم و نشر آثار امام نیست، بلکه تفاوت امام با تمام بزرگان است که 
همه هویت جمهوری اسلامی امام است.اگر دیگران فکر کنند که پرداختن به 

آثار امام تنها وظیفه موسسه است، کار به جایی نمی رسد.
وی افزود: باید از بسیاری از نهادهای فرهنگی کشور گله کرد که نسبت به امام 
یا بی توجه  هستند یا یا کم توجه؛  نمی خواهم نام بیاورم اما این  نهادها یا تحلیل 
غلط دارند و یا توجه ندارند. بحث بر سر فرد یا شخص نیست، بلکه امام هویت 
تمام جمهوری اسلامی است. همه چیز را باید با امام مقایسه کرد؛ همچون قرآن 
که در دین بستر است و همه چیز دین با قرآن قیاس می شود، در انقلاب اسلامی 

نیز همه چیز با امام قیاس می شود.
سید حسن ادامه داد: اصل، امام است. هر چیزی که با امام در تضاد است باید 

کنار برود. این مساله را رهبر معظم انقلاب نیز تأکید دارد.
وی در پایان عنوان کرد: به دلیل آن که امام پایه گذار است، تمام هجمه ها 
متوجه ایشان است. چون هجمه کنندگان به خوبی می دانند اگر بنیان را بزنند 
مانند آن است که درخت بی ریشه خشک می شود. بنابراین، همه باید در این 
خصوص همت کنند و تنها موسسه تنظیم و نشر آثار امام در این زمینه فعال 
نباشد. بلکه با همکاری تمام بخش ها می توان اقدامات ارزشمند مشترکی انجام 

داد.
سید حسن خمینی در ابتدای سخنان خود با اشاره به رونمایی از نرم افزار 
جدید آثار امام و آیت الله مصطفی خمینی، آن را اقدام ارزشمندی خواند که 
در  از سوی مرکز علوم کامپیوتری نور و موسسه تنظیم و نشر امام به ثمر نشسته 

و از آن تقدیر کرد.
وی با اشاره آشنایی سی ساله خود با مرکز علوم کامپیوتری نور افزود: کسی 

نیست که بخواهد تحقیق یا مطالعه ای کند و از مجموعه نور بی بهره باشد.

گلایه آیت الله سید حسن خمینی :

بسیاری از نهادهای فرهنگی نسبت به امام )ره( بی توجه  یا کم توجه اند

سفیر پیشین ایران در افغانستان گفت: چهره و ماهیت طالبان 
برای کسانی که نمی دانستند و تجاهل می کردند، آشکارتر شده 
است. ما باید مراقب باشیم این روند تبدیل به سیاهچاله امنیتی 
نشود. باید بدانیم که استراتژی منطقه ای آمریکایی ها و انگلیسی ها 
بر پایه بحران فراگیر است. باید مراقب اغتشاش ژئوپلیتیکی باشیم و 

زیاد به این مسائل زیاد توجه نکنیم. 
ابوالفضل ظهره وند سفیر پیشین ایران در افغانستان در گفت وگو 
با خبرنگاران، در پاسخ به این سوال که در طول هفته های گذشته 
موضوع حق آبه هیرمند به تنش جدی میان ایران و افغانستان تبدیل 
شده است به شکلی که حتی درگیری نظامی کوتاه مدتی در مرزهای 
دو کشور اتفاق افتاد، تحلیل شما درباره این اتفاق چیست، گفت: 
تصور نمی کنم درگیری که در چند روز گذشته در مرز بین ایران و 
افغانستان شاهد آن بودیم، صرفا به خاطر آب باشد. شاید تحلیل 
برخی این است که ریشه این درگیری  ها به آن اولتیماتوم و موضعی 
که رئیس جمهور گرفت، برمی گردد. اما تصور می کنم، بعضی ها این 

موضوع را به فرصتی برای تشدید تنش تبدیل می کنند. 
از ادامه درگیری با طالبان آبی برای ما گرم نمی شود

وی افزود:  این در حالی است که مساله هیرمند مساله ریشه داری 
است. چند دهه است از طرف دولت های افغانستان که آغاز آن از 
دوره طالبان اول بود، عدم پرداخت حق آبه هیرمند شروع شد و این 
کار را ادامه دادند. توجیه آنان هم موضوع خشکسالی بود که حالا 
توقف آب مصیبتی برای کل منطقه و از جمله حوزه آبریز هامون و 
سیستان ایران شده است. من فکر می کنم عناصری، راغب هستند 
تا این تنش شکل گرفته و درگیری صورت بگیرد. اگر بخواهد این 
درگیری ها ادامه پیدا کند، آبی برای ما گرم نمی شود. ختم این 
درگیری ها منتج به حل معضل آب نیست و فکر می کنم، ناشی گری 
طرف افغانی و طالب باعث وقوع درگیری روزهای گذشته شده 
است؛ زیرا وقتی به پاسگاه مرزی ما در نقطه میلک تعرض کردند، 
تنش در آنجا کلید خورد که باعث ایجاد درگیری نظامی شد و در 
دو  نمی کنم  فکر  بنابراین  کردند.  دریافت  قاطعی  پاسخ  نهایت 
به  همزمانی  به  توجه  با  مستقیم  نظامی  درگیری  و  آب  موضوع 

همدیگر ارتباط داشته باشند.
هامون صددرصد خشک  شده و با هیچ اقدام فوری امکان 

بازگشت وجود ندارد
ظهره وند در پاسخ به این سوال که چرا تا به حال موضوع حق آبه 

هیرمند میان ایران و افغانستان حل نشده است، گفت: عدم حل 
این موضوع به دیپلماسی ضعیف ما برمی گردد. یعنی این اتفاق در 
دولت اصلاحات کلید خورد و آن ها عملا در زمین آمریکایی ها بازی 
کردند. همان زمان هم که طالبان شروع کرد به قطع و وصل کردن 
آب و زدن کانال های انحرافی، دیپلماسی دولت اصلاحات منکر این 
موضوع بود که طالبان نقش دارند و می گفت خشکسالی است. 
جالب است به جای آنکه طالبان موضع بگیرد و بگوید خشکسالی 
است، ما می گفتیم خشکسالی است و هیرمند خودش خشک شد 

و طالبان بی تقصیر است.
وی تصریح کرد: آن موقع ما نماینده ای در امور افغانستان داشتیم 
که از این شعارها می داد و به دنبال به رسمیت شناختن طالبان 
بود. این موضوع به یک رویه تبدیل شد و ادامه پیدا کرد. در ادامه 
طالبان سد انحرافی زدند. از سمت ایران هم عده ای بودند که منافع 
مستقیم و غیرمستقیم داشتند، سیمان برای آنها تأمین کرده و 
می فروختند. این روند باعث شد پروژه ساخت سد انحرافی خیلی 
سریع به ضرر کشور تکمیل شود و زمانی که آب اضافه هم آمد، 
به سمت گود زره رفت و به ایران آب نرسید. افغان ها در ادامه در 
لشگرکاه، کانال انحرافی زدند و کسی اعتراض نکرد. زمین ها را زیر 
کشت خشخاش بردند و قصه به همین روند ادامه پیدا کرد. بنابراین 
چنین روندی 2، 3 دهه  است که طی شده و هامون صددرصد 
خشک و به این فضاحت افتاده است و با هیچ اقدام فوری امکان 

بازگشت وجود ندارد.
باید خیلی هوشیار باشیم و بدانیم سطح بازی بالاتر از آب 

هیرمند و طالبان است
ظهره وند در ادامه گفت: اگر آبی بخواهد برای ما گرم شود از سوی 
طالبان نیست. باید دولت مستقر، متعهد و قانونی سرکار بیاید که 
بفهمند ژئوپلیتیک، زیست بوم و شرایط زیست محیطی چه معنایی 
دارد؟ هامون چه تأثیری دارد و داشتن روابط با تهران چه معنایی 
دارد که بتوانیم همکاری داشته باشیم تا هر مقدار آب است بتوانیم 
طبق معاهده 135۷ سهم خودمان را برداریم و اکوسیستم را احیا 
کنیم. کنوانسیون رامسر با آنکه کنوانسیون بین المللی است عملا 
مانند هامون خشک شده است. بنابراین حل این موضوعات نیاز 
به بازنگری در قبال سیاست های افغانستان دارد. باید یک فرآیند 
جدیدی طراحی شود تا ما بتوانیم به موضوع آب برسیم که مهم تر 
از آن مربوط به افغانستان است که قرار است ظرف چه دولت و 

حکومتی باشد. زیرا در حال حاضر، ملت افغانستان سرگشته و 
گرفتار است. یعنی تنها مردم ما در سیستان نیستند که مشکل آب 
دارند. بیش از 3۰ میلیون جمعیت افغانستانی گرفتار طالبان شدند. 
در شرایطی که آمریکایی ها و انگلیسی ها در سراشیبی قرار دارند و 
موقعیت بین المللی و منطقه ای خودشان را از دست می دهند، 
سعی می کنند از این نمد، کلاه بسازند و به فرصتی برای ایجاد یک 
اغتشاش ژئوپلیتیکی برسند و آن را به یک هم ریختگی معادلات 
منطقه ای تبدیل کنند. ما باید خیلی هوشیار باشیم و بدانیم سطح 

بازی بالاتر از آب هیرمند و طالبان است.
سفیر پیشین ایران در افغانستان در پاسخ به این سوال، به چه 
شکل می توانیم در بحث حق آبه هیرمند به افغانستان فشار بیاوریم، 
گفت:  ما با فشار نمی توانیم از طالبان چیزی بگیریم. چون آنان 
فشاری حس نمی کنند و هر فشاری بیاوریم به مردم افغانستان 
منتقل می شود. اگر در این دو سالی که طالبان آمده آنها را وزن 
کنید، 4۰ درصد وزن شان بیشتر شده است. علیرغم اینکه مردم 
از  دلار  میلیاردها  آن ها  بودند،  بیچارگی  و  در قحطی، گرسنگی 
آمریکایی ها پول گرفتند و استفاده کردند و هیچ فشاری به آنان 
نمی آید. باید بین طالبان و ملت افغانستان فرق قائل شد. این دو 
مقوله متفاوت است. ما امروز با حکومتی مواجه هستیم که بدون 
ملت است به نظر، این مساله خیلی مهمی است و اگر ما نتوانیم 
این نگاه را هضم کنیم و فکر کنیم طالبان می تواند به دولت متعهد و 

مشروع تبدیل شود، اشتباه فعلی  تکرار خواهد شد.
خبر داریم که در یک هفته گذشته نظامیان آمریکایی از کابل 

به قندهار رفتند
ظهره وند در پاسخ به این سوال که احتمال درگیری نظامی بین 
ایران و افغانستان در آینده با توجه به تنش های شکل گرفته را چقدر 
محتمل می دانید، گفت: ایران از درگیری ترسی ندارد، همچنان اگر 
طرف طالبانی بخواهد آنطور که آمریکایی ها تمایل دارند اقدامی 
انجام دهد، ما با آنان مقابله خواهیم کرد. خبر داریم که در یک هفته 
گذشته نظامیان آمریکایی از کابل به قندهار رفتند. اما به نظرم ایران 
باید مدیریت هوشمند خود در نوار مرزی، حفظ امنیت منطقه را 
دنبال کرده و هوشیار باشد. طالبان در درگیری های روزهای گذشته 
12 کشته و 36 زخمی داشته که نشان می دهد توان حمله نظامی 
ندارند اما در بلندمدت به عنوان تهدید نظامی مطرح هستند. یعنی 
اگر ظرفیتی پیدا کنند، ابایی از حمله نظامی ندارند و همین الان 

هم چنین حرف های بی ربطی را می زنند. 
باید  ایران  و  دارد  احتمال هر چیزی وجود  بنابراین  افزود:   وی 
مراقب باشد که مسئله را در تراز بالاتری از طالبان و حق آبه هیرمند، 
با مدیریت بحران خود اعمال کند. سطح مدیریت بحران امروز در 
سطح منطقه است و ایران امروز یک بازیگر موثر و تعیین کننده در 
معادلات منطقه ای و جهانی است. زیرا نظم جدید اتفاق می افتد و 
آمریکا برای جلوگیری از شکل گیری نظم جدید جهانی با همکاری 
ایران، روسیه و چین با کارت طالبان بازی می کند و باید به این نکته 
توجه داشته باشیم که سطح بازی بالاتر از موضوع طالبان و هیرمند 

است. 
مراقب باشیم این روند تبدیل به سیاهچاله امنیتی نشود

به  سفر  در  رئیسی  آقای  که  سوال  این  به  پاسخ  در  ظهره وند 
این  که  دادند  هیرمند  درباره  طالبان  به  ضرب الاجلی  سیستان 
موضوع با واکنش تمسخرآمیز مسئولان طالبان مواجه شد. این 
نشان از چه چیزی دارد، گفت: طالبان عددی نیست. چون آن ها 
حتی مرز خود را نمی توانند به درستی اداره کنند. به این موضوع 
نگاه نکنید که آمریکایی ها یکسری سلاح و ماشین آلات برای آنان 
گذاشتند. طالبان بدون به هم  ریختگی و بدون جنگ، خود به خود 
از بین می رود. یعنی آن ها فقط به بحران منطقه ای و بحران هایی که 
برخاسته از تفکرات تکفیری است وابسته هستند. ایران با وزانتی که 
دارد باید سطح کار را در سطوح دیگری ببیند و در همان سطوح 
سیاست خود را طراحی و پیگیری کند. بنابراین نباید زیاد به این 

موضوعات پرداخت.
وی در پاسخ به این سوال که با توجه به درگیری های نظامی در 
مرزها دو نفر از نیروهای نظامی ما شهید شدند. ایران از چه طریق 
باید این موضوع را پیگیری کند، گفت: نیروی نظامی که امنیت 
مرز را فراهم می کند، همیشه با این تهدید مواجه است. روز گذشته 
1 نفر شهید و سه تا چهار نفر زخمی دادیم. طالبان هم 12 نفر 
کشته دادند. در این معادلات، بحثی برای پیگیری وجود ندارد و 
اتفاقی است که افتاد. اما چهره و ماهیت طالبان برای کسانی که 
نمی دانستند و تجاهل می کردند، آشکارتر شده است. ما باید مراقب 
باشیم این روند تبدیل به سیاهچاله امنیتی نشود. باید بدانیم که 
استراتژی منطقه ای آمریکایی ها و انگلیسی ها بر پایه بحران فراگیر 
است. باید مراقب اغتشاش ژئوپلیتیکی باشیم و زیاد به این مسائل 

زیاد توجه نکنیم.

سفیر پیشین ایران در افغانستان: 

آمریکا برای بر هم زدن نظم جدید جهانی از کارت طالبان استفاده می کند 

معاونت حقوقی رئیس جمهور گفت: نگاه دولت آن است که مساله حجاب تبدیل 
به دستمایه ای برای تعمیق شکاف و اختلافات در کشور نشود، بلکه مبنایی برای 
انسجام ملی باشد. در این خصوص قوه قضائیه، لایحه ای را آماده کرد که به عنوان 
لایحه قضایی به دولت آمد و دولت هم سعی کرد از تغییرات بنیادین که شاکله لایحه 

قوه قضائیه را بر هم بزند، بپرهیزد. 
محمددهقان در گفت وگویی، در پاسخ به این سوال که قوه قضائیه اخیراً لایحه ای 
با بی حجابی و هنجارشکنی در زمینه کشف  را برای ساماندهی موضوع مقابله 
حجاب به دولت ارائه کرد که پس از تصویب توسط هیئت وزیران به مجلس ارائه شد، 
به نظر شما این لایحه چقدر می تواند نظرات و دیدگاه های مختلف را در مورد این 
موضوع تامین کند، گفت: موضوع عفاف و حجاب همانطور که اشاره کردید دارای 
ابعاد مختلفی است. به ویژه پس از حوادث اخیر که ناشی از اقدامات سازمان یافته 

بیگانگان بود، پرداختن به مساله حجاب نیازمند یک نگاه جامع نگر است.
معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان این که در این خصوص قوه قضائیه، لایحه ای 
را آماده کرد که به عنوان لایحه قضایی به دولت آمد و دولت هم سعی کرد از تغییرات 
بنیادین که شاکله لایحه قوه قضائیه را بر هم بزند، بپرهیزد، خاطرنشان کرد: طبیعتاً 
ممکن بود دولت درباره بخش هایی از لایحه، نظر دیگری داشته باشد، اما چون لایحه 

قضایی بود، ما سعی کردیم که حداقلِ تغییرات را در آن ایجاد کنیم.
وی یادآور شد: البته ما نظر دولت را هم تدوین و در قالب یک لایحه پیشنهادی به 
نام خودِ دولت به همراه لایحه قوه قضائیه به مجلس ارائه کردیم تا در زمان بررسی 
مورد توجه نمایندگان و کمیسیون تخصصی قرار گیرد. لذا هم لایحه قضایی و هم 
لایحه دولت، در اختیار نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی است. نگاه دولت 
آن است که مساله حجاب تبدیل به دستمایه ای برای تعمیق شکاف و اختلافات در 

کشور نشود، بلکه مبنایی برای انسجام ملی باشد.
دهقان درباره این که تاکید همه کارشناسان و دست اندرکاران این بود که برخورد 

با موضوع حجاب و عفاف باید فرهنگی باشد، اما گام اول در این زمینه از سوی قوه 
قضائیه برداشته شده که رویکرد جرم انگارانه و قضایی به مسئله دارد، اظهار داشت: 
ببینید، یکسری افراد هستند که مروج جرم )کشف حجاب( هستند. این رفتار، جرم 
است و در حال حاضر هم در لایحه ای که دولت پیش بینی کرده است این موضوع 
وجود دارد تا با این قانون شکنی ها برخورد شود. ضمن اینکه این جرم برای کسانی که 
مروج بی حجابی هستند از قبل بوده و امر جدیدی نیست و در لایحه های پیشنهادی 
نیز این مجازات ها تضعیف نشده است. برای مثال چهره هایی که مشهور و مورد توجه 
جامعه هستند یا کسانی که عامدانه و آگاهانه دست به این کار می زنند، حتما با 

برخورد قانونی مواجه خواهند شد.
وی تاکید کرد: یک گروه هم هرچند معدود، افرادی هستند که در ارتباط با بیگانگان 
و سرویس های اطلاعاتی خارجی بوده و برای دشمنان در عمل مزدوری می کنند. 
این افراد در جریان حوادث و اغتشاشات اخیر نیز برای موضوع بی حجابی و اقدامات 
ضدامنیتی در داخل کشور یارگیری کرده و می کنند. اقدام این گروه نیز جرم بوده و 
در لایحه جدید با نگاه دقیق تر و کارشناسانه تری »جرم« تعریف و ابعاد آن معین شده 
و مجازات های متناسب در نظر گرفته شده است و به هیچ وجه نسبت به این گروه نه 
در لایحه قوه قضائیه و نه در لایحه اصلاحی و پیشنهادی دولت عقب  نشینی صورت 
نگرفته است. این یک وجه از مواجهه با موضوع بی حجابی یا عملیات ضدامنیتی 

کشف حجاب با هدایت و طراحی دشمنان خارجی است.
با  مواجهه  دیگر  نوع  یک  اما  کرد:  خاطرنشان  رئیس جمهور  حقوقی  معاون 
بی حجابی، مواجهه با غفلت ها است. برای مثال، خانمی به هر دلیلی غفلت می کند 
یا تحت تأثیر برخی تبلیغات و عملیات رسانه ای و فریب ضدانقلاب و دشمنان نظام 
قرار می گیرد در حالیکه عنادی با جمهوری اسلامی و ارزش های دینی ندارد. این 
افراد بخشی از جامعه ما هستند که به هر دلیلی نظر متفاوتی دارند و برخی مقررات 
و قوانین کشور را رعایت نمی کنند. اینها عمدتا یا دچار غفلت شده اند یا فریب 

خورده اند و آگاهی کافی ندارند و ممکن است با هدایت و آگاهی بخشی و گاه حتی 
یک تذکر، رفتارشان اصلاح شود.

وی ادامه داد: البته اینکه گفته شده به این افراد در چند مرحله تذکر داده می شود 
هم درست نیست. ما چنین موضوعی در لایحه قوه قضائیه و دولت نداریم و اینکه 
برخی می گویند لایحه از قدرت لازم برخوردار نیست و دست ضابطین را می بندد، 
حرف دقیقی نیست. در این موارد، تذکر داده می شود، اگر فرد قبول کرد و تغییر 
رفتار داد  مسئله تمام است. اما اگر به تذکر توجه نکرد آن موقع جریمه  می شود و 
در مواقعی که باز هم به رویه خود ادامه داد و بر آن اصرار کرد، رفتار فرد، جرم تلقی 
می شود. لذا به نظر من سیاق درستی به ویژه در اصلاحاتی که در قالب لایحه دولت 
آمده، پیش بینی و سعی شده دقت شود که به موضوع حجاب و افراد متخلف و مجرم 

در این زمینه با یک نگاه و روش برخورد نشود.
دهقان درباره این که پس کار فرهنگی در این زمینه چه می شود، گفت: این ایرادی 
که شما مطرح می کنید قابل توجه است و چون لایحه قضایی بوده، طبعاً قوه قضائیه 
خیلی از منظر فرهنگی به موضوع ورود نکرده است. همانگونه که بیان شد، دولت هم 
نخواست ترکیب لایحه قوه قضائیه به هم بخورد و تغییرات ماهوی در آن ایجاد نکردیم. 
اما نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی دارای اختیار هستند و می توانند این 
موضوعات را تعیین تکلیف کنند. در حال حاضر، شورای انقلاب فرهنگی هم متنی 
را در زمینه حجاب آماده کرده که رویکرد و نگاه فرهنگی دارد. نسخه ای هم به معاونت 
حقوقی رئیس جمهور ارسال شده است که بررسی آن در برنامه کاری معاونت قرار 

دارد.
وی عنوان کرد: لذا این موضوعات تخصصی نباید به مسئله اختلاف برانگیز تبدیل 
شود. دختران و بانوان این سرزمین چه آنهایی که حجاب کامل را رعایت می کنند و 
چه آنهایی که دچار غفلت شده اند، همه، اعضای این جامعه و زنان ایران اسلامی 
هستند. مسئله ما با مروجان بی حجابی، قانون شکنان و کسانی است که با بیگانگان 

در ارتباط  هستند و سازمان یافته کار می کنند. بخشی از احکام و جرم انگاری ها در 
لایحه جدید مربوط به این افراد است. این در حالیست که در لایحه قوه قضائیه و 
دولت تلاش شده است افرادی که دچار غفلت و لغزشی شده اند و می توانند اصلاح 

شوند با ظرافت مدیریت شوند و ما هم همان رویکرد را تقویت کرده ایم.

معاون حقوقی رئیس جمهور:

نباید مساله حجاب تبدیل به دستمایه ای برای تعمیق شکاف و اختلاف شود
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برای کسی که خداوند سبحان را 
می شناسد ، سزاوار است که به 
آنچه نزد اوست ، راغب باشد .

سه شنبه -9 خرداد ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5737

غرر الحکم : ج 6 ص 44٢ ح ١٠٩٣5

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم از اجرای طرح بخشودگی جرایم بیمه ای 
کارفرمایان به منظور حمایت از کارفرمایان کارگاه های فعال تولیدی، صنعتی، معدنی 
و خدماتی و اصناف در سال مهار تورم و رشد تولید از اول خرداد ماه در قم خبر داد.

محمد عاشوری ضمن اعلام این خبر افزود: با عنایت به نامگذاری سال14۰2 
تحت عنوان سال مهار تورم، رشد تولید از سوی مقام معظم رهبری و به منظور 
حمایت از تولید و حفظ و افزایش اشتغال برای بنگاه های کوچک و متوسط و در 
اجرای تصویب نامه تاریخ 18 اردیبهشت 14۰2 هیأت وزیران، شرکت ها و واحدهای 
کوچک و متوسط؛ در صورت پرداخت بدهی های معوقه خود یا توافق با شعب 
سازمان تأمین اجتماعی در مورد پرداخت اقساطی این بدهی در 12 قسط و به شرط 
پرداخت به موقع همه اقساط از صد در صد بخشودگی جرایم بیمه ای برخوردار 
خواهند شد. مدیرکل تأمین اجتماعی قم منظور از شرکت ها و واحدهای کوچک و 
متوسط را به موجب مصوبه هیئت وزیران به ترتیب بنگاه های اقتصادی دارای تعداد 
کارکنان کمتر از 5۰ نفر و بنگاه های اقتصادی دارای تعداد کارکنان 5۰ تا 1۰۰ نفر 
اعلام کرد. وی گفت: مشمولان این بخشودگی؛ کارفرمایان کارگاه های تولیدی، 
صنعتی، معدنی، کشاورزی، خدماتی و اصناف و شرکت های دانش بنیان کوچک و 
متوسط هستند که حداقل به مدت یک سال از زمان تقسیط بدهی، نسبت به حفظ 
یا افزایش اشتغال نیروی انسانی کارگاه خود بر مبنای لیست اسفند 14۰1 اقدام 
کرده و فهرست و حق بیمه کارکنان شاغل کارگاه را در طول دوره یادشده به ترتیب 
مقرر در قانون تأمین اجتماعی ارسال و پرداخت کنند همچنین در مورد کارفرمایانی 
که در طول 2 سال گذشته از بخشودگی جرایم برخوردار شده اند، شرط حفظ یا 
افزایش اشتغال نیروی انسانی کارگاه از زمان تعیین تکلیف بدهی، به مدت 2 سال 

خواهد بود.
ارائه درخواست صرفاً به  صورت غیرحضوری امکان پذیر است 

عاشوری افزود: کارفرمایان کارگاه های مشمول برای برخورداری از تسهیلات 
مزبور و به منظور تعیین تکلیف بدهی های قطعی شده مطابق قوانین، باید از ابتدای 
خرداد و حداکثر به مدت سه ماه، نسبت به ثبت درخواست خود در سامانه خدمات 
غیرحضوی سازمان تأمین اجتماعی به نشانی es.tamin.ir اقدام کنند. با توجه به 
تسهیلات فراهم شده در ارائه خدمات غیرحضوری، ارائه درخواست کارفرمایان 

متقاضی صرفاً به صورت غیرحضوری امکان پذیر خواهد بود.
مدیرکل تأمین اجتماعی قم اضافه کرد: در مورد آن دسته از کارگاه هایی که در 
اسفند 14۰1 فاقد فهرست ارسالی بوده اند، تعداد بیمه شدگان آخرین فهرست 
منتهی به اسفند 14۰1 مبنای تعیین نیروی انسانی کارگاه قرار می گیرد؛ کارفرمایان 
مشمول این تسهیلات که دارای ردیف پیمان هستند، پس از ثبت درخواست برای 
دفتر مرکزی یا کارگاه ثابت خود که فهرست و حق بیمه کارکنان را ارسال می کنند 
پذیرش  و  شرایط  همه  احراز  صورت  در  و  قطعی(  بدهی  وجود  از  نظر  )صرف 
درخواست، می توانند بدهی های قطعی ردیف پیمان های موردنظر را به صورت 

جداگانه و در مهلت مقرر از طریق شعبه ذی ربط برابر ضوابط مربوطه تقسیط کنند.
وی گفت: در مورد کارفرمایان کارگاه های حقیقی نیز که به واسطه جابجایی 
محل یا تغییر فعالیت، کد کارگاهی جدید دریافت می کنند، چنانچه درخواست 
بخشودگی جرایم کارفرما برای کارگاه جدید ثبت و مورد پذیرش قرار گیرد، در مورد 
سایر کارگاه های قبلی کارفرمای یادشده که دارای بدهی قطعی هستند، پذیرش 
درخواست بخشودگی جرایم بلامانع خواهد بود. عاشوری خاطرنشان کرد: کاهش 
تعداد کارکنان شاغل در کارگاه فعال نسبت به فهرست اسفند 14۰1 به واسطه 
کارگاه های  بهره مندی  از  مانع  بیمه شده،  فوت  یا  و  ازکارافتادگی  بازنشستگی، 
چنانچه  اظهارداشت:  وی  نمی شود.  جرایم  بخشودگی  تسهیلات  از  مشمول 
پرداخت بدهی ناشی از حق بیمه و بیمه بیکاری معوق در 12 ماه تقسیط شود، 
میزان بخشودگی جرایم صد درصد خواهد بود و چنانچه کارفرمای مشمول تمایل 
داشته باشد پرداخت حق بیمه و بیمه بیکاری را در 18 ماه تقسیط کند میزان 
بخشودگی جرایم 85 درصد است. همچنین در صورت تقسیط به مدت 24 ماه 
میزان بخشودگی جرایم ۷5 درصد، در صورت تقسیط در 3۰ ماه میزان بخشودگی 
جرایم 6۰ درصد و در نهایت در صورت تقسیط بدهی حق بیمه و بیمه بیکاری در 
36 ماه، میزان بخشودگی جرایم 5۰ درصد خواهد بود. عاشوری در عین حال تأکید 
کرد: چنانچه کارفرما هریک از اقساط بدهی های تقسیط شده موضوع این طرح 
را در سررسید مقرر پرداخت نکند یا در مدت یک سال پس از تقسیط یا در طول 
دوران تقسیط )در مواردی که تقسیط بیشتر از یک سال است( نسبت به کاهش 
سطح اشتغال کارگاه اقدام کند، بدهی تبدیل به حال شده و جرایم متعلقه، نسبت 
به مانده بدهی از تاریخ تبدیل به حال، محاسبه و به همراه جرایم قبلی به نسبت 
مانده بدهی مطالبه و وصول خواهد شد. مدیرکل تأمین اجتماعی قم تصریح کرد: 
کارگاه های ورشکسته، درحال تصفیه، منحله و فاقد فعالیت، رانندگان، کارگران 
ساختمانی )سهم بیمه شده و کارفرما( همچنین بدهی های موضوع ماده 66 قانون 
تأمین اجتماعی و چهار درصد مشاغل سخت و زیان آور و کارگاه هایی که بدهی آنان 

صرفاً شامل جریمه یا حق الاجراء است، مشمول این تسهیلات نخواهند بود.

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم خبر داد:

 اجرای طرح بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان

زائران پیاده حرم امام رضا )ع( در جاده های منتهی به مشهد 

عکاس : محسن رحیمی عنبران

منع ورود مدیرکل میراث فرهنگی فارس به محل کار
استاندار فارس در واکنش به این اتفاق از برخورد قاطع با لاابالی گری، رفتارهای سازمان یافته و هنجار شکنانه 
در شیراز و سراسر استان خبر داد. محمدهادی ایمانیه افزود : در ماجرای حافظیه شیراز، براساس تصمیم مقامات 
قضایی، مدیر مجموعه حافظیه و دو نفری که رفتارهای خلاف شرع و هنجارشکنانه داشته اند، امروز تعیین تکلیف 
خواهند شد و مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگری استان نیز تا مشخص شدن پرونده اجازه حضور در محیط 
اداری را ندارد. صبح روزدوشنبه  فیلمی از برپایی یک مراسم خواستگاری مغایر با عرف جامعه ایرانی – اسلامی در 

جوار آرامگاه حافظ شیرازی در فضای مجازی دست به دست شد که واکنش های بسیاری را برانگیخت.

دستگیری یک تیم تروریستی مرتبط با رژیم صهیونیستی
رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه گفت:یک تیم تروریستی توسط مجموعه اداره اطلاعات استان 
آذربایجان غربی با هماهنگی دستگاه قضایی بازداشت شدند.حجت الاسلام والمسلمین عبداللهی در نشست 
روزدوشنبه شورای عالی قوه قضائیه  از دستگیری یک تیم تروریستی توسط مجموعه اداره اطلاعات استان 
آذربایجان غربی با هماهنگی دستگاه قضائی خبر داد.رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه افزود : در 
جریان این اقدام 14 عنصر مرتبط با جریانات صهیونیستی که درصدد شناسایی افراد و ترور آنها بودند، دستگیر 

شدند.

ایران مقصد ۶۳ درصد از پناهندگان افغان است
معاون وزیر دادگستری گفت: ایران مقصد 63 درصد از پناهندگان کشور افغانستان است.سیدعلی کاظمی 
با بیان این نکته که ایران مقصد 63 درصد از پناهندگان کشور افغانستان است، افزود: دولت در حد توان برای 
پذیرش و استقرار توام با کرامت این اشخاص تلاش می کند، اما انتظار دارد سازمان های بین المللی و کشور های 
دیگر نیز در راستای مسؤولیت های بشردوستانه خود و تکالیف ناشی از اسناد حقوق بشری کمک های بیشتری 

را در این زمینه ارائه کنند.

انصراف ملی پوشان واترپلو از اردوی تیم ملی
هشت بازیکن تیم ملی واترپلو ایران در بیانیه ای مشترک از حضور در تیم  ملی برای شرکت در بازی های آسیایی 
2۰23 چین انصراف دادند.بر اساس این بیانیه که در صفحه شخصی بازیکنان تیم  ملی واترپلو منتشر شده، برگزار 
نشدن اردوهای مناسب، همکاری  نکردن با چیریچ، دعوت  نکردن از مربی خارجی جدید، استفاده  نکردن از 
سرمایه ها و پتانسیل داخلی خوب برای هدایت تیم  ملی و اجرا نشدن قول و قرارهای فدراسیون، مهم ترین موارد 

اختلافی بازیکنان ملی پوش انصرافی با رضوانی، رییس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو است.

آزمون استخدامی پرستاران تیرماه برگزار می شود
معاون پرستاری وزارت بهداشت گفت :تا پایان خردادماه دفترچه آزمون آزمون استخدامی پرستاران منتشر 
می شود و آزمون تیرماه برگزار خواهد شد.بعد از آزمون بر اساس نمراتی که هر پرستار کسب کرده است و امتیازاتی 

که پرستاران شاغل در زمان کرونا به دست آورده بودند، محاسبات انجام می شود

سهم تحصیل کرده ها از بیکاران ۴۰ درصد شد
طبق گزارش جدید مرکز آمار، در سال 14۰1 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل از کل بیکاران 4۰ درصد بوده 
است که نسبت به سال قبل ۰.3 درصد کاهش داشته است.همچنین نرخ بیکاری جمعیت 15ساله و بیشتر فارغ 

التحصیل آموزش عالی به 12.۹ درصد رسیده که کاهش ۰.۷ درصدی را نشان می دهد.
 

قدردانی نماینده مجلس از فاتح اورست
دکتر امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با حضور در منزل روح الله کاظمی کوهنورد 
افتخارآفرین استان قم که توانست به بلندترین قله جهان »اورست«  صعود کند، به پاس خلق این افتخار قدردانی 
کرد.روح الله کاظمی تنها کوهنورد استان قم است که توانست با اراده ای مثالزدنی به »اورست« بام دنیا صعود کند.

داور فوتبال قم، کمک داور دربی پایتخت
حسن ظهیری داور خوزستانی لیگ برتر فوتبال که سالهاست از قم در رقابت های مختلف فوتبالی قضاوت می 
کند، عصر چهارشنبه و از ساعت 1۹:45 به عنوان کمک داور، مسابقه تیم های استقلال و پرسپولیس در فینال 
جام حذفی را قضاوت خواهد کرد.اشکان خورشیدی به عنوان داور وسط، علیرضا ایلدروم و محمدحسین ترابیان 

هم به عنوان دیگر کمک داوران این دیدار حساس خواهند بود.

معاون دادستان قم خبرداد؛

دستگیری اعضای باند کلاهبرداران به شیوه حباب زنی 
معاون دادستان قم از صدور کیفرخواست کلاهبرداران رایانه ای به شیوه حباب زنی و جعل موجودی 

حساب های بانکی در این استان خبر داد و گفت: متهمان کلاهبرداری دستگیر شدند.
به گزارش  ندای قم به نقل از روابط عمومی دادستانی عمومی و انقلاب قم، حجت الاسلام والمسلمین 
ابوالفضل تحریری روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: متهمان با وعده افزایش میلیاردی حساب های بانکی 

جمعا مبلغ یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان از متقاضیان دریافت و کلاهبرداری کردند.
وی با بیان این که باند کلاهبرداران به شیوه حباب زنی سال گذشته در قم منهدم و اعضای این باند دستگیر 
شدند، اضافه کرد: از این متهمان که با دستورات قضایی شعبه 13 بازپرسی دادسرای استان قم و اقدامات 
فنی پلیس فتا بازداشت شدند، تجهیزات اسکیم کپی کارت های بانکی و تجهیزات الکترونیک با انواع ابزارهای 

برنامه نویسی و مرتبط با هک نفوذ و رسیدهای جعلی بانکی کشف شد.
وی در خصوص شگرد این کلاهبرداران، گفت: در این روش متهمان در گروه تلگرامی با عنوان »حباب گرم« 
اقدام به عضوگیری و تبلیغ افزایش میلیاردی حساب های بانکی می کردند و از متقاضیان کارت بانکی خالی 
به همراه سیم کارت متصل به حساب و حساب کاربری موبایل بانک و اینترنت بانک گرفته و در ازای افزایش 

میلیاردی موجودی حساب های بانکی فریب خوردگان، از آنان مبالغ چند صدمیلیونی دریافت می کردند.
تحریری با بیان این که متهمان و مالباختگان این پرونده از سراسر کشور در حال شناسایی و اضافه شدن 
به پرونده می باشند، تصریح کرد: متهمان از حباب زنی خود و در حقیقت از فیش های جعلی بانکی فیلم 
می گرفتند و برای تبلیغ و جذب مشتری در فضای مجازی قرار می دادند تا بتوانند اعتماد مخاطبان خود را 

جلب کنند و آن ها را فریب دهند.
وی گفت: گرچه متهمان مدعی بودند که می توانند بر روی کارت خالی دیتا وارد کرده و موجودی واقعی 
اضافه کنند، اما در حقیقت شیوه کار آن ها جعل فتوشاپی رسیدهای موجودی حساب بوده و از این طریق 
اعضای کانال خود را فریب داده و مثلا با وعده افزایش ۷4 میلیارد تومانی حساب یا 58 میلیاردی حساب مبالغ 

چند صدمیلیونی دریافت کرده اند.
وی با اشاره به این که متهمان این پرونده زیر 25 سال سن دارند، خاطرنشان کرد: آن ها مبالغ قابل توجهی از 
پول های دریافتی خود را صرف خوش گذرانی و زندگی اشرافی و خرید لوازم شخصی و ورزشی مارک و پرهزینه 

می کردند.
معاون دادستان قم انگیزه مالباختگان را از ایجاد حباب بانکی در حساب های خود، کسب اعتبار کاذب در 
معاملات غیرقانونی از جمله دلالی دلار، خریدوفروش اشیای عتیقه و یا خریدهای عمده برخی اجناس عنوان 
و بیان کرد: به دلیل این که اساسا اقدام مالباختگان نیز غیرقانونی و برای کسب اعتبار کاذب و سودجویانه بوده 

است، مالباختگان اغلب از شکایت امتناع کرده و این کلاهبرداری ها ادامه پیدا کرد.

با حکم مقام قضایی صورت گرفت؛

تخریب 3۵  هکتار ساخت و ساز غیرمجاز در دستجرد
سازمان جهاد کشاورزی استان قم با حکم مقام قضایی و تخریب بنا، از افزایش تفکیک غیرمجاز اراضی 
زراعی و باغی و تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی کشاورزی بخش دستجرد به مساحت 35 هزار متر مربع 

جلوگیری کرد. 
به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، در راستای اجرای قانون حفظ کاربری اراضی 
زراعی و باغ ها مصوب 31/3/۷4 و اصلاحی 1/8/1385 و اجرای دستور مقام قضایی به دنبال افزایش 
تفکیک غیرمجاز اراضی زراعی و باغی و تغییر کاربری های غیر مجاز در اراضی کشاورزی بخش دستجرد 
نسبت به اجرای حکم و تبصره 2 ماده 1۰ قانون قطعات تفکیکی غیر مجاز  تخریب شد که به دنبال آن 

مساحت 35۰۰۰ مترمربع از اراضی کشاورزی به حالت اولیه اعاده گردید.
در بیست و پنجم اردیبهشت ماه نیز 62 قطعه تفکیکی غیرمجاز در اراضی کشاورزی جاده کاشان منطقه 
لنگرود تخریب شد که به دنبال آن مساحت 12۰ هزار مترمربع از اراضی کشاورزی به حالت اولیه اعاده گردید.
 همچنین در ابتدای ماه گذشته نیز 41 مورد ساخت و ساز غیرمجاز در منطقه سلفچگان تخریب و میزان 6.3 

هکتار از اراضی زراعی و باغی آزاد سازی شد. 
 

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد؛

کشف انبار احتکار بیش از ۲4 تن قند
فرمانده انتظامی استان قم از کشف احتکار بیش از 24 تن قند در یک انبار خبر داد.

سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار قند در یک انبار در استان، 
موضوع در دستور کار مأموران اداره نظارت بر اماکن پلیس امنیت عمومی استان قرار گرفت.

وی افزود: مأموران ضمن هماهنگی قضائی استان با همراهی نمایندگان جهاد کشاورزی و بازرسی کل 
استان به محل مورد نظر اعزام و مقدار 24 تن و ۷5۰ کیلوگرم قند احتکار شده را کشف کردند.

فرمانده انتظامی استان قم خاطر نشان کرد: در نهایت انبار موصوف پلمب و پرونده در این رابطه تشکیل 
شد.

رئیس اداره کنترل و نظارت بر شهرسازی الکترونیک شهرداری قم مطرح کرد:

ثبت 9۵ درصد درخواست های 
شهرسازی به صورت غیرحضوری 

رئیس اداره کنترل و نظارت بر شهرسازی الکترونیک شهرداری قم گفت: در 
سال گذشته 33 هزار و 32۷ مورد درخواست در سامانه قمیار ثبت شد که از این 

تعداد هزار و ۹۷3 مورد ثبت درخواست در دفاتر پیشخوان صورت گرفته است.
سید محمود حاجی میررحیمی در گفت وگویی با اشاره به اقدامات در حوزه 
تسریع فرایندها و ارائه خدمات غیرحضوری شهرسازی در شهرداری قم اظهار 
داشت: این موارد در چند سال گذشته به صورت مستمر و مدام در حال انجام 

بوده و در سال 14۰1 هم، روند رو به رشدی داشته است.
وی با بیان اینکه درگذشته مردم از ابتدای ثبت درخواست باید به صورت 
به  هم  ناظر  مهندس  انتخاب  فرایندهای  در  و  می کردند  مراجعه  حضوری 
مشکلات زیادی روبه رو می شدند، افزود: تلاش شده گام به گام این مشکلات را 
برطرف کنیم و در مناطق شهرداری قم سعی کردیم درخواست های شهرداری 

را تفکیک و اولویت بندی کرده تا کارها بهتر پیش رود. 
رئیس اداره کنترل و نظارت بر شهرسازی الکترونیک شهرداری قم ادامه داد: 
اجرای طرح امضای الکترونیکی در تعامل با سازمان نظام مهندسی ساختمان 
از دیگر اقداماتی بود که انجام شد؛ همچنین هماهنگی هایی صورت گرفت تا 
اگر آخرین گزارش بازدید مربوط به یک ماه گذشته باشد، بدون بازدید مجدد 
پاسخ استعلام انجام شود.  وی میزان استقبال و استفاده از سامانه قمیار توسط 
شهروندان را موردتوجه قرار داد و گفت: در سال گذشته 33 هزار و 32۷ مورد 
درخواست در سامانه قمیار ثبت شد که از این تعداد هزار و ۹۷3 مورد ثبت 

درخواست در دفاتر پیشخوان صورت گرفته است.
میررحیمی اضافه کرد: 13 هزار و 518 مورد هم شهروندان اقدام به ثبت 
درخواست کرده اند و 1۷ هزار و 836 مورد در دفاتر اسناد رسمی ثبت شده 

است. 
به صورت  شهرسازی  درخواست های  درصد   ۹5 درواقع  کرد:  تصریح  وی 

غیرحضوری ثبت شده است که آمار خوبی محسوب می شود.
 

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

رفع تمام نیازهای ترافیکی مناطق شهری 
با اجرای  ترافیک شهرداری قم گفت:  و  و نقل  مدیر عامل سازمان حمل 
طرحهای متنوع و تهیه اقلام مورد نیاز ترافیکی در کنار استفاده از ظرفیت های 
بخش خصوصی، تمام نیازهای تخصصی مناطق توسط سازمان حمل و نقل و 

ترافیک شهرداری قم تأمین خواهد شد.
تمام  رفع  این سازمان در خصوص  آمادگی  به  اشاره  با  حسین شعبانزاده 
نیازهای ترافیکی مناطق شهری اظهار داشت: امروز با بروزرسانی ماشین آلات و 
بهره گیری از نیروهای متخصص دارای تجربه و حمایت های مدیران و مسئولین 
نیازهای  تمامی  می تواند  که  بوده  ظرفیتی  دارای  ترافیک  سازمان  شهری، 
تخصصی حوزه حمل و نقل بر اساس دستور العمل فنی و آئین نامه را در سطح 

شهر برآورده کند.
وی ادامه داد: اجرای مستمر خط کشی های ترافیکی، تهیه و خرید پایه های 
دکوراتیو و استفاده از روش های جدید هوشمند سازی تقاطع ها، هوشمند 
سازی و روان سازی ورود و خروج به پارکینگ های خودرو، حضور مداوم تیم های 
رفع نقص چراغهای ترافیکی در سطح شهر، نظارت مستمر بر عملکرد مراکز 
معاینه فنی خودروهای سبک، ساماندهی و نظم بخشی موفق پارکینگ های 
موتور سیکلت بخصوص در هسته مرکزی شهر و حتی اجرای برنامه های آموزشی 
و ارتقاء فرهنگ ترافیکی شهروندان و دانش آموزان، بخشی از فعالیتهای در حال 

اجرای سازمان ترافیک است.
مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم افزود: جدیت در 
پیگیری برنامه ها و وظایف محوله به سازمان و حمایت مدیران ارشد شهری از 
پروژه های ترافیکی، امروز توانمند شدن سازمان ترافیک و حضور پر قدرت در 

طرحهای زیربنایی و عملیاتی را شاهد هستیم.

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم خبرداد:

آموزش 1۵۵۰ نفر دانش آموز قمی
 در حوزه ایمنی و مدیریت بحران

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم گفت: هزار و 55۰ 
دانش آموز قمی در اردیبهشت ماه سال جاری آموزش حوزه ایمنی و مدیریت 

بحران گذراندند.
مهدی برزویی در گفت وگویی با اشاره به همکاری مرکز پدافند غیرعامل و 
مدیریت بحران شهرداری با اداره کل آموزش و پرورش استان در خصوص ارائه 
خدمات آموزشی ایمنی و مدیریت بحران به دانش آموزان شهر قم در دو مقطع 
ابتدایی و متوسطه اظهار داشت: در اردیبهشت ماه سال جاری و در قالب دو 
طرح آموزشی مدرسه آماده و کودکان آماده در مدرسه )کام( به بیش از 155۰ 

نفر دانش آموز خدمات آموزشی ارائه شده است.
وی خاطرنشان کرد: در قالب مرکز آموزش های کام که با همکاری سازمان 
آتش نشانی، سازمان مدیریت پسماند و سازمان پارک ها و فضای سبز راه اندازی 
شده، تعداد ۹۹۰ نفر دانش آموز )معادل 2۹۷۰ نفر ساعت( در اردیبهشت ماه از 

خدمات این مرکز استفاده کردند.
به گفته مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم، همچنین 
در قالب طرح مدرسه آماده که ویژه دانش آموزان مقطع متوسطه  و با همکاری 
سازمان آتش نشانی و جمعیت هلال احمر استان برنامه ریزی و اجرایی شده، 
تعداد56۰ نفر  دانش آموز )معادل 184۰ نفر ساعت( در این طرح آموزشی 

شرکت کردند.
وی ادامه داد: مجموعاً در قالب این دو طرح آموزشی 481۰ نفر ساعت 

دانش آموزان از خدمات آموزشی ایمنی و مدیریت بحران بهره برده اند.

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبر داد؛

اجرای بیش از 1۲هزار متر خط  کشی 
محوری معابر

مدیر منطقه یک شهرداری قم از ساماندهی ترافیکی و زیباسازی معابر شهر، 
خط کشی محوری ممتد و منقطع در معابر و خیابان های سطح منطقه که از 

اولویت های ترافیکی منطقه بوده خبر داد.
مجید محمد رضاخانی اظهار داشت: در راستای افزایش ضریب ایمنی و 
تسریع و سهولت در تردد خودروها، از ابتدای سال جاری خط کشی محوری 
به طول بیش از 12 هزار متر در معابر اصلی منطقه یک توسط اداره ترافیک این 

شهرداری صورت گرفته است.
به گفته وی، عملیات خط کشی محوری )ممتد و منقطع( معابر با استفاده 
از رنگ های ترافیکی مخصوص خط کشی خیابان ها و سطوح پرتردد در معابر 
اصلی منطقه مانند تقاطع غیرهمسطح فرهنگیان، بلوار عمار یاسر، شهرک 

فرهنگیان و بلوار گل ها  صورت گرفته است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه این اقدامات با هدف ترویج فرهنگ 
انضباط ترافیکی، حرکت رانندگان بین خطوط، افزایش ضریب ایمنی و بهبود 
وضع ترافیکی شهر با روان سازی و ایجاد نظم ترافیکی در خیابان های سطح 
شهر عملیاتی شده است، ادامه داد: این طرح بعد از اجرای عملیات روکش 
آسفالت در معابر اصلی و فرعی سطح منطقه نیز عملیاتی می شود تا زمینه نظم 
بخشیدن به رفت وآمد وسایل نقلیه و پیشگیری از برخورد و کاهش حوادث را 

فراهم کند.
وی تصریح کرد: علاوه بر خط کشی های محوری صورت گرفته در سطح 
منطقه، اقداماتی نظیر رنگ آمیزی سرعت گیرهای سطح شهر، نصب چراغ های 
زمان دار و چشمک زن، رنگ آمیزی بلوک های عابر پیاده، جانمایی سرعت گیرها 
و استانداردسازی معابر ، نصب علائم و تابلوهای ترافیکی، اصلاح هندسی معابر 

، ایمن سازی عابر پیاده در نقاط پر تردد و حادثه خیز نیز انجام شده است.

استاندار قم ضمن تاکید بر لزوم ساماندهی تابلوهای 
تبلیغاتی اصناف و مراکز تجاری در قم گفت: مسئولیت 
پایش و رصد فعالیت اصناف بر عهده اتاق اصناف و 

اتحادیه های مربوطه است.
در  قم  استاندار  قم؛شاهچراغی  ندای  گزارش  به 
جلسه قراگاه فرهنگی اجتماعی نوزده دی با بیان اینکه 
مسئولیت پایش و رصد فعالیت اصناف بر عهده اتاق 

اصناف و اتحادیه های مربوطه است گفت: این نهاد ها 
مکلف اند مراکز فاقد مجوز های قانونی را شناسایی و 

اقدامات لازم را انجام دهند.
وی بر لزوم ساماندهی تابلو های تبلیغاتی اصناف و 

مراکز تجاری تاکید کرد.
شاهچراغی همچین با بیان اینکه موضعات قرارگاه 
صرفا نباید مختص به موضوع فرهنگ عفاف و حجاب 

باشد و باید در سایر موضعات فرهنگی و اجتماعی نیز 
نظرات کارشناسی ارائه نماید.

همچنین در این جلسه در خصوص ترویج فرهنگ 
بر  نظارت  ها،  بوستان  سطح  در  حجاب  و  عفاف 
تبلیغات صنوف و گسترش امر به معروف نهی از منکر 
بحث و تبادل نظر شد. در این جلسه همچنین احکام 

مسوولان کمیته های ذیل قرارگاه اعطا شد.

استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم ساماندهی تابلوهای تبلیغاتی اصناف و مراکز تجاری

سخنگوی شورای شهر قم گفت: »محسن محرری« در هشتاد و هشتمین نشست 
شورای اسلامی شهر قم با رای اعتماد دیگر اعضای شورا، رییس شورای شهر قم شد.
روح الله امرالهی روز دوشنبه پس از پایان هشتاد و هشتمین جلسه رسمی و علنی 
این شورا، در گفت وگو با خبرنگاران افزود: به دنبال استعفای دکتر اسلامی و لزوم 
تعیین ریاست شورا، اعضای شورای اسلامی شهر قم، محسن محرری را به عنوان 
رییس شورای اسلامی شهر انتخاب کردند. وی ادامه داد: برای پست ریاست شورا، 
محمود مسگری و محسن محرری کاندیدا بودند که محرری ۷ رأی و مسگری 6 رأی 
به دست آوردند و در نهایت محسن محرری به عنوان رییس شورای اسلامی شهر 
قم انتخاب شد. فرماندار قم نیز در این جلسه با بیان این که امیدواریم انسجامی که 
بین اعضای شورا هست حفظ شود، گفت: شورای شهر، مجموعه مدیریت شهری 

و شهرداری خدماتی که در همه حوزه ها در سطح شهر ارایه می دهند، برای مردم 
ملموس است. عباس ذاکریان ادامه داد: در هیات تطبیق فرمانداری نیز تمام تلاش 
بر این است آن چیزی که در شورای اسلامی شهر تصویب می شود، مدنظر قرار گیرد.

بر اساس این گزارش، حسین اسلامی رییس سابق شورای اسلامی شهر قم با 
هدف ثبت نام در انتخابات مجلس شورای اسلامی از سمت خود استعفا کرد که این 

استعفا با 11 رای موافق و 2 رای مخالف مورد قبول شورا قرار گرفت.
به عنوان عضو جایگزین حسین  این جلسه، مراسم تحلیف حسن طلایی  در 
اسلامی با حضور ذاکریان فرماندار قم برگزار شد و همچنین از 2 ورزشکار استان قم، 
»خدیجه رضایی« رزمی کار قمی در مسابقات جهانی جوجیتسو و »روح الله کاظمی« 

فاتح قله اورست تجلیل شد.

با اختلاف  یک رای نسبت به مسگری ؛

محسن محرری رییس شورای اسلامی شهر قم شد

بهداشت  مرکز  کار  و  محیط  سلامت  مدیرگروه 
مواد  مصرف  درصد  این که  بیان  با  قم  استان 
این استان نگران کننده است، گفت:  دخانی در 
در سال های اخیر درصد مصرف دخانیات در قم 
افزایش یافته و سن مصرف نیز کاهش پیدا کرده 

است. 
نرگس جعفری در گفت وگویی به مناسبت هفته 
دومین  دخانیات  افزود:  دخانیات،  بدون  ملی 
که  بیماری هایی  به عنوان  و  غیرواگیر  بیماری 
بیشترین میزان کشندگی را دارد، سالیانه باعث 

مرگ هشت میلیون نفر از مردم دنیا می شود.
وی با بیان این که مرگ ناشی از مصرف دخانیات 
به راحتی قابل پیشگیری است، اضافه کرد: بیش از 
5۰ درصد مصرف دخانیات در کشورهای در حال 
توسعه و به ویژه خاورمیانه است که ایران نیز جزو 
این کشورها محسوب می شود و از این نظر وضعیت 

مناسبی ندارد.

استان  در  دخانیات  مصرف  این که  بیان  با  وی 
قم بالاست، ادامه داد: 6 سال پیش سن مصرف 
اساس  بر  و  بود  سال  تا 14  قم 12  در  دخانیات 

آخرین بررسی ها این سن کاهش یافته است.
جعفری بیان کرد: شاید یکی از علت های افزایش 
مصرف بالارفتن میزان دسترسی است، وقتی به 
هر مغازه ای مراجعه می شود دخانیات قابل تهیه 
عوامل  ندارد،  نیز  قیمتی  افزایش  و  است  کردن 
تحریک کننده مصرف در این محیط ها وجود دارد، 
در نتیجه جلوگیری از عدم مصرف دخانیات مشکل 

می شود.
وی با تاکید بر این که باید دسترسی به دخانیات 
کاهش یابد، تصریح کرد: باید جلوی تبلیغات به ویژه 
در رسانه ها گرفته و قانون جامع کنترل ملی مبارزه 
فروش  مثال  به عنوان  شود؛  اجرایی  دخانیات  با 
دخانیات به افراد زیر 18 سال و توسط افراد زیر 18 

سال باید کنترل شود.

مدیرگروه سلامت محیط و کار مرکز بهداشت قم 
افزود: مصرف دخانیات سالانه علاوه بر صدمات 
می کند  وارد  افراد  جسم  به  که  جبران ناپذیری 
باعث بیماری هایی از جمله سرطان های دستگاه 
قلبی  بیماری های  دهان،  و  لب  ریه،  گوارش، 
عروقی و تنفسی می شود؛ بر همین اساس علاوه 
بر صدمات به جسم صدمات جبران ناپذیری نیز به 

اقتصاد جامعه وارد می شود.
وی با اشاره به اقدام های مرکز بهداشت در کنترل 
مصرف دخانیات، گفت: مکان هایی که فروش مواد 
غذایی دارند به هیچ وجه نمی توانند مواد دخانی 
عرضه کنند، مکان هایی که به عنوان فروش مواد 
اولیه دخانی محسوب می شوند باید مجوز فروش 
داشته باشند، حتی اگر مجوز فروش داشته باشند 
مجوز تبلیغات ندارند و باید خارج از دید مشتری ها 
باشد و در غیر این صورت به مراجع قضایی معرفی 

می شوند.

مدیرگروه سلامت مرکز بهداشت استان قم:

میزان مصرف دخانیات در قم نگران کننده است


